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Több mint 100 új hallgató kezdi meg a tanulmányait a 
Pannon Egyetem Nagykanizsa Körforgásos Gazdaság 
Egyetemi Központban. A szeptember 13-án induló fél-
évre az intézmény oktatói kétnapos tanulásmódszerta-
ni tréning szervezésével és csapatépítő programokkal 
is készülnek az elsőéveseknek. A kollégisták vasárnap 
költözhetnek be a diákszállóba, a regisztrációs hét pe-
dig szeptember 6-án kezdődik a felsőoktatásban részt-
vevőknek.

Kijárási tilalmat rendelt el a fenntartó szeptember elsejétől a NESZI-ben. A Teleki utcai idősek 
otthonában ezzel együtt a látogatási rendet is szigorúbban szabályozzák a koronavírus-fer-
tőzés elkerülése, valamint a lakók védelmének érdekében. Schauta Marcell, a Nagykani-
zsa-Zalakomár-Surd Szociális Társulás elnöke elmondta: egyelőre sem a dolgozóknak, sem 
az otthonban élőknek nincsenek koronavírusos tünetei, és kötelességük intézkedni annak 
érdekében, hogy ez így is maradjon. Szeptembertől szabadtéren, maximum húsz perces idő-
tartamban, két fő látogathat egy lakót, az intézmény területére csak védettségi igazolvány-
nyal lehet belépni. Csomagot a hozzátartozók hétfőnként 10 és 13 óra között adhatnak le az 
otthonban, ezt a dolgozók fertőtlenítik és 24 órán keresztül pihentetik.

Kanizsa száma:

VILÁG KÉP – KANIZSA KÉPE
Két kilogrammot is megha-

ladó kábítószert találtak 
egy személygépkocsiban a 
napokban a Nagykanizsai 

Rendőrkapitányság járőrei. 
A rendőrök egy kanizsai 

autómosónál ellenőrizték a 
járművet, amelyben továb-
bá zöld növényi törmeléket 

másfél millió forintot is 
találtak, amikor ellenőrizték 
B. Krisztián, 36 éves nagyka-

nizsai lakost és két 27 éves 
tatabányai társát. 

Házkutatás során hatmillió 
forintot, 200 svájci frankot 

és 1310 eurót, valamint 
mobiltelefonokat, elektroni-

kai eszközöket, őrlőt, és 
simítózáras tasakokat, 

gáz-riasztó fegyvert is talál-
tak a rendőrök, amiket egy 

motorral és egy autóval 
együtt lefoglaltak. A nyomo-

zók B. Krisztiánt kábítószer 
birtoklása miatt, két társát 

pedig kábítószer-kereskede-
lem bűntett elkövetése miatt 

hallgatták ki gyanúsított-
ként, majd a három férfit 

őrizetbe is vették, és előter-
jesztést tettek letartóztatá-

suk indítványozására.
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Az államalapítás, a tűzijáték, a 
Szent Korona, de az új kenyér is 
sokaknak jut eszébe az augusz-
tus 20-ai megemlékezésről. 1083. 
augusztus 20-án Szent László 
király az egyház hozzájárulásá-

val, 45 évvel halála után szentté 
avattatta István királyt. A kezdet-
ben egyházi, majd országos 
ünnep később munkaszüneti 
nappá is vált. – Augusztus 20. a 
magyar nemzet, a magyar állami-
ság, a magyar törvény ünnepe, 
napja is. Szent István király, egy-
házalapító egy bölcs uralkodó 
volt, akinek intelmei, törvényei 
megmutatják, hogy hogyan, 
miképpen kell uralkodni, vezetni, 
kormányozni népünket a szebb, 

a jobb, boldogabb jelen és jövő 
érdekében – fogalmazott Marics 
József egyháztörténész, püspöki 
tanácsos az ünnep kapcsán. 
Több fontos jelkép is tartozik 
augusztus 20-hoz, ilyen például a 
ferde keresztes korona, ami a 19. 
század második felétől népmű-
vészeti tárgyak díszítő elemévé is 
vált – tudtuk meg Gyanó Szilvia 

néprajzkutatótól. A motívum – 
egyebek mellett – akkor készített 
textileken, edényeken és pász-
torfaragásokon is megtalálható. 
Ezen a napon tartják továbbá az 
új kenyér ünnepét is, mivel az 
aratás ebben az időszakban feje-
ződik be, így először készülhet a 
kenyér friss búzából, lisztekből. 
Hagyományosan augusztus 
20-án a nemzeti színű szalaggal 
átkötött, frissen sütött kenyeret 
először ünnepélyesen megszen-
telik, majd felszelik és végül szét-
osztják a darabjait.

Az ünnepen kulturális prog-
ram is szórakoztatta a lakosságot, 
a legnagyobb érdeklődést azon-
ban az esti tűzijáték váltotta ki.  
Nagykanizsa főterén rengetegen 
voltak kíváncsiak a fényünnepre, 
a legtöbben családdal, gyerekek-
kel érkeztek. Az égi műsor végül 
– bár a megszokottnál rövidebb 
volt és elmaradt a görögtűz a 
Városháza épületéről – nem oko-
zott csalódást a nézőknek.

KÖRTVÉLYESSY Vivien

Az államalapí-
tást és Szent 
István királyun-
kat - a korábban 
megszokott 
módon - zászló-
felvonással, kul-
turális műsorok-
kal és kenyér-
szenteléssel 
ünnepelhettük 
Nagykanizsán. 
Idén nem 
maradt el az 
ünnepi tűzijá-
ték, mely miatt 
zsúfolásig meg-
telt az Erzsébet 
tér és annak 
környéke.
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata – a közbe-
szerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény hatálya alá nem 
tartozó – nyílt pályázatot hirdet, amelynek célja Nagykanizsa 
Megyei Jogú Város grafikai arculatának modernizálása. Váro-
sunknak olyan időtálló arculatra van szüksége, amely méltó a 
városhoz, annak múltjához, jelenéhez és reményeink szerinti 
fényes jövőjéhez.

Nagykanizsának minden téren be kell lépnie a XXI. századba. 
Így olyan arculatra van szükség, amely ezt tükrözi. XXI. század 
révén az új arculat elsődleges felhasználási helye a digitális 
tér lesz. Az arculat modernizálása mellett célunk, hogy mind 

a kanizsaiakban, mind az ide látogatókban, mind pedig a 
befektetni szándékozókban tudatosuljon: Nagykanizsa az a 
hely, ahol nekik is ott kell lenniük. Ahová jó tartozni. Ahol jó 
befektetni. Ahol jó élni. Célunk, hogy városunk versenyképes 
legyen a hazai és nemzetközi szinten is, ezért elengedhetet-
len, hogy az interneten, az online térben a lehető legjobb 
arcát mutassuk meg. Ehhez mindenképpen új emblémára 
van szüksége városunknak!

A teljes pályázati kiírás megtekinthető a www.nagykanizsa.
hu weboldalon a Felhívások menüpont alatt. 

Pályázat Nagykanizsa 
Megyei Jogú Város 

új arculatának tervezésére
NAGYKANIZSA MEGYEI JOGÚ VÁROS KÖZIGAZGATÁSI TERÜLETÉN HELYI, 

AUTÓBUSSZAL VÉGZETT MENETREND SZERINTI SZEMÉLYSZÁLLÍTÁS KÖZSZOLGÁLTATÁSI 
SZERZŐDÉS KERETÉBEN TÖRTÉNŐ ELLÁTÁSÁRA

A Kanizsa Médiaház Nonprofit Kft ügyvezetőjeként ezúton tájékoztatom 
az érdeklődőket, hogy a jelenleg hatályos korlátozások következtében a 
2021. szeptember 10-11-re feltételesen tervezett 

VÁROS NAPI ÜNNEPHEZ KAPCSOLÓDÓ SZABADTÉRI FESZTIVÁL 
MEGRENDEZÉSE NEM LEHETSÉGES.

Nagykanizsa önkormányzata július 7-én foglalkozott a rendezvény meg-
tartásának lehetőségével. Akkor az alábbi határozat született:

12912021. (VII.07.) számú határozat 1. pont:
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlése kinyilvánítja szándékát, hogy a 
2021. évi Város Napja szabadtéri rendezvények megtartására 2021. szeptem-
ber 10. és 11. napján kerül sor, amennyiben a jelenlegi szabadtéri rendezvé-
nyekre vonatkozó korlátozás 2021. augusztus 20-ig feloldásra kerülnek.

Ezt követően kezdődött az a szervezőmunka, amelynek gyümölcsére még 
várni kell. Egy olyan csapatot szerveztünk, amely garancia lehetett arra, 
hogy a korábban már megismert rendezvényektől eltérő módon a város-
ban valódi fesztivál hangulatot teremthetett volna. Az önkormányzat hatá-
rozatának értelmében rengeteg egyeztetésen vagyunk túl, hogy a feltéte-
leket biztosítani tudjuk. Nem volt könnyű olyan szóbeli megállapodásokat 
kötni, melyek nem jártak anyagi következményekkel, ám lehetővé tették 
volna, hogy minden rendelkezésre álljon a tervek megvalósításához.

12912021. (VII.07.) számú határozat 3. pontja egyébként bármilyen köte-
lezettségvállalást megtiltott augusztus 20-ig.  

A rendezvény tervének fontos része lett volna - a fesztivál központi helyszí-
nén - az Erzsébet téren felállítandó „nagy színpad” programmal megtöltése.

A szervező munkát – több felkért segítő véleményét kikérve – augusztus 
3-án leállítottam. Ennek oka, hogy megjelent a 457/2021. (VIII.3) számú 
kormányrendelet, amely felsorolt három rendezvényt, amelyek mentesül-
nek a 264/2021. (V.21.) számú Korm. rendelet korlátozásai alól. Ezen 
három rendezvény között nem szerepelt a nagykanizsai Város Napjához 
kapcsolódó két napos szabadtéri rendezvény.

Ez pedig azt jelenti, hogy jelenleg a szabadtéri rendezvényekkel kapcsola-
tos szabályok érvényesek a tervezett eseménnyel kapcsolatban.

A 264/2021. (V. 21.) Korm. rendelet kimondja,
„- egyéb zárt téri rendezvény csak védettségi igazolvánnyal rendelkezők-
nek tartható;
– egyéb szabadtéri rendezvény legfeljebb 500 fő részvételével korlátozás 
nélkül tartható (gyűlés is), 500 fő felett azonban csak koronavírus ellen 
védett személyek vehetnek részt a szabadtéri rendezvényen;
– a zenés-táncos rendezvény csak védettségi igazolvánnyal látogatható;”

Mindezeket követően, a Kanizsa Médiaház Nonprofit Kft. ügyvezetőjeként 
és felelős vezetőjeként nem marad más választásom, mint az első mondat-
ban közöltek bejelentése., mely szerint a jelenleg hatályos korlátozások 
következtében a 2021. szeptember 10-11-re feltételesen tervezett 

Város Napi Ünnephez kapcsolódó szabadtéri fesztivál megrendezése nem 
lehetséges.

Nagykanizsa, 2021. augusztus 20.  Tisztelettel:
Tar Mihály ügyvezető 

KÖZLEMÉNY
TISZTELT NAGYKANIZSAI POLGÁROK!
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Nem így történt azonban jó pár 
érzékeny téma megtárgyalása. 
Már az interpellációk előtt lát-
szott, hogy a polgármester által 
tolmácsolt „város lakóinak” kérése 
ellenére nem lesz sokáig elásva az 
a bizonyos csatabárd. Azt nehéz 
lenne megfejteni, hogy melyik 
oldal lőtt először a másikra, de az 
sokszor érezhető, hogy a város 
első számúnak választott vezetője 
és a - saját maga által maga mellé 
emelt - kettes számú vezető gyak-
ran folytatja azt a taktikát, hogy 
elküldi az ellenoldaliakat mele-
gebb éghajlatra, majd megsértő-
dik, hogy nem mennek velük 
focizni az udvarra. Persze érthető 
is, hiszen hiába az országot kor-
mányzó párthoz való kötődés, ha 
még ezzel is Nagykanizsán kisebb-
ségben van a képviselőcsoport. 

EZ TÖRTÉNT AZ ÜLÉSEN
Az interpellációkat követően a 

Tulajdonosi Bizottság jogköreinek 
további növelése hozta az első 
vitát. A kormánypárti frakció a 
demokrácia megsértéseként illet-

te az ÉVE javaslatát, de hiába érvel-
tek, 8 igennel a napirend megkap-
ta a szükséges szavazatokat. Ezu-
tán Fodor Csaba, az ellenzéki 
többség frakcióvezetője köszönte 
meg a cégvezetők (köztük ezen 
sorok szerzőjének) munkáját. Ez a 
napirend sem ment simán, mert a 
jutalmak és béremelés összesíté-
sét Balogh László gyorsan elvé-
gezte, majd jelezte, hogy ez sok 
pénz, amit az Arénára is lehetne 
fordítani. (Miért pont arra? - a szer-
ző.) Ezután Bizzer András alpol-
gármester (az ÉVE szerint „Bizzer 
képviselő”) méltatta az előző érá-
ban bevett gyakorlatot, amikor 
bizonyos feladatok ellátásért pré-
miumot kaphattak a cégvezetők. 
Horváth Jácint (ÉVE) vágott vissza, 
miszerint Bizzer András csúsztat, 
mivel a cégek a jutalmakra nem 
kapnak további önkormányzati 
támogatást, maguknak kell azt 
kigazdálkodni. Hosszas vita, mely-
ben hazugsággal is vádolták egy-
mást a felek, de a végén ismét 
nyolc szavazattal elfogadták a 
képviselők az eredeti javaslatot.

KANIZSA ARÉNA ÉS ANNAK AZ 
ÜZLETI TERVE

Most végre született egy üzleti 
terv, melyről talán csak annyit 
érdemes megjegyezni, hogy egy 
hónap alatt 30-ról negyven millió 
forintra emelkedett az év végi, 
nagyjából hat heti működésre 
kért összeg. Ennek azonban szá-
mítások nem képezték alapját, így 
igazából nem lehet tudni, hogy 
mire is kell a pénz. A képviselők 
végül hosszas vita után úgy dön-
töttek, hogy az üzleti tervvel kap-
csolatos döntés előkészítését a 
Tulajdonosi Bizottsághoz utalják, 
így a tervet nem fogadták el. Szin-
tén eltérően ítélték meg a Város-
fejlesztő Kft.-vel kapcsolatos napi-
rendet a felek. Az előterjesztést a 
polgármester nem is javasolta 
elfogadni. Az ÉVE képviselőit ez a 
kérés nem hatotta meg, megsza-
vazták az önkormányzati cég által 
kért kompenzációt. Egy gyors 
kőkereszt építéshez kapcsolódó 
napirend elfogadása után ismét 
beállt a frontvonal. Az M9-es autó-
pálya nyomvonalának tervezett 
változtatása miatt korábban kérte 
a közgyűlési többség a polgár-
mestert, hogy egyeztessen zala-
egerszegi és kaposvári kollégájá-
val, valamint kérje a területért 
felelős Navracsics Tibort egy kani-
zsai egyeztetésre. Ezekből a 
megyeszékhely első emberével 
történő találkozás valósult meg, a 

többi még várat magára. A napi-
rendben aztán megelevenedett a 
múlt, ki és mit tett azért, hogy 
legyen, ki és hogyan engedte el a 
Nagykanizsát érintő nyomvonal 
terveit és még lehetne sorolni. Ezt 
a napirendet pár sorban leírni oly’ 
nehéz, hogy az érdeklődőknek azt 
javaslom, nézzék meg a Kanizsa 
Médiaház youtube oldalán felvé-
telről - ha nem is rövid időtöltés, 
de mindenképpen tanulságos. 

PÁR MONDAT A FOLYTATÁSRÓL

117 helyett mindössze 27 millió 
forint jut sporttámogatásra. Ezt 
minden sportegyesület és cég 
megérzi. Ezt követően a régi piac 
területének rendezése volt a téma, 
amelyet egy hónap múlva újra tár-
gyal a testület. Pár vita nélküli 
téma után jött a város egyik leglát-
ványosabb kudarcaként értékelt 
befektetés: a kanizsabike. 

ADJUK EL A BICAJOKAT
A száraz tények: a bekerülési 

költségek nélkül több mint 53 mil-
lió forint ráfordítás, nem egészen 
600 ezer forint bevétel mellett. Ezt 
nehéz megmagyarázni még akkor 
is, ha a kormánypártiak szerint 
„ingyenpénzből” készült a rend-
szer és több más fejlesztés ebben 
a csomagban. A város egyes és 
kettes vezetője is kardoskodott 
amellett, hogy ez jó beruházás 
volt, bár a matekkal nehéz szem-
beszállni. 53 millió kiadás versus 
600 ezer bevétel, öt év alatt. Bizzer 
András szerint nem kellene meg-
szüntetni, hanem villanyos rollere-
ket és bringákat kellene még a 
rendszerbe állítani, mert azzal biz-
tos menne a bolt. Ezt a többség 
nem vette komolyan, és 8 igen, 
egy nem, hat tartózkodással 
bezárják az üzletet, amely hasznot 
nem sokat hozott. 

… és itt most véget ér a beszá-
moló azzal, hogy az ülésen még 
voltak érdekes napirendek. Ilyen 
volt a Modern Városok programról 
szóló vita, valamint a házunk táját 
is érintő, az elmaradó Város Napját 
taglaló „beszélgetés”.  Ha valakit 
érdekelnek a részletek, akkor – 
ahogy fentebb már jeleztem – a 
cégünk youtube csatornáján meg-
találja az ülés vágatlan felvételét. 
Szeptember 10-én találkoznak 
legközelebb a képviselők, amikor 
ünnepi díszközgyűlést tartanak, 
ahol a város kitüntetettjei vehetik 
át munkásságuk elismerését.

TAR Mihály 
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EGYMÁSNAK FESZÜLŐ OLDALAK, 
ÖSSZESEN 41 NAPIRENDBEN

Mielőtt bárki a beszámoló szerzőjének esne, 
jelzem, tudom, hogy volt a 41 téma között 
olyan, amelyet vita nélkül, teljes egyetértés-
ben szavazott meg Nagykanizsa közgyűlése. 
Ezekre a témákra nem térünk ki, hiszen annyi-
ra magától értetődnek, hogy a lövészárok két 
oldala is képes megfeledkezni az egymásra 
lövöldözés kényszeréről. Ezek a jó napirendek, 
mert egy perc alatt véget is ér a megbeszélés. 

Az árok 
most sem 
lett
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Mintegy 700 diák - egy kicsi és négy nagy 
kilencedikes osztály – kezdte meg a tanulmá-
nyait a Batthyány Lajos Gimnáziumban. Piriti 
János igazgatóhelyettestől megtudtuk, hogy 
az egész tanári kar nagyon várta már, hogy a 
diákok visszatérjenek az iskolába.

- Egy iskola, akkor iskola, ha élet van benne, 
nem az a csend és némaság, amit sajnos tavasz-
szal megtapasztaltunk. Nagyon reméljük, 
hogy tudjuk folytatni a jelenléti oktatásban, 
bár mi sem vagyunk jósok és nem tudjuk mi 
fog következni. Ha esetleg online oktatásra kell 
átállnunk, akkor már valószínűleg zökkenő-
mentesebben megy, mint először, mert a kollé-
gáknak nagy tapasztalata van már ebben – 
mondta el Piriti János, a Batthyány Lajos Gim-
názium igazgatóhelyettese.

A Piarista Iskola évnyitóját a Felsőtemplom-
ban rendezték meg. Az eseményen rendhagyó 
módon Szakál Ádám tartományfőnök is részt 
vett, aki elmondta: nem csak a tanulás, a közös-
ség építése is ugyanolyan fontos, amikor elkez-
dődik egy tanév.

- A gyerekek nem csak tanulmányokat tanul-
nak, ezért is nehéz a digitális oktatás. Egymás-
sal találkoznak, egymással tanulnak, visszajel-
zéseket kapnak, barátságok köttetnek, ezek 
mind nagyon fontosak egy ember személyisé-
gének a fejlődésében. Ezért a Szent Lelket arra 
is hívjuk, hogy tudjunk találkozni, hogy legye-
nek élményeink, legyenek barátságaink, tudjuk 
alakítani egymást – hangsúlyozta Szakál Ádám.

Böszörményi Géza igazgató elárulta: az 
intézménybe idén mintegy 70-80 új tanuló 
érkezett, az általános iskolába és a gimnázium-
ba egyaránt köszönthettek új diákokat.

A Thúry György Technikumban sem maradat 
el a tanévnyitó ünnepség, az iskola udvari 

sportpályáján gyűltek össze a nebulók. A 
2021/22-es tanévben 512 diák tanul a nappali 
tagozatos képzéseken. Richterné László Erzsé-
bet igazgató úgy gondolja, hogy egy-két hét 
mindenképpen szükséges ahhoz, hogy min-
den a helyére rázódjon és az újoncok is bele-
szokjanak a keris életbe. 

- Itt gyakorlatigényes szakmákat tanulnak a 
diákok, ezért sokkal egyszerűbb a jelenléti 
órán megtanítani és ellenőrizni őket, a tudást 
átadni. Mi nagy reményekkel állunk a tanév 
előtt, ahogy eddig is, és abban bízunk, hogy itt 
lesznek, és meg tudjuk tartani a gyakorlatokat 
- hangsúlyozta Richterné László Erzsébet.

A Zrínyi Miklós Általános Iskolában több 
nyugdíjas kolléga helyett idén már új pedagó-
gusok kezdhettek. Faller Zoltán intézményve-
zető elmondta, hogy a tankönyveket a tanulók 
rendben megkapták és egyelőre egy optimális 
tanévnek néznek elébe.

A Hevesi Sándor Általános Iskolában a legki-
sebb diákoknak és szüleiknek az udvaron, a 
többi tanulónak iskolarádión keresztül tartot-
ták meg az évnyitót. Szabó Erzsébet intéz-
ményvezető szerint elsős-másodikos gyere-
keknek lesz a legnehezebb az évkezdés a digi-

tális oktatás után, de az iskolában mindent 
megtesznek, hogy bepótolják az esetleges 
lemaradásokat. 

Az első nap délutánján végre újra tele volt a 
Kőrösi Csoma Sándor Általános Iskola udvara a 
gyerekekkel. Az alsósoknak ismerkedéssel, 
osztálylátogatással, játékkal, a felsősöknek 
pedig osztályfőnöki órákkal telt a bevezető 
iskolai nap.

- Nagyon vártuk ezt az évet, hogy egy igazi, 
teljes évet tudjunk elindítani, hiszen az elmúlt 
két évre a pandémia erőteljesen rányomta a 
bélyegét. Én azt gondolom, hogy az iskolának 
egyben egy közösségi térnek is kell lennie, a 
tanulás mellett legalább olyan fontos, hogy a 
közösségi alkalmakat megtartsuk: a sportver-
senyeket, az ünnepélyeinket, a farsangokat, a 
kirándulásokat, a vetélkedőket, mert ezekben 
nagyon sok olyan nevelési tényezőt tudunk 
megvalósítani, amire egyébként máskor nem 
nyílik lehetőség – fogalmazott Smolcz Frigyes, 
a Kőrösi-iskola igazgatója.

Az intézmények vezetői mind abban bíznak, 
hogy a tanév folytatása is - a kezdetekhez 
hasonlóan - zökkenőmentesen zajlik majd.

KÖRTVÉLYESSY Vivien
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Évnyitó ünnepségekkel és 
ismerkedéssel, de  
legfőképpen jó hangulatban 
teltek a tanév első napjai  
a kanizsai iskolákban  
az intézményvezetők  
beszámolói szerint.  
A gyerekek nagyon örülnek, 
hogy ismét a kortársaikkal 
lehetnek, a pedagógusok 
pedig abban bíznak, hogy vég-
re egy olyan oktatási évet 
zárhatnak, amiben progra-
mokból és különböző rendez-
vényekből sem lesz hiány.

Becsengettek
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Augusztus végén már megszó-
lalnak, hangolnak a szarvasbikák, 
a korai lehűléssel meg is jött a 
vágy, az üzekedési kedv, hallani 
lehet az éjszakai órákban a szar-
vasbőgést – ezzel a gondolattal 
kezdte mondandóját Góber Zol-
tán, az Erdészeti Dolgozók 
Vadásztársaságának elnöke. A 
következő hetekben egyre erő-
sebb, intenzívebb lesz a szóban 
forgó természetes folyamat. Vár-
hatóan nem csak éjszaka, hanem 
időnként áttolódik a reggeli órák-
ra is a természet egyik csodája, és 
a szarvasok jelenléte. 

A vadásztársaságok szempont-
jából hatványozottan fontos ez az 
időszak Zalában – amely, mint 
ismert, nem csupán rendkívül 
erdősült, de vadban gazdag 
megye is. - Gazdálkodás szem-
pontjából ez a legnagyobb bevé-
teli forrása egy nagyvadas társa-
ságnak, vadászati joggyakorló-
nak. Ilyenkor nagyon sok vendé-
get fogadunk, megpróbáljuk 
bérvadászati formában értékesí-
teni a trófeás vadlövés egy részét. 
Ez jelentős árbevételhez juttatja a 

vadászatra jogosultat – magya-
rázta Góber Zoltán. 

A remények megvannak az idei 
évet illetően, ráadásul a 2020-as 
szezonhoz képest nyitva vannak 
a határok, így érkezhetnek a kül-
földi vendégvadászok is. - Ezek a 
szarvasbikák nagyon nagy érté-
ket képviselnek. A vendégvadá-
szok több, mint 50 százaléka kül-
földi vendég - járványügyi korlá-
tozások most nincsenek érvény-
ben - át tudnak jönni a határon, 
így tudjuk őket fogadni – hangsú-
lyozta a szervezet elnöke.

Az aktivitás fokozódik a közuta-
kon – és nem csupán a vadász gép-
járművek miatt. Pár héttel ezelőtt 
az őzek üzekedési időszaka miatt 
szóltak a hírek a fokozott óvatosság 
szükségességéről, most pedig a 
szarvasok okozhatnak nem kívánt 
balesetet a dúsan erdősült Zalában 
is. Mint azt a vadásztársaság elnöke 
elmondta: a vad ebben az állapot-
ban óvatlanabb, nem tart az embe-
ri jelenléttől és bármely más ténye-
zőtől, az ösztönei hajtják.

Azt viszont nem árt tudni, mi a 
teendő egy esetleges találkozás-

kor. Erre a kérdésre Takács Tiva-
dar, a Zala Megyei Rendőr-főkapi-
tányság szóvivője adta meg a 
választ. - Szarvasbőgés idején a 
reggeli – illetve az esti, szürkületi 
időszakban szinte bárhol talál-
kozhatnak vaddal a közlekedők. A 
fokozottan veszélyes szakaszokat 
táblák jelzik, ott különösen fontos 

a helyes sebesség betartása. Ahol 
közúti táblák nem figyelmeztet-
nek, ott a terep- és a beláthatóság 
alapján célszerű mérlegelni, vár-
ható-e veszélyt jelentő állatok 
megjelenése az úton. Ha a jármű-
vezető meglátja a vadat, és van 
elég idő lefékezni, álljon meg, 

várja meg, amíg az állat vagy az 
állatok átkelnek az úton. A visel-
kedésük kiszámíthatatlan, ugrá-
sukra, gyors irányváltásukra bár-
mikor számítani lehet, akár a jár-
mű irányába is elindulhatnak. Ha 
az ütközést nem lehet elkerülni, 
erőteljesen fékezzenek, és hasz-
nálják a jármű hangjelzését. 
Kerülni kell a hirtelen kormány-
mozdulatokat, irányváltoztatást, 
mert egy szembe jövő járművel 
való ütközés, vagy az útról lesod-
ródva egy járműnek való csapó-
dás súlyosabb következmények-
kel járhat, mint aminek az elhárí-
tására törekedtek – hangsúlyozta 
a ZMRFK szóvivője.

A sérült vad megközelítése 
veszélyes is lehet, az esetleg elhul-
lott állat eltulajdonítása pedig 
bűncselekmény. Az erdőlátoga-
tók – kirándulók, sportolók, gom-
bászok – minden esetben tájéko-
zódjanak elindulás előtt, ugyanis 
az illetékes vadászatra jogosult-
nak lehetősége van erdőlátogatá-
si korlátozás bevezetésére – az 
intenzív vadászati szezonban.

VINCZE Adél

Itt az ősz, melyet úgy is tökéletesen  
beazonosíthatunk, hogy egyes területeken 
esténként nem csupán ködbe burkolózik a táj, 
de furcsa hangok is hallhatóak az erdő felől.  
A szarvasbőgés időszaka ismét elérkezett – 
ami Zalában szinte egy örömünneppel ér fel – 
de óvatosságot is kíván.

a bikák
Bőgnek
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Addig is tekintsünk vissza egy 
kicsit, hiszen nyáron is voltak nagy 
érdeklődésre számot tartó kultu-
rális programok. Itt van például a 
29. Ludvig Nemzetközi Művészte-
lep, mely kéthetes szimpózium 
még jelenleg is tart. A nem csak 
hazai, hanem európai és a konti-
nensen túli művészeket összefo-
gó találkozóra már két alkalommal 
is betekintést nyerhettek az érdek-
lődők, jelenleg pedig a Magyar 
Plakát Házban várják az alkotók 
bemutatkozó kiállítással a 
látogatókat. A kendlimajori 
művésztelepen a házi-
gazda Ludvig Zoltánnal 
és fiával, Ludvig Dániel-
lel együtt összesen 31 
festő- és szobrászmű-
vész, valamint keramikus 
alkot.  Mint ahogy Ludvig Klá-
ra fogalmazott, ez a két hét nem 
csak nekik, hanem a művészeknek 
és a látogatóknak is nagyon inten-
zív időszak. - Felfokozott hangu-
latban telt az első hetünk. A talál-
kozás nagyon örömteli volt, és 
utána mindenki elkezdte a mun-
kát. Van, aki éjjel szeret dolgozni, 
van, aki inkább nappal. Már az első 
napok kifejezetten termékenyek 
voltak, aminek látszik is az ered-
ménye – hangsúlyozta Ludvig Klá-
ra, a Ludvig Nemzetközi Művész-

telep szervezője. A nyílt napok 
hosszú évek óta szerves részei a 
programnak. Ezeken a napokon 
nem csak a műhelytitokba nyer-
hettek bepillantást a látogatók, 
hanem személyesen a művészek-
kel is szóba elegyedhettek, ízelítőt 
kaphattak a szinte családi hangu-
latból. A szimpózium résztvevői 
ugyanis több éve visszajáró ven-
dégek, akik nem csak az inspirá-
ció, hanem a légkör miatt is érkez-
nek. - Mindig nagyon jó itt lenni. 

Mondhatnám, hogy az év 
fénypontja ez, legalább-

is művészeti szem-
pontból, hogy 2 hetet 
itt tölthetünk. Ez egy 
család, mindig jönnek 

új unokatestvérek, 
meg elmennek nagybá-

csik, de valahogy ez az 
egész úgy történik, mintha renge-
teg testvér és rokon együtt lenne. 
Ez más, mint otthon a műterem 
magányában, a saját családunk 
körében. Ez egy nagyon inspiratív 
és rendkívül hangulatos környe-
zet – vélekedett Győrffi András 
festőművész.

A művésztelep mellett a hagyo-
mányos Kanizsai Nyári Színház is 
számos érdeklődőt vonzott. A 
sorozat záróeseménye egy igazi 
rekeszizmokat megdolgoztató 

darab volt. A nő a tét című zenés 
vígjátékot a Gergely Theáter vitte 
színpadra, Gergely Róbert rende-
zésében. A darabot pár éve láthat-
ja a közönség hazai színpadon, 
aminek a premierjére a mű egyik 
olasz írója is ellátogatott annak 
idején. -  A darabot Alessandro 
Capone és Rosario Galli írta, akik a 
Piedone filmek forgatókönyvírói 
voltak. A történet kapcsán egy 
nagyon bizarr és izgalmas szituá-
cióba tekinthetnek bele a nézők, 
hiszen egy igazi férfi klubba, négy 
barát szokásos kártyapartijába 
kapnak bepillantást – mondta a 
sztoriról Gergely Róbert szí-
nész-rendező. Az est persze ezút-
tal nem a hagyományos módon 

zajlik, melyben nagy szerepe van a 
Némedi-Varga Tímea által meg-
formált vendégnek. A színésznő 
elmondta, hogy szereti a kihíváso-
kat és örült ennek a szerepnek, 
hiszen jócskán kimozdítja a kom-
fortzónájából. - Egy színésznek 
örülni kell azoknak a feladatoknak, 
amik kifordítják önmagukból, 
vagy amiben bátornak és merész-
nek kell lenni – árulta el Néme-
di-Varga Tímea színművész. A for-
dulatokkal teli vígjátékon több, 
mint háromszáz néző szórakozott 
a Hevesi Sándor Művelődési Köz-
pontban.

KÁLOVICS Rebeka
HAJNES Rita
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Változatos programokat kínálnak szeptember-
re a kanizsai művelődési intézmények. A nyári 
félüzemet felváltja a kulturális kavalkád, 
amelyben mindenki megtalálhatja a magának 
tetsző szórakozási lehetőséget. Érdemes tehát 
utánanézni mi a kínálat…

kultúrával

Kapcsolódjon ki, 
töltődjön fel
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 - Korábban nem politizáltam, az MDF és az 
SZDSZ keresett fel azzal a javaslattal, hogy 
induljak el egyéni képviselő-jelöltként az 
önkormányzati választáson. Akkor úgy érez-
tem, hogy az SZDSZ jobb választás lesz, és 
ezért döntöttem a Szabad Demokraták Szö-
vetsége mellett. Ők adták a polgármestert is, 
dr. Kereskai István személyében – emlékezett 
a kezdetekre az egykori képviselőnő. 

- Nagyon sajnálom, hogy a rendszerváltást 
követően nem történt meg az elszámoltatás, 
ami máig is kiható problémát jelent az ország 
számára. A másik lényeges kérdés, aminek a 
jelentőségét ennyi év után már látni lehet, az 
a privatizáció, vagy a reprivatizáció kérdéskö-
re. Úgy érzem, a csehek vitték véghez ezt jól, 
mert ők reprivatizáltak, dolgozói részvények-
kel oldották meg a magánkézbe adást, mely-
nek az lett a pozitív következménye, hogy 
nem szűnt meg náluk annyi munkahely, mint 
nálunk, Magyarországon. Most már tudom, 
hogy jobban oda kellett volna figyelni a helyi 

cégekre, erőteljesebben kellett volna segíte-
ni a helyi vállalkozásokat, illetve lehetőséget 
kellett volna teremteni újabbak betelepíté-
sére – vélekedik Horváth Ágnes.

- A rendszerváltozás utáni első kormány 
nagyon nehéz helyzetbe került, hiszen gya-
korlatilag mindent elölről kellett kezdeni. Fel 
kellett építeni az önkormányzatokat, kijelöl-
ni, elfogadtatni az elsődleges feladatokat. A 
közgyűlésben jó, konfliktusmentes kapcsolat 
alakult ki a testületi tagok és a frakciók között, 
gyakorlatilag meg tudtuk beszélni, oldani a 
felmerült gondokat, kötelezettségeket. A 
közgyűlési munka viszonylag kiegyensúlyo-
zottan haladt, csak az volt a baj, hogy akkor 
még nem láttuk a döntéseink hosszú távú 
következményeit – hangsúlyozta az egykori 
képviselő.

- Az eredményekről szólva szerintem siker 
volt a Fidesz által is támogatott szelektív 
hulladékgyűjtés megtervezése, melyet első-
ként vezetett be Kanizsa a megyei jogú 
városok között. Erre adtam a képviselői fize-
tésemet Németh László vállalkozóval 
együtt, hogy ezzel is segítsük a várost. A jól 
előkészített és eredményes pályázatoknak 

köszönhetően megkezdődött a kórházre-
konstrukció, ezáltal jelentős fejlődésnek 
indulhatott az egészségügyi intézmény. 
Örültem, hogy a Hunyadi Általános Iskola 
épületét visszakapta régi tulajdonosa, a Pia-
rista rend. Erre szavaztam én is a Jesch Ali 
bácsi képviselőtársammal. Jó döntésünknek 
tartom, hogy nem került bevezetésre az 
ingatlanadó, amit én is elleneztem a felszó-
lalásomban annak érdekében, hogy minél 
kevesebb anyagi teher háruljon az egyedül-
állókra. Szerencsére ez nem változott meg 
azóta sem. Utólag visszagondolva nem volt 
szerencsés lépés az IKI átalakítása, előnyö-
sebb lett volna, ha az ingatlankezelő meg-
marad abban a formában, ahogyan koráb-
ban működött, csak meg kellett volna refor-
málni. 

Az orvosi ügyeletek mellett nem volt egy-
szerű számomra a testületi munka, ugyanak-
kor csalódást is okozott a közéleti szerepvál-
lalás. A ciklus végén úgy gondoltam, nem 
folytatom tovább az SZDSZ-ben, és ilyen for-
mában nem akartam indulni a következő 
választáson – összegezte gondolatait dr. 
Horváth Ágnes. BAKONYI Erzsébet
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Dr. Horváth Ágnes háziorvost 
az első önkormányzati ciklus-
ban 1990-1994 között válasz-
tották meg önkormányzati 
képviselőnek az SZDSZ 
támogatásával.

30 éves az önkormányzatiság
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DÖNTÉSEINKNEK 
AKKOR MÉG 
NEM LÁTTUK 
A HOSSZÚ TÁVÚ 
KÖVETKEZMÉNYÉT…

Magyarországon 26. rész
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a zsinagóga
1807-ben indult meg az építke-

zés, végül 1821. szeptember 
14-én avatták fel a zsinagógát 
Nagykanizsán. Örülünk, hogy áll 
az épület, és még jobban fogunk 
örülni akkor, amikor közös erővel 
rendbe tesszük kívül-belül - 
hangsúlyozta az ünnepségen dr. 
Székely István, a Nagykanizsai 
Hitközség elnöke. - Lehetünk-e 
optimisták, amikor a 40 éve 
önkormányzati tulajdonban lévő 
épület állaga folyamatosan rom-
lik, s lehetünk-e reménykedők, 
amikor korábban, a több ezer főt 
számláló nagykanizsai zsidó 
közösség mára maroknyivá 
fogyott? Bízhatunk-e a jövőben, 
amikor a pandémia ámokfutása 
világszerte rombolja az embe-
ri közösségeket és a gaz-
dasági fejlődést? – tette 
fel kérdéseit jubileumi 
emlékezésében Heis-
ler András, a MAZSI-
HISZ elnöke. – A vála-
szom, egyértelműen 
igen. Egy zsidó vezető 
legyen optimista, vagy ha 
nem, akkor mondjon le. Ezt azért 
mondom, mert a történelem tra-
gédiáján átívelő zsidó sors meg-
mutatta, a reményt soha nem 

szabad elveszíteni. Magyarorszá-
gon, sőt a határon túl is, az elmúlt 
évtizedben számos korábban 
méltatlan helyzetbe került zsina-
góga megmenekült, van remény 
– fogalmazott. Megemlítette a 
szabadkai zsinagóga csodáját, 
hiszen a szerb és a magyar kor-
mány finanszírozásában megú-
jult a magyar szecesszió páratlan, 
remek alkotása, de a Rumbach 
utcai zsinagógánál is érezhették 
a kövek a felújítást végző óvó 
kezek mozdulatait, a történelem 
tiszteletét, mert minden zsinagó-
gában az emberek és a kövek 
együtt lélegeznek. Hiszem, hogy 
a gróf Batthyány Ádám által az 
1600-as évek végén Kanizsára 

betelepített zsidók leszárma-
zottjainak kitartása, az 

iskolateremtő, nagy 
műveltségű teológus, 
Lőw Lipót emléke 
örökké élni fog – tette 
hozzá az elnök. 
A város fejlődéséhez 

jelentős mértékben hozzá-
járuló kanizsai zsidók munkáját 

dicsérve Heisler András Mazsi-
hisz-elnök többek között kiemel-
te: magyarországi zsidó istentisz-
teleten itt szólalt meg először 

orgona, méghozzá 1845-ben. Itt 
már 1769-ben működött a Chevra 
Kadisa, az elesetteket támogató 
szervezet, jelentős társadalmi sze-
repvállalást fejtett ki az első neme-
si rangot kapott zsidó Guttman 
család, itt működtettek a város 
egész lakosságát szolgáló nép-
konyhát a zsidók, és zsidók alapí-
tották meg az első zalai megyei 
napilapot. Sokat adott ez a közös-
ség ennek a városnak és sokat 
adott Magyarországnak!  - 
hangsúlyozta az elnök. - 
Hol van az a közösség, 
amelyik ilyen értéke-
ket tudott létrehozni? 
Tudjuk a választ akkor 
is, ha sokszor nem is 
mondjuk ki. Magyaror-
szág, Nagykanizsa váro-
sa, a zsidó közösség közösen 
felelős azért, hogy ez a 200 éves 
épület megmaradhasson a nem-
zeti vagyon részeként, a város 
részeként és a kicsiny zsidó közös-
ség szolgálójaként. Az alkotó 
csend, az aktív emlékezés, a közös 
örökség és az elfogadó figyelem: 
ezt kérik Magyarországtól. 

Dr. Radnóti Zoltán főrabbi a 
magyar-zsidó kettős identitás 
jegyében kezdte ünnepi beszé-

dét. - A zsinagógák szimbolikus 
pontok a magyar-zsidó együtt-
élésben, és nekünk, akik itt 
vagyunk zsidóként és nem zsidó-
ként, közösen kell megerősíte-
nünk azokat a szimbólumokat, 
amik egykor az együttélést, az 
identitást nekünk idehagyomá-
nyozták – hívta fel a figyelmet. Ez 
egy szomorú, kopott zsinagóga, 
de mégis a maga ősiségével cso-
dálatos. Az, hogy megmaradt az 
épület, a karzat, és Isten nevének 

piciny része, mind-mind a 
maga torzságában cso-
dálatos mementó, és azt 
jelzi, hogy Isten nevét 
nem lehet kiszakítani 
onnan, ahol a helye van 

– fogalmazott a főrabbi.
Az ünnepséget kísérő 

koncerten zsoltárokat és zsidó 
dallamokat adott elő Ádám Esz-
ter operaénekes Barta Gábor zon-
goraművész kíséretében. Az 
1821-ben felavatott templom tör-
ténetét bemutató kiállítást dr. 
Kovács Loránt, a Kanizsai Zsina-
góga Alapítvány alapítója nyitot-
ta meg, a tárlatot Lévai Ibolya és 
Szemenyey-Nagy Tibor rendezte.

BAKONYI Erzsébet

A jeles évforduló 
alkalmából ünnepi 
emlékezést tartott 
a Nagykanizsai Zsi-
dó Hitközség és a 
Kanizsai Zsinagóga 
Alapítvány. 

200 éves 
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A gyógyító hangok után „Kedves 
lélek!” megszólítással érkeztek meg 
hozzám az üzenetek, és arra kértek, 
hogy a szavaikat ne az elmémmel, 
hanem a szívemen keresztül hall-
gassam meg. Megmutatták, hogy 
testem melyik részén dolgoztak a 
hangokkal, amiken tovább dolgoz-
hatok tudatosan, hiszen bizonyos 
testrészemnek szüksége van továb-
bi támogatásra fizikailag is. - Miért 
mutatjuk meg mindezt akkor is, ha 
te igazából tudod, hogy miről 
beszélünk? Mi a lényege minden-
nek? – kérdezték tőlem, s máris foly-
tatták: Mindenekelőtt az elfogadás. 
Itt a pillanat Kedves lélek, hogy 
önmagadhoz álljál. De ez nem a 
fejen, az ismétléseken keresztül tör-
ténik, hanem mintha teljesen lenul-
láznál mindent, és elölről kezdenél 
el érezni, látni, hallani és nézni. Ez 
olyan, mintha egy új szemszögből, 
új érzelmi állapotból élnél meg 
mindent. 

A nagykanizsai születésű 
Németh Krisztina operaénekes, 
éneklő médiummal az úgymond 
átváltozásáról – az operaénekesi 
hivatásról az állandósult médiumi 
szerepkörre –, itthon-tartózkodá-
sa idején beszélgettünk a közel-
múltban. Krisztina a hangja segít-
ségével közvetíti a spirituális világ 
gyógyító energiáit. A professzio-
nális operaénekes és klasszikus 
énektanár egyetemi éveit Grazban 
fejezte be a Zeneakadémián. Ope-
raénekesi pályafutását Mozart, 
Don Giovanni című operájának 
Zerlina alakításával kezdte, majd 
szintén Mozart, Figaro házassága 
című vígoperájának Cherubino 
szerepével folytatta. Először mez-
zoszoprán, majd szoprán hangfaj-
ban énekelt, rengeteg Rossini sze-
repet tudhat maga mögött, és 
számtalan fesztivál résztvevőjé-
nek mondhatja magát. Médium, 
illetve spirituális gyógyítói akadé-
miát végzett Svájcban és az Arthur 
Findlay Egyetemen Angliában.

Kisgyermekkora óta a Farkas 
Ferenc Zeneiskola, Baráth Yvette 
zenepedagógus, kórusvezető, 
Baráth Zoltán zenetanár, a zongo-
ratanárnője, Millei Yvette, és az 
énektanára, Szentendrei Zsuzsa 
segítő környezetében nőtt fel. 
Számtalan Mozart, Brahms, Schu-
bert misét énekelt Kollonay Zoltán 
zongoraművész kíséretében a 
templomban. – Minden Kanizsáról 
indult el, de az élet úgy hozta, 

hogy rögtön külföld, semmi 
Magyarország – vallja a kezdetek-
ről.

Zenei karrierje azonnal elindult 
a grazi egyetemi évek után. Fel-
vették egy szerepre Németor-
szágban, ahol három és fél évet 
töltött el, ezalatt különböző kar-
mesterekkel dolgozott, és renge-
teget turnézott velük. Aztán meg-
hívták a trieszti operába, és ott 
„ragadt”. 

A SORSFORDÍTÓ PILLANAT 
- A házasságkötés után termé-

szetesen mindjárt gyermeket sze-
rettem volna, s mivel nem sikerült, 
nagyon sok nőhöz hasonlóan én is 
krízisbe estem. Ez volt az a pillanat, 
amikor megkérdeztem magamtól, 
hogy miért vagyok itt a Földön, és 
mi értelme van az életemnek! És 
akkor valami megindult bennem, 
valami más, ami korábban nem 
érdekelt. 

12 | KANIZSA ÚJSÁG

KEDVES OLVASÓNK! Ha úgy 
gondolja, hogy ismerősei 
között van olyan, akiről szíve-
sen olvasna ezen sorozat kere-
tében, akkor jelezze felénk a 
kapcsolat@kanizsamediahaz.hu 
e-mail címen.

ÉRDEKES EMBEREK, 
ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 11. 

hangokig
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Az opera pódiumáról 
a gyógyítás színpadára…

Zerlinától 
a gyógyító

12-13.indd   12 2021. 09. 02.   5:29:44



Figyelemre méltó operaénekesi 
karrierje alatt Krisztina 2012 
decemberében fedezte fel magá-
ban az énekhang segítségével tör-
ténő médiumi képességeit. Igaz, 
gyermekkorában is történtek vele 
olyan dolgok, ami a „normális” 
világba nem illett bele. 

 - A hitem mindig nagyon nagy 
volt Jézushoz, vagy valamilyen 
ismeretlen energiák felé kezdtem 
beszélni, és hallottam is rá a vála-
szokat. Először könyveken keresz-
tül próbáltam megtalálni rá a 
magyarázatot, aztán megismer-
kedtem egy jóga mesterrel, de a 
zene jelen volt a mindennapjaim-
ban. Közben elkezdtem kompo-
nálni, először egy mantrákat, vala-
mint a kompozícióim együttesét 
tartalmazó gyerek CD-t állítottam 
össze és elkezdtem vele koncer-
tezni. Rá fél évre, 2011-ig önkereső, 
önfejlesztő kurzusok sorát végez-
tem el. Közben teherbe estem, és 
megszületett a lányom.

A FELEJTHETETLEN PILLANAT 
- Végül elhatároztam, hogy nem 

éneklek többet. Úgy éreztem, van 
valami, amit akarnék, de fogalmam 
sincs róla, hogy mit. Úgy gondol-
tam, elkezdek meditációt, kurzuso-
kat tanítani, ahol valami más törté-
nik, ahol mélyebben meg tudom 
érinteni az embereket, mint az 
énekléssel, de abba bele se gon-
doltam, hogy ez a hang lehet. 
Aztán egy hét múlva, egy meditá-
ció alatt az egyik hölgy úgymond 
„más” állapotba, transzba esett, s 
mivel nem tudott kijönni belőle, 
segítséget kért tőlem. Soha nem 
fogom elfelejteni azt a pillanatot. 
Azt éreztem, hogy valaki mögöt-
tem áll, megfogja a nyakamat, és 
teljes erőből a hölgy elé nyom. Erre 
én elkezdtem énekelni valamit, 
amitől a lány visszakerült a normá-

lis állapotába. Ott elindult bennem 
valami, ami nem állt le azóta sem, 
hanem egyre mélyebbé vált. A 
következő két hétben ez a hölgy 
állandóan ebbe a „más” állapotba 
került. Akárhol tartózkodott, min-
dig fölhívott és megkérdezte, 
tudok-e neki énekelni. Én azt vála-
szoltam, hogy szívesen éneklek, de 
neked segítségre van szükséged, 
menjünk el egy médiumhoz. De 
hogy miért mondtam ezt, arról 
fogalmam sincs. Triesztben, ahol 
akkor éltünk, a médiumok szövet-
ségénél kaptam egy telefonszá-
mot, és felkerestük a médiumot, 
aki egyszer csak azt mondta 
nekünk, hogy ti nem a hölgy miatt 
vagytok itt, hanem én miattam. – 
Nekem nincsenek problémáim – 
szabadkoztam, de ő megerősítet-
te, hogy meg fogom látni! Meg-
kaptam egy látónak is a telefonszá-
mát, és azt tanácsoltam a hölgy-
nek, hogy hívja fel. Ettől kezdve én 
kiléptem a történetből. A hölgy fel-
kereste, és a látó azt a kérdést 
intézte hozzá, hogy hol van a másik 
lány, akinek el kellett volna jönnie 
veled? Aztán az elkövetkező két 
hétben nagyon sokszor azt érez-
tem, hogy valami feszíti a torko-
mat. Eleinte harcoltam ellene, sike-
rült leszorítanom, de éjszaka arra 
ébredtem fel, hogy alig bírok nyel-
ni. Bedagadtak a manduláim, s úgy 
éreztem, minta késsel szurkáltak 
volna folyamatosan. Ekkor eldön-
töttem, hogy találkozok a látóval. 
Végül ő jött el hozzám, s amikor 
belépett a lakásunkba megint elő-
tört belőlem az a feszítő érzés. 

ÉS JÖTTEK A HANGOK… 
- A látó megkérdezte tőlem, 

hogy mi a probléma? – Hát ez, vála-
szoltam neki a nyakamra mutatva. 
– Hát te egy médium vagy, és a spi-
rituális vezetők rajtad keresztül 

gyógyítanak! – nyugtatott meg. 
Bár visszakérdeztem, hogy micso-
da? De valahol éreztem, hogy iga-
za van. 2012. decemberétől 3-4 
hónapig nem tettem mást, csak 
adtam ki a hangokat ingyen min-
denkinek, aki felkeresett, éjszakán-
ként pedig tanítottak. Ha ezt nem 
csinálhatnám, megbetegednék! 
Ezután annyira felgyorsult körülöt-
tem minden, hogy szinte észbe 
sem kaptam, és 2013-ban már egy 
hatalmas fesztiválon álltam egy 
színpadon a legnagyobb spirituális 
vezetőkkel, és azt sem tudtam, 
hogyan kerültem oda. 

Krisztina azóta hűen szólaltatja 
meg a gyógyító hangját, melytől 
az emberek jól vannak. Gyógyító 
spirituális egyéni és csoportos 
terápiákat, foglalkozásokat, előa-
dásokat, workshopokat tart, vala-
mint spirituális utazásokat és visz-
szahúzódásokat szervez az egész 
világon.

Első könyvét “A gyógyító hang” 
címen (Healing Voice – Az éneklő 
médium 2014) illetve második 
könyvét “A nő, aki elkezdett éne-
kelni” címen a Verdechiaro olasz 
könyvkiadó adta ki. 

Számtalan CD-je látott napvilá-
got, a legújabb albuma 2021-ben 
lesz elérhető, “New World” cím-
mel. Egy kutató 2012-ben, miután 
lemérte a hangfrekvenciáit, meg-
jegyezte, hogy ilyen frekvenciák 
nem léteznek a Földön.  

- A találkozásnak, a terápiának 
két része van – magyarázza. Az első 
részben jönnek a gyógyító hangok, 
amik olyan mértékben változtatják 
meg a támogatásra szoruló rez-
gésszámát, amire abban a pillanat-
ban szüksége van. A második rész-
ben teljesen más hangon, megér-
kezik a szöveg. Én nem vagyok más, 
csak egy csatorna – nyugtázza a 
médium. A testünknek körülbelül 

60 trillió sejtje van, és minden sejt-
nek van egy hangja. Tehát mi egy 
tökéletes hangszer vagyunk, amíg 
harmonikusan működünk. Ha ez 
már nem harmónia, hanem disz-
harmónia, akkor ott a rezgésszám 
megváltozik. 

A frekvencia-terápiának tulaj-
donképpen az az alapja, ha példá-
ul neked nincs harmónia mondjuk 
a könyöködben, akkor rajtam 
keresztül ők azt a frekvenciát viszik 
oda, amire ott szükség van. A rez-
gésszám pedig ad egy inputot. 
Tehát a testrész kap egy külső 
inputot, és elkezdi önmagát gyó-
gyítani. A mi szervezetünk valójá-
ban egy tökéletes szervezet, ami 
tud mindent, megtudja önmagát 
gyógyítani, de csak akkor, ha fölis-
merjük. 

Azt tartom a legfontosabb fel-
adatomnak, hogy a tapasztalataim 
alapján megmutassam a rászoruló 
embereknek, hogy miként kell az 
elménkből kikapcsolódni. Ha 
megtanuljuk, hogy hogyan tudjuk 
a lelkünk útját követni, akkor bol-
dogabbak lehetünk. 

S hogy mikor találkozhatunk 
Krisztinával, arra azt válaszolta, 
végre lehetőség nyílt egy Buda-
pest melletti találkozóra, aminek 
valószínű lesz folytatása. – Meg-
nyílt a magyarországi kapu, és 
valószínű, hogy a jövőben több-
ször leszek Magyarországon is. Én 
hiszek abban, hogy a spirituális 
vezetőim tudják, hogy hova kell 
mennem. Én nem vagyok sem 
pszichológus, sem orvos, ami jön 
belőlem, az jön. A terápiák alkal-
mával 98 százalékban nem emlék-
szem vissza semmire, ezért aján-
lom mindenkinek, hogy rögzítsék 
az elhangzottakat és hallgassák 
vissza – fogalmazott az éneklő 
médium. 

BAKONYI Erzsébet
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A jó hír, hogy annak 
rendje és módja szerint, 
már a megye összes gólyá-
ja Dél-Afrika felé vette az 
irányt, a rossz viszont, 
hogy valószínűleg jóval 
kevesebb gólyaf ióka 
tehette ezt meg, mint a 
korábbi években. Darázsi 
Zsolt, a Magyar Madártani 
és Természetvédelmi 
Egyesület zalai titkára sze-
rint a körülbelül kétszáz 
kikelt fiókából több tíz már 
a költözés előtt elpusztult.

- A fészkelő gólyapárok 
száma 100-150 között 
mozog Zala megyében, az 
lenne az ideális, ha mind-
egyiknek legalább két fió-
kája kikelne. A májusi csa-

padékos, hűvös időjárás 
miatt már a gólyák költése 
sem volt sikeres, a kikelt 
fiókákból pedig később 
több elpusztult, áramütés 
vagy alultápláltság követ-
keztében. A leggyakoribb 
az áramütés, annak ellené-
re, hogy már gyakorlatilag 
minden fészken magasítók 
vannak, ha csak nincs új 
fészek, de azokra is általá-
ban már egy-két éven 
belül felkerül az emelőko-
sár. Egy érdekes rendelle-
nességgel két madár is 
bekerült hozzánk - az 
egyik Zalaistvándról, a 
másik Petrikeresztúrról - az 
ő szárnyuk vége kifordult. 
Ez egy angyalszárnynak 

nevezett rendellenesség, 
amikor a szárny vége felfe-
lé áll és nem tud emiatt a 
madár repülni. Minden 
évben akadnak olyan sze-
mélyek is, akik üldözik a 
gólyákat, mert nem tetszik 
nekik, hogy éppen ott 
kelepel vagy bármi más 
miatt. Ezekkel az emberek-
kel mindig meg kell küzde-
nünk, szerencsére már a 
környéken élő lakosság is 
figyeli őket, nehogy vala-
mi kárt tegyenek a gólyák-
ban. Bár összességében 
még nem lehet biztosan 
tudni, csak tavasszal derül 
majd ki, de biztos, hogy 
kevesebb fióka volt idén, 
mint régebben - mondta 
el Darázsi Zsolt, a Magyar 
Madártani és Természet-
védelmi Egyesület zalai 
csoportjának titkára.

Szabó Zsolt nagykani-
zsai természetfotós első-
sorban madarak fényképe-
zésével foglalkozik. A fehér 
vándorokat általában Mik-
lósfa környékén, tarlókon 
fotózta le, bár ő nagyobb 
kuriózumnak tartja a feke-
te gólyaféléket. Ugyanis ez 

a faj - fehér társaival ellen-
tétben - nem szereti az 
emberek közelségét, így 
nehezebb róluk felvétele-
ket készíteni. - Fehér 
gólyát aránylag könnyű 
lenne lencsevégre kapni, 
csak az annyira nem von-
zott, inkább fekete gólyá-
ról vannak képeim. Fehér 
gólyát egyébként tarló-
kon, aratás után könnyű 
találni, illetve fotózni. 
Fekete gólyát azt jobban 
kell keresni, inkább a vizes 
élőhelyet szereti, rá tény-
leg igaz az, hogy 
kígyót-békát megeszik, 
mert azt eszik a tavak kör-
nyékén, illetve halat - árul-
ta el a természetfotós.

A Hortobágyi Madár-
park Madárkórházából 
augusztus 20-án kezdték 
meg a repülésre képes 
gólyáik szabadon engedé-
sét. Egy utolsó átvizsgálást 
követően, ijesztgetéssel 
próbálják megtanítani a 
vadmadaraknak, hogy – 
bár hónapokig etették és 
ápolták őket – mégse 
menjenek közel az embe-
rekhez, valamennyire 

legyenek távolságtartóak. 
- Ezt egyébként bárki meg 
is nézheti nálunk, ezzel is 
szeretnénk, ha kialakulna 
egy kapocs az emberek és 
a madarak között. Ha vala-
ki egy jó élményt szerez 
arról, hogy milyen érzés 
szabadon engedni egy 
gólyát, akkor ez később is 
eszébe jut majd, és szíve-
sebben segít rajtuk, ha 
szükséges – hangsúlyozta 
Konyhás István, a Horto-
bágyi Madárpark igazga-
tóhelyettese.

Idén majdnem száz 
gólya várta, hogy szaba-
don engedjék, ebből het-
vennek engedte az állapo-
ta, hogy Afrikába repüljön, 
a többiek maradnak reha-
bilitációra egészen a már-
ciusi szabadon engedésig. 
Az égi vándorok egyéb-
ként több mint 12 ezer 
kilométert tesznek meg az 
afrikai kontinensig, körül-
belül novemberre érkez-
nek oda és januárban már 
indulnak is vissza Magyar-
országra.

KÖRTVÉLYESSY Vivien
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a gólyák
A gólyákat nem kell elküldeni mele-
gebb éghajlatra, maguktól is elindul-
nak, amikor beköszöntenek az első 
hűvösebb napok. Ez általában 
augusztus huszadika körül történik, 
így mostanra már a zalai fészkek is 
üresen maradtak. Legkorábban már-
ciusban találkozhatunk újra a fehér 
madarakkal.

IRÁNY AFRIKA!

Már úton vannak
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Praktikát és tanácsot is adunk e 
heti rovatunkon belül, de mielőtt 
konkrétan a zöldségfélékre, a sán-
ci kertre rátérnénk, menjünk egy 
kicsit vissza az időben, hogyan is 
történt, amikor „már 7 évesen a 
mezőre jártunk”. - A szüleim föld-
művelésből éltek, ha dolgozni kel-
lett, akkor dolgozni kellett. A gye-
rekeket nem tudták kire hagyni 
akkoriban, és így belenevelőd-
tünk. Állatok is voltak, azokat is el 
kellett látni nap, mint nap, az 
ember megtanulta. Ez végig kísér-
te az életemet. Ma már túl vagyok 
a 70-en, de még most is csinálom 
– mondta el Szilágyi Lajos. 

Ma már nyugdíjasként, de 

korábban az aktív munkás min-
dennapok mellett művelték csa-
ládjával a kertet, mellette pedig a 
közelben lévő szőlőhegyet. - Kel-
lett ez is, hiszen egy bérből régeb-
ben sem lehetett megélni. Annak 
idején nagy segítség volt az anyó-
som, mindent megtett, amit 
tudott. Most, nyugdíjasként több 
az időm, de a gyerekek, a fiaim 
sokat segítenek. Ott van például a 
permetezés. Én a régi, kézit hasz-
nálom, de ők már modern, moto-
ros permetezővel dolgoznak. Egy-
szerűbb, gazdaságosabb is. Sőt, 
szeretnek kint lenni a hegyen. 
Most már barátokkal járnak ki, a 
fiatalok számára egy jó kis találko-
zóhely lett a hegy – fogalmazott a 
sánci gazda.

Több kérdés vetődik fel az 
emberben akkor, amikor szembe 
találja magát a Szilágyi Lajos által 

termelt zöldségekkel. Idén a nagy 
hőség és aszály miatt sokan küsz-
ködtek a növényekkel, nála pedig 
ládaszámra érik a paradicsom, a 
paprika első osztályú és az uborka 
is még mindig ontja a termést. Fel-
vetődik a kérdés: ez hogyan sike-
rült? - Fóliasátrunk évtizedek óta 
van. Abban és kint, szabad föld-
ben is ültetek. A fólia véd, akár a 
jégtől is, de a földet táplálni kell. 
Én minden évben felásom az 
egész kertet, és mivel tartok tyú-
kokat, tyúktrágyát hintek el, azt 
aláásom. Télen szépen átissza a 
föld. Paprikát minden évben 
palántaként veszek a piacon, egy 
kiskanizsai asszonytól. Azt kiülte-
tés után még tápoldatozom. De 
valami gyönyörű. Meg is köszön-
tem a termelőnek, idén sem csa-
lódtam a paprikában. A paradicso-
mot említve voltak kétségeim az 

idén, ebben a nagy melegben. 
Rengeteget kellett öntözni, de 
amikor az utolsó pillanatban meg-
jöttek az esők, hát életre kaptak a 
paradicsomok. Most már rengete-
get be is főztünk. Az uborka még 
mindig virágzik, szintén érdekes 
volt az idén. A fóliában kígyóubor-
kát tartok, azzal ebben az évben 
sem volt gond, de a kintivel igen... 
az öntözés éppen csak életben 
tartotta. Azért annyit tudtunk 
szedni róla, hogy a savanyúságot 
eltettük. Mindenhez rengeteg víz 
kellett. A tökfélék ugyanúgy szen-
vedtek ezen a nyáron, szinte meg-
sült a virág, hiába adtam a nedves-
séget. Persze, azért tudtunk szed-
ni róla. Mindenesetre az a vélemé-
nyem, az idei év... nagy próbára 
tett minket. Mindenkit, akinek 
kertje van.

VINCZE Adél
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Vannak még szeren-
csére olyan embe-
rek, akik nem hagy-
ják a területet par-
lagon – többségük 
gyakorlatilag bele-
nőtt a földművelés-
be. Szilágyi Lajos 
egy közülük, a csa-
ládi ház körüli terü-
let is mindig bővel-
kedik a zöldségfé-
lékben, mellette 

pedig a látóhegyi 
birtokot is gondozza 
fiai segítségével. 
Hogy miért is? Erre a 
kérdésre azt felelte: 
Sajnálnám parlagon 
hagyni. Akkor mit 
néznék rajta? A szá-
raz kórót?

Fo
tó
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t

ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 
51. RÉSZ

 a mezőre jártunk
Már 7 évesen
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Következő 
véradások
2021.09.08. 14:30-17:00
 Nagykanizsa Bazár-udvar

 ( Zrínyi út 35.) 

A megjelenítést ezúton is 
köszönjük!   

Véradásaink időpontját  
megtalálják a Kanizsa TV 

Lapozójában is!
A véradás mindenki  

számára nyitott.

06-30/600-6466
2021. július 1-től 

Nagykanizsa Megyei 
Jogú Város területén 
az állategészségügyi 
szolgáltatás szomba-
ton (pihenőnap) és 

vasárnap 9-12 óráig,
illetve 16-18 óráig; 
ünnepnapokon, 
munkaszüneti 

napokon a  
hétvégéhez  
hasonlóan,  

9-12 óráig, illetve 
16-18 óráig vehető 

igénybe.

Az állatorvosi 

készenlét 
telefonszáma:

A Gyógyszertári 
Ügyeletről
részletes 

információt talál 
lapunk internetes 

változatában, 
a kanizsaujsag.hu 

oldalon!

HÍREK ÖNRŐL, 
ÖNNEK  

www.kanizsaujsag.hu  
www.kanizsatv.hu

NAGYKANIZSA, 
EGY KATTINTÁSRA

heti horoszkóp
KOS: 03.21 - 04.20. 
Ne töprengjen sokat rajta, most a 
csillagállások lesznek kedvező ha-
tással a közérzetére. Azonban lesz 
ennek a helyzetnek más hozadéka 
is. Megbékélhet a haragosával. 

BIKA: 04.21-05.21. 
Hiába érzi, hogy valami baja van, 
mégsem figyel oda kellőképpen 
az egészségére. Találja ki, hogy mi-
lyen lelki probléma okozza a fizikai 
fájdalmat. 

IKREK: 05.22-06.21.
A vonzereje a régi, éppen ezért 
számíthat arra, hogy egy régi is-
merőse felkeresi, és válaszút elé 
állítja. Ne hamarkodja el a döntést, 
de ne is gondolkodjon sokáig. 

RÁK: 06.22-07.22. 
Most ne azon törje a fejét, hogy 
még milyen plusz munkát tudna 
szerezni magának. A szervezeté-
nek, az idegrendszerének szüksége 
van pihenésre, kikapcsolódásra is. 

OROSZLÁN: 07.23 - 08.23. 
Attól nem kell félnie, hogy unat-
kozni fog egész héten. Barátai 
tudják önről, hogy bármikor szá-
míthatnak a segítségére, akár még 
hétvégén is. 

SZŰZ: 08.24-09.23. 
Különös, érzelmes hangulatban 
köszöntenek önre a szeptember 
első napjai. Nem vágyakozik más-
ra, mint egy tánccal fűszerezett 
szenvedélyes románcra. 

MÉRLEG: 09.24 -10.23. 
Magánéletét illetően több prob-
lémával kell szembe néznie ezen 
a héten. Kezelje türelmesen ezt a 
helyzetet, mert akkor csalódás nél-
kül ki tud jönni belőle. 

SKORPIÓ: 10.24 -11.22. 
Ha döntést kell hoznia valamivel 
kapcsolatban, akkor most minden-
képpen hallgasson a megérzéseire. 
Azok nem csapják be, és nem éri 
kudarc sem. 

NYILAS: 11.23-12.21. 
Hiába kérik az ismerősei, mostaná-
ban ne vállaljon el olyan feladatot, 
amihez nincs kedve, mert könnyen 
hibázhat. Tapintatosan közölje ve-
lük, hogy nem ér rá. 

BAK: 12.22 - 01.20. 
Nem titkolja, szeretné harmonikus 
hangulatban eltölteni a hétvégéjét. 
A bolygóállások szerint ezt senki 
nem zavarja meg, bátran hívhat 
vendégeket az otthonába.

VÍZÖNTŐ: 01.21-02.19. 
Ha sikert akar elérni a munkájában, 
azért bizony, ha tetszik, ha nem, 
önnek is áldozatot kell hoznia. Ha 
nagyobb figyelmet fordít a felada-
taira, akkor menni fog minden. 

HALAK: 02.20-03.20. 
Hogyha lehangolódik, annak ne 
keresse másban, vagy a családjá-
ban az okát, mert úgysem találja 
meg. Néhány bolygó lesz a ludas a 
dologban, senki más. 
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Kanizsa TV 
minden nap!
MŰSORUNKBÓL:
Minden nap 18 és 19 órakor 
Híradó, a nap legfontosabb 
történéseivel.

Saját készítésű és más televízióktól 
kapott magazin műsorok,  
természetfilmek, dokumentum- 
filmek minden este. 

Youtube csatornánkon élő,  
míg a televízió adásában  
felvételről közvetítjük  
a városi csapatok mérkőzéseit. 
Keressen minket a Youtube-on is!

Kanizsa TV minden nap 18 órától!

Műsorunkat megismételjük 
éjfélkor és másnap reggel 6.30-kor!

Részletes műsorunkat megtalálják a 
Lapozóban, valamint a kanizsatv.hu  
oldalon az interneten!

Ha tehetik, tartsanak 
velünk továbbra is!

A LEGUTÓBBI MEGFEJTÉS: Minden 
embernek három élete van. Egy 
nyilvános, egy privát és egy titkos.
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Funkció: üzlet
Bérleti díj: 1 600 HUF/m2/hó+ÁFA

Lokáció: belváros79 m

Funkció: üzlet
Bérleti díj: 1 600 HUF/m2/hó+ÁFA

Lokáció: belváros

Funkció: üzlet
Bérleti díj: 1 600 HUF/m2/hó+ÁFA
Lokáció: belváros

61 m

Keressen minket a 30 799 4989-es
telefonszámon további

részletekért!

WWW . N K V G . H U

25 m

#belvárosiüzlet

2

2

2
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A közelmúltban napvilágot 
látott kötetben Balázs Judit 
54 országról írta meg a 
benyomásait, jót és rosszat, 
szóval vegyeset. Valójában 
mindenütt jól érezte magát, 
mert a sok látnivaló, a világ 
színessége mindig lenyűgöz-
te. Az a sok ember, akiket 
megismert, megértésre taní-
totta, arra, hogy átérezze, 
minden ember egyformán 
különböző. Mindenkinek 
megvan az öröme, a bánata, 
csak másképp éli meg. Ezért 
szép a világ, mert színes. Min-
dig tartogat meglepetéseket. 
Ilyet is, olyat is. A nyitott 
szemmel járó ember számára 
mindez tanulság – vallja a 
könyv szerzője, megköszönve 
barátainak, hogy segítségére 
voltak a könyv megszületésé-
ben. Mindenekelőtt Kalmár 
Anikónak, és a nagykanizsai 
Gelencsér Gábornak, akik a 
könyv képanyagának rendel-
kezésére bocsátásában, 
elrendezésében, megszer-
kesztésében nyújtottak segít-
séget. 

Kiállítások szervezésén túl 
közreműködője volt egy 
kötet-bemutatónak is Gábor. 
Tavaly nyáron a helyi egyesü-
lettel közreműködve Alsó-
bélatelepen rendeztek egy 
Afrika napot, melynek kereté-
ben bemutatták Balázs Judit 
rendhagyó útikönyvét Dél-Af-
rikáról. Ehhez is volt köze 
Gábornak, mivel a könyv 
illusztrációjához az ő gyűjte-
ményét is felhasználta a pro-
fesszornő. A könyv borítóján 
a gyűjteményének egyik 
30-as években készült képes-
lapja szerepel.

 - A könyv a folytatásaként 
készült el A világ mozaikok-
ból című kötet, melyet várha-
tón ősszel mutatnak be – 
jelezte Gábor. S hogy miről 
olvashatunk a könyvben? 

A selyemúton majdnem 
végig– Kazahsztan – Alma 
Ata című fejezetben például: 

„Este operába megyünk. A 
Rigolettót adják. Mulatságos 
volt, ahogy a kis vágott sze-
műek az olasz ruhákban, 
kazakul énekeltek. De az előa-
dás maga szép volt. Tenyerü-

kön hordoznak. Kirán-
dulunk, a természet 
mintha érintetlen lenne. 
Gépkocsi alig-alig. Ellen-
ben annál több ló. Elme-
gyünk a szupermarket-
be, csak érdekességkép-
pen. Az ajtó előtt hosszú 
rúd, oda kötik ki a lova-
kat, amíg vásárolnak. A 
környék gyönyörű, 
mintha az érintetlen ter-
mészetben élnének az 
emberek. Hatalmas, 
tiszteletet ébresztő, sőt 
félelmetes hegyek…
Kevés ember van, mert a 
népsűrűség nagyon ala-
csony.” 

KIRGIZISZTÁN – 
FRUNZE/BISKEK 

„Az első jurtába, ahova 
betértünk szívélyesen 
fogadnak. Rögtön teát 
főznek, jobban mondva 
töltenek, mert a tea 
állandóan kéznél van, 
minden jurtában ott 
gőzölög a szamovár jel-
legű teafőző. Orosz 
módra a cukrot a szájuk-
ba veszik, és azon 
keresztül isszák a teát. 
Mi is. 

Eszembe jut egy sok-
kal korábbi, magyaror-
szági élményem. Idegenve-
zető voltam, és egy szállodá-
ban helyeztek el minket egy 
orosz csoporttal. Ők feltehe-
tően akkor láttak életükben 
először filteres teát. A ven-
déglőben azt kaptak, nem 
ismerték, de feltalálták 
magukat, a szájukba vették a 
filteres tasakot, és mintha 
cukor lett volna, azon keresz-
tül itták a forró vizet. Elég 
groteszk látvány volt, ahogy 
ott ül negyven ember, és 
mindenkinek lóg a szájából a 
filteres tea címkéje.” 

LÁTOGATÁS BRUNNER 
ERZSÉBETNÉL  
ÚJ-DELHIBEN 

„A lakást az indiai kormány 
tartotta fenn Brunner Erzsé-
bet számára. Ott valószínűleg 
jónak minősült, én elborzad-
va próbáltam egy kis helyet 
találni, ahol leülhetek. A lakás 

tele kutyákkal, macskákkal, 
azok az asztalon lévő tálakból 
ettek. Erzsi néni már kissé 
nehezen beszélt magyarul, 
de nagyon örült nekem, mert 
amióta eljött Magyarország-
ról én voltam az első kanizsai, 
akivel találkozott. Édesanyja 
már régen nem élt, ő az indiai 
kormánytól kapott nyugdíj-
ból él. Csak érdekességkép-
pen írom, hogy amikor Indira 
Gandhi Magyarországra láto-
gatott, Kádár Jánosnak Erzsi 
néni egy képét hozta aján-
dékba. Állítólag Erzsi nénit 
nagy becsben tartották Indi-
ában, olyannyira, hogy sze-
mélyesen Indira Gandhival 
tartott fenn barátságot. Sorra 
festette a politikusokat, köz-
tük Radjiv Gandhit is.”

KIS TIGRIS – DÉL KOREA
„Életem nagyon fontos részét 
alkotta a béke- és konfliktus-

kutatásba való bekapcsoló-
dásom. Valójában egy világ-
szervezet tagjaként, majd 
vezetőjeként révükön volt 
alkalmam a világ számos, 
nagyon érdekes pontját 
bejárni. Örökké hálás leszek 
nekik ezért. Soha nem gon-
doltam volna, hogy én még 
egyszer eljutok Dél-Koreába, 
ezúttal Szöulba. Az előtörté-
nethez tartozik, hogy Buda-
pesten, az Egyetemes 
Békeszervezetnél megkér-
dezték tőlem, nincs-e ked-
vem az évi World Summiton 
részt venni Szöulban, a három 
fős magyar delegáció tagja-
ként. Természetesen volt, és 
egy nagyon szép élménnyel 
lettem gazdagabb 2020-ban. 
A hatalmas aréna szerű épü-
letben mind a 6 ezer résztve-
vő maszkot kapott, s nem 
maradt el a fertőtlenítés, a 
lázmérés. Az előadások első-

sorban a világbékét fenyege-
tő veszélyeket taglalták, a 
szervezet erőfeszítéseit 
mutatták be, majd kitünteté-
seket adományoztak. A hiva-
talos rendezvényeken túl, 
talán legérdekesebek a sze-
mélyes beszélgetések voltak. 
Összeismerkedtem egy 
német orvossal, aki elmond-
ta, hogy a szervezet egyik cél-
kitűzése a modern nyugati 
orvostudomány és a keleti 
„egész embert” gyógyító 
orvoslás összehangolása. 
Másnap itthon lezárták a 
határokat, mi éppen csak 
beslisszantunk. Több hónap 
karantén. De megérte. 

Epilógus: hazaérve a szerve-
zet a Béke Nagykövete címmel 
tüntetett ki.” 

Ezidáig csak a könyv feléig 
jutottunk el, még bőven 
maradt benne olvasnivaló.

BAKONYI Erzsébet
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Évtizedes barát-
ság fűzi össze 
Gelencsér Gábor 
nyugdíjas peda-
gógust, újságírót 
dr. Balázs Judit 
kanizsai szárma-
zású közgazdász 
professzorral.  
A türk népek  
kultúrájának  
szeretete és a 
Brunnerek alko-
tásainak népsze-
rűsítése közös 
munkát is jelen-
tett számukra.

mozaikokból
A világ
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VOKSH 
AUTÓSISKOLA 
- Nagykanizsa, Ady u. 39 
Ny.sz.: E-000883/2014

Kedvezményes* személygépkocsi-vezető 
KRESZ tanfolyamunkra jelentkezés
SZEPTEMBER 08. SZERDA 16.00 óra
Ha nincs ideje bejárni tanfolyamra e-learning is 
elvégezheti a KRESZ-t otthoni tanulással! 
Folyamatos jelentkezéseket fogadunk e-learning
képzésre „C” tehergépkocsi, „B+E”, „C+E” 
nehézpótkocsi, „D” autóbusz-vezető kategóriákra.
GKI Vizsga: október 01.       
Jelentkezési határidő: szeptember 16.

RÉSZLETFIZETÉSI KEDVEZMÉNY!
Részletekről érdeklődjön irodánkban.
Telefonszám: 06-30-491-7051
31 éve képezzük a vezetőket!

(Stat.2021 1 né. VSM: „B” E: 72,73 % F: 66,04% - „C” 
E:80,07%  F:90% -- ÁKO: «B» Gy: 164,85%, „C” Gy: 
100,31%  KK- B: 237.000.Ft/fő-  C: 211.000.-Ft/fő)
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A magyar parasport válogatott 
tagjai néhány nappal a megnyitó 
előtt érkeztek a helyszínre és a 
Kanizsa Sörgyár SE pingpongozója, 
Zborai Gyula elmondta: a napi 
edzések is szerves részei voltak a 
kint töltött idejének.

- Megvolt a beosztásunk, vagyis 
az, hogy ki mikor tréningezhetett a 
kijelölt helyszínen – mondta el 
megkeresésünkkor az 58 eszten-
dős, immár a negyedik paralimpiá-
ján indult asztaliteniszező. - A játé-

kok augusztus 24-én kezdődtek, az 
én sorsolásom is aznap vált ismert-
té, és másnap már mérkőzhettem, 
illetve következhettek a további 
meccsnapok.

Miként az olimpia, úgy az idei 
paralimpia is rendhagyóbb volt a 
járványügyi megkötések miatt a 
korábbiaknál, de Zborai különö-
sebben nem aggódott emiatt. - Jól 
éreztük kint magunkat, az egész-
ségügyi előírásokat betartottuk, 
bár azt is megjegyezném, hogy 
ottani idő szerint este 11-ig szinte 
mindig ébren tudtam maradni. Ez 
először az átállás, majd amiatt lehe-
tett így, hogy az ember csak-csak 
gondolkodott az esélyeiről. Magá-
ból Tokióból túlzottan sokat nem 
láttam, mivel a szállásunkról 
mindig busz vitt engem is a verse-
nyek, edzések helyszíneire, s ahogy 
már említettem, a menetrendet 

igyekeztek szorosan tartani. Per-
sze, nem panaszkodik az ember, 
hiszen a lényeg, hogy azért mégis-
csak megrendezhették a játékokat 
– mondta a versenyző.

A XVI. Paralimpiai Játékokon 
Zborai kategóriájában (S8), a férfi 
asztaliteniszezők egyéni versenyé-
nek csoportmeccsein rögtön a riói 
olimpiai bajnok kínai Zhaóval 
került szembe, aki nyert is ellene 
3:0-ra. A nagykanizsai paralimpi-
kon hármasában a következő mecs-
csét a thai Phisit  Wangphonphat-
hanasirivel vívta és szenvedett tőle 
3:0-s vereséget. Ez azt jelentette, 
hogy Zborai nem jutott tovább a 
csoportjából. A csapatversenyek 
során még érdekelt volt a dél-zalai 
versenyző, végül azonban nem 
került az elődöntőbe Csonka And-
rás oldalán, hiszen a magyarok az 
S8-as kategória negyeddöntőjé-

ben 2–0-ra kaptak ki az esélyesebb 
britektől – ezzel az ötödik helyet 
könyvelhették el maguknak.

Nagykanizsáról Piecs Adrienn – a 
vívás szakmai berkeiben jól csengő 
nevével - is Tokióban töltötte az 
elmúlt heteket, mint a kerekesszé-
kes vívók versenybírája. Az ő moz-
gástere talán – a korlátozásokat 
ugyanúgy betartva persze – árnya-
latnyival nagyobb lehetett és 
ahogy azt közölte velünk, az ő fel-
adatai például múlt vasárnapig tar-
tottak. 

A sportszakmai élmények bizo-
nyára így is rendkívüliek a két spor-
tember számára, bár alighanem 
Nagykanizsára azért szívesen tér-
nek haza. A paralimpiák története 
egyébként immár 61 esztendőre 
nyúlik vissza, s az idei világesemény 
is szép magyar sikereket tartoga-
tott. P.L.

jegyében
Piecs Adrienn számára a 
vívók csatározásai nagy 

kihívást jelentettek
Fotó: Augusto Bizzi

A vasárnapig tartó 
paralimpiai játékokon 
nagykanizsai sportoló 
is bizonyíthatott az asz-
taliteniszező Zborai 
Gyula személyében, raj-
ta kívül a vívóknál Piecs 
Adrienn pedig mint 
versenybíró lehetett ott 
a japán fővárosban.

Beznicza Mira számára az  
augusztus is jól alakult, hiszen  
a korábbi rapid U12-es sakk-baj-
nokság után a Tapolcán megren-
dezett U12-es sakk ob-t is meg-
nyerte, illetve a keszthelyi nemz-
etközi versenyen is remekelt.

A kanizsai sakktehetség egy ideje már egyesületi 
szinten a Keszthelyi Spartacus SK színeiben verse-

nyez, iskolai tanulmányait ugyanakkor Nagykani-
zsán folytatja. A tapolcai országoson aratott sikere 
azt is jelentené számára, hogy az ifjú leányzók 
világbajnokságán is indulhatna, ugyanakkor a jár-
ványügyi helyzet miatt egyelőre úgy tűnik, a vb-t 
idén nem rendezik meg. Mirát ugyanakkor ez nem 
keserítette el, amit jól jelez az is, hogy a hétvégén 
zárult, 40. keszthelyi nemzetközi sakkverseny 14 év 
alatti leányok összevetésében szintén a legelő-
kelőbb módon díjazottak között zárt.

P.L.

Remekel mindenhol

Tokió a paralimpia

A sakkozó Beznicza Mira szá-
mára jó ismerős a dobogó leg-

felső foka

Zborai Gyula (szemben) 
egyes, valamint csapatver-
senyek során is a ping-
pong-asztal mögé léphetett
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Szolnokon az U17-es leány 
kosárlabda 3x3-as Európa- 
bajnoki selejtezőjén a kanizsai 
Zsámár Panna is részese volt  
a magyar válogatott sikerének, 
később pedig már a  
Zalakaros Kupán készülhetett 
az új idényre.

Az U17-es női 3x3-as kosárválogatott Auszt-
riát 19-8-ra, Lengyelországot 18-15-re győzte 
le, ezzel ki is jutott a szeptemberi Európa-baj-
nokságra, amit Portugáliában rendeznek meg. 
Kanizsai szempontból egyáltalán nem mellé-
kes, hogy a nemzeti csapat tagja Zsámár Panna, 
a Kanizsai Vadmacskák SE játékosa is.

A 29. Zalakaros Kupa női utánpótlás torna 
a gyermek (U12), serdülő (14), kadet (U16) és a 
junior (U18) korcsoportokban is – összesen 26 
csapat részvételével - nagy küzdelmeket hozott, 
s ezekből a házigazda nagykanizsaiak is alapo-
san kivették a részüket.

A karosi kosárlabda torna leány U12 korcso-
portos versengésének keretében a Kanizsa 
Diákkosárlabda Klub csapata a Széchenyi KA 
Győr, a Ricsilla, valamint a Vasas csapatai ellen 

mérkőzött. A kanizsai eredmények így alakul-
tak: Kanizsa Diákkosárlabda Klub – Győr 47-60, 
Ricsilla - KDKK 40-59. KDKK – Vasas KA 43-56. 
Végül ebben a korcsoportban – a Csata, Vasas, 
Győr hármas mögött - a kanizsaiak végül negye-
dikek lettek és együttesükből Huszti Jázmin 
részesült különdíjban.

A serdülőknél (U14) nyolc csapat nevezett, a 
KDKK három meccset játszott: a Csata DSE II. 
ellen 80-43-ra győzött, a későbbi győztes Sze-
ged KE-től 84-38-ra kikapott, a harmadik helyért 
pedig a KSC Szekszárd ellen maradt alul 74-59-
re; a dél-zalaiaktól a legjobbnak Németh Lucát 
választották.

Az U16-osoknál nyolc együttes mérkőzhetett 
meg a kupa keretében, a Kanizsai Vadmacskák 

mindezeken belül is a PVSK Pécs, a Széchenyi 
KA, valamint DVTK Miskolc csapatával csap-
hatott össze. Kanizsai eredmények: Kanizsai 
Vadmacskák SE – PVSK KA Pécs 42-78. KVSE – 
Széchenyi KA Győr 45-44. Az 5. helyért: KVSE 
– DVTK 38-85. Ezt a versengést szintén a Csata 
DSE nyerte, a hatodik helyen zárt nagykanizsai-
aktól a különdíjat Szomjas Csenge érdemelte ki.

U18-ban a Kanizsai Vadmacskák SE előbb a 
PVSK-t győzte le 68-41-re, majd Kiss Lenke KS-t 
múlta felül 75-53-ra, a döntőben pedig DVTK 
Miskolc – KVSE 66–43 eredmény alakult ki. A 
kanizsai csapatból Zsámár Panna lett a külön-
díjas. P.L.
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szerepelt

A hatvan felettiek 
foci bajnokságának 
csapatai igazából 
gyorsított formában  
a 2020-2021-es 
idényt tudták le  
a zalai pontvadászat-
ban, melynek győzte-
se végül a Nagykani-
zsa együttese lett.

A Marcali legénységével is 
bővült sorozat a kanizsai, nyitó 
köre után Balatonberényben sze-
repelt. A Balaton-parti helyszínen 
az alábbi eredmények születtek: 
Zalaegerszeg - Marcali 5-1, Zala-
egerszeg - Lenti 1-0, Marcali - 
Lenti 1-1, Nagykanizsa - Lenti 1-0, 
Nagykanizsa - Marcali 6-0, Nagy-
kanizsa - Zalaegerszeg 1-1. Az 

egerszegi fordulóban a marcaliak 
nem tudtak kiállni, a fennmaradó 
meccseket persze azért lejátszot-
ták a résztvevők, így az alábbiakat 
könyvelhették el: Zalaegerszeg – 

Nagykanizsa 1-2, Zalaegerszeg - 
Lenti 0-2, Lenti - Nagykanizsa 0-1. 
Az így kialakult végső sorrend 
Zalában a hatvan feletti szenior 
focisták versengésében úgy ala-

kult, hogy a Nagykani-
zsa nyert, megelőzve a 
Zalaegerszeg, a Lenti, 

valamint a Marcali gárdá-
ját. Regionális elődöntő, illetve 
országos döntő ezúttal már nem 
szerepelt a tervekben, a szervezők 
reményei szerint a sorozat ősszel 
folytatódhat, immár a 2021-2022-
es idény mérkőzéseivel.

P.L.

A női kosár U17-es 3x3 válogatott, sora-
iban Zsámár Pannával (jobbról az első) 

Szolnokon vívta ki az Eb-részvételt

Kanizsai 

Eb-re jutott ki, majd  
a Karos Kupán 

győzelem

A hatvan feletti focisták bajnoksága tovább bővült, a 2020-
21-es idényt Zalában a Nagykanizsa csapata nyerte
Fotó: Polgár László
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A Szekszárdon megrendezett 
íjász HDH-IAA 3D világbajnok-
ságon, mely egyben Euró-
pa-bajnokság is volt, a kanizsai 
Elekes Gergő ifjúsági világbaj-
noki, illetve Európa-bajnoki 
címet is szerzett.

A Batthyány-gimnáziumban 
idén érettségizett kanizsai 
sportoló, Elekes Gergő ugyan 
klubszinten már nem nagykani-
zsai színeket képvisel, de ugyan-
úgy kötődik a városhoz, mint 
korábban.

Az idei esztendő legrango-
sabb viadala, a HDH-IAA 3D 
világbajnokság a tavaly elma-
radt versenyek miatt egyben 
Európa-bajnokság is volt – fog-
lalta össze versenyének 
felépítését Gergő. - A három 
versenynap kemény küzdelmet 
hozott, egyrészt a profin megé-
pített nehéz pálya, másrészt az 
extrém meleg miatt. A bajnok-
ságon, mely egy 3D vadászimi-
tációs verseny volt, több mint 
550 íjász indult és erdőben, 
három kialakított pályán, élethű 
állatfigurákra kellett lőni, isme-
retlen távról. Így a nehézséget 
mind a terep, mind az ismeret-
len távolság is adta.

Gergő az összesen elérhető 
840 pontból 835-öt lőtt, meg-
szerezve így korcsoportjában a 
világbajnoki és egyben az Eb-el-
sőséget is. Nincs persze a „civil” 
életében sem megállás, hiszen 
tanulmányait a BME-n folytat-
hatja a remek íjász. P.L.

FC NAGYKANIZSA – KELEN SC 
1-1 (0-0)

NB III Nyugati csoport labdarú-
gó-mérkőzés, 5. forduló. Nagyka-
nizsa, 120 néző. Vezette: Barna 
(Mohos, Szabó L.). G.: Béli M. (67.), 
illetve Pintér B. (46.)

FC Nagykanizsa: Horváth M. - 
Bagó Be. (Horváth B., 60.), 
Kovalovszky, Major, Tóth G. - 
Kószás, Nikics (Talabér, 60.), Béli M. 
(Péntek, 80.) - Ekker, Török M. (Vla-
sics, 33.), Lőrincz (Bohata, 80.). Veze-
tőedző: Koller Zoltán.

A kanizsaiakat igencsak meglep-
te a vendég Kelen SC fiatal együt-

tese, hiszen csírájában el tudták 
fojtani a hazaiak támadásait az 
esetek nagy hányadában. Szünet 
után aztán még ennél is nagyobb 
lett a „csapás”, hiszen a fővárosiak 
úgy találtak be a második félidő 
közepén, hogy a dél-zalaiak indí-
tották útjára a labdát. Pintér Bence 
gólja ébresztőt kellett, hogy fújjon 
a vendéglátóknak, akik, becsüle-
tükre legyen mondva, nem nyu-
godtak bele az állásba és egy, a 
kelenvölgyi találathoz hasonló 
szép alakítással, Béli Milán révén 
egyenlíteni tudtak. A házigazdák 
cseréi közül érezhető volt, hogy 
néhányan tudnak hozzátenni a 
játékhoz, de ez ezúttal ahhoz már 

kevés volt, hogy a nagykanizsaiak 
három ponttal hozzák le a mecs-
cset. Maradt az 1-1-es döntetlen, 
mellyel így egy pont társult az FCN 
oldalán is.

- Csalódottak vagyunk egyértel-
műen az eredmény miatt, hiszen 
tudtuk, hogy ellenfelünk mit és 
hogyan játszik, milyen teljesít-
ményre képes – értékelt a találko-
zót követően Koller Zoltán, az FCN 
szakvezetője. - Az első félidő telje-
sen másról szólt részünkről, mint 
amit megbeszéltünk, de nincs sok 
idő túlzottan ezen rágódni, hiszen 
szombaton már az ETO Akadémia 
az ellenfelünk.

P.L.

Aki lemaradt egy félidőről, még az is látványos 
pillanatoknak lehetett tanúja a Kiskanizsa – Zala-
szentmihály SE megyei labdarúgó első osztályú 
bajnokin. A lényeg a kiskanizsai szimpatizánsoknak 
azonban alighanem az, hogy csapatuk nyert 5-3-ra. 
Egy biztos, szombaton 16 órától nem akármilyen 
bajnoki meccs ígérkezik Kiskanizsán, a Sáska a Mag-
netic Andráshida TE gárdáját fogadja.

Amikor múlt szombaton a Kiskanizsai Sportkert 
eredményjelzőjén már 0-2 állt a meccs 12. percé-
ben, alighanem sokakban az „újratervezés” fogal-
ma merült fel. A találkozó változatosságára utal 
azonban, hogy a Sáska focicsapata gyorsan fel is 

zárkózott 2-2-re a Zalaszentmihály ellen. Az újonc 
vendégcsapat ugyanakkor igencsak szívós alakulat 
benyomását keltette, hiszen szünetig újból magá-
hoz ragadta a vezetést.

Ami a második félidőben történt, az szintén egy 
jókora sportesemény-élmény lett, hiszen az égsza-
kadással megspékelt 45 perc három kiskanizsai 
gólt tartogatott, közülük Szőke Ádámé mintegy har-
mincról zúgott a bal felsőbe (ez már a 4-3-as veze-
tést jelentette). Ezt követően Kollár Péter helyzetfel-
ismerése nyomán a félpályáról ívelt a hálóba, ami-
vel ki is alakult az 5-3-as végeredmény. Góleső lett 
tehát a zuhogó esőben megrendezett meccs vége, 
nem hiába ünnepelt utána még hosszasan a hazai 
gárda – igaz, az már egy másik történet...

Megyei I. osztályú labdarúgó-bajnokság, 3. forduló:
Horváth-Méh Kiskanizsai Sáskák SE (5.) - Zala-

szentmihály SE (14.) 5-3 (2-3)
Kiskanizsa, 120 néző. Vezette: Bors (Hoffman, 

Gehér).
G.: Szőke Á. (16., 78.), Kollár 32., 90.), Horváth D. 

(64. - öngól), illetve Soós B. (10., 12.), Soós M. (39.)
P.L.
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Az FC Nagykanizsa 
NB III-as labdarúgó 
együttese 1-1-es 
döntetlent ért el a 
Kelen SC csapata 
ellen a harmadik 
vonal pontvadászatá-
nak 5. fordulójában. 
Folytatás szombaton 
a Győri ETO Akadé-
mia ellen a kisalföldi 
helyszínen.

félpályáról

Győrben
Halmozta 
a címeket

Ha Elekes Gergő céloz, 
alighanem biztos találat 

lesz a vége

Kollár Péter (jobbról) addig igyekezett, míg 
félpályáról is gólt szerzett
(Fotó: Polgár László)

Szombaton már 

Gól harmincról, majd
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Jakabfyné Ági zalakarosi 
természetgyógyász 
terapeuta szeret 
sütni-főzni, amit 
mi sem bizonyít 
jobban, mint az, 
hogy van egy 
F ő z ö k - S ü t ö k 
finomat közössé-
gi oldala, amelyet 
2015 óta vezet. Amint 
megérett a fekete ber-
kenye a kertükben, máris hoz-
záfogott a lekvárfőzéshez, és a 
berkenyelekváros lustaasszony 
rétes elkészítéséhez.

A BERKENYELEKVÁR hozzáva-
lói: 1 kg berkenye, 40 dkg cukor 

Elkészítése: A fekete berkenyét 
megmosom, s mivel nagyon 
megfogja a kezet, így vékony 
gumikesztyűt használok az elő-
készítéshez. Amikor a szárról 
lehúzzuk a szemeket, legjobb 

zománcos fazékba, 
vagy Inox edénybe 

rakni. Hozzátesz-
szük a cukrot, s 
mivel ez önma-
gában fanyar 
gyümölcs, ha 
teszünk mellé 

édesebb gyü-
mölcsöt, szilvát, 

vagy fekete szedret, 
akkor kevesebb cukor 

kell hozzá. Ebben az esetben 
öntsünk egy kevés, 1 dl vizet az 
edény aljára, majd ezután adjuk 
hozzá a cukorral összekevert 
gyümölcsöt. Folyamatos kever-
getéssel, lassú tűzön főzzük, és 
amikor kóstoláskor már lehet 
érezni az ízét, még tehetünk hoz-
zá cukrot, és dzsemfixet is az elő-
írásnak megfelelően! Mielőtt a 
kész lekvárt dunsztosüvegekbe 
töltenénk, nyomkodjuk át kanál-
lal egy fém szitán, mert a sok 
magja miatt nem lenne élvezhe-

tő a lekvárunk. Ha új a fedél celo-
fán nélkül zárjuk le az üvegeket, 
és megfordítva, törülközők közé 
tegyük dunsztba mindaddig, 
amíg ki nem hűl. Fogyasztása 
széleskörű, kenhetjük kenyérre, 
müzlire, palacsintára vagy süte-
ményre. 

A BERKENYELEKVÁROS LUSTA 
ASSZONY RÉTES hozzávalói: 50 
dkg túró, 450 g tejföl, 10 dkg vaj, 8 
tojás, 7 ek liszt, 7 ek cukor, 1 cit-
rom reszelt héja, a tepsi kenésé-
hez vaj, a tálaláshoz berkenyelek-
vár, porcukor. 

Elkészítése: A sütőt 180 fokra 
melegítjük, a hozzávalókat a fel-
sorolás sorrendjében a keverő 
tálba téve kikeverjük. Az így 
kapott masszát magas falú tepsi-
be öntjük, és előmelegített sütő-
ben 25-30 perc alatt készre süt-
jük. 

BAKONYI Erzsébet

GasztroKanizsa
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befőzve
Fekete berkenye sütve és

HEVESI SÁNDOR
MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
Szeptember 9., 16., 23., 30. (csü-
törtökönként) 10 óra
MARGARÉTA MÓKA – 
Ölbeli játékok 0-3 éveseknek
Vezeti: Vajda Margit 
Tel.: 06 30 6160 847

Szeptember 7. (kedd) 19 óra
Klubkoncertek I.
 LATE NIGHT JAZZ BAND
Jegyár: 1.000 Ft

Szeptember 8. (szerda) 15 óra
„A dramtól a quetzalig” - vitéz 
Devecseri István gyűjtő kiállítása öt 
földrész érméiből, az 
„Én hobbim” sorozat keretében.
Megtekinthető szeptember 30-ig.

Szeptember 8. (szerda) 19 óra 
Dumaszínház Nagykanizsa- 
TÖRTÉNJEN BÁRMI - 
Kőhalmi Zoltán önálló estje
Jegyár: 3.990 Ft. Jegyek elővételben 
a Líra Könyvesboltban (Stop Shop) és 
a dumaszinhaz.jegy.hu 
oldalon kaphatók.
Szervező: Dumaszínház Kulturális Kft

Szeptember 9. (csütörtök) 18 óra 
TIZENNYOLC – történelmi dráma az 
Udvari Kamaraszínház előadásában 
Írta és rendezte: 
Andrási Attila Jászai Mari-díjas
A belépés ingyenes, de regisztráció 
szükséges, melyet neve,
 telefonszáma megadásával
igényelhet az info@polgarika.hu 
címen.

MÓRICZ ZSIGMOND
MŰVELŐDÉSI HÁZ
Szeptember 10. (péntek) 18 órától
Társasjáték klub

Szeptember 10. (péntek)19 órától
Koncert és táncház a Csádé 
zenekarral
Belépő: 1.000 Ft

HONVÉD KASZINÓ
Szeptember 8. (szerda) 19.00 óra 
A Mozaik Társulat előadásában: 
Baranyi Ferenc – A lónak vélt 
menyasszony című vásári 
parasztkomédia

VOKE KODÁLY ZOLTÁN 
MŰVELŐDÉSI HÁZ
Szeptember 7. kedd 15 óra
Vasutas Kert- és Természetbarát 
Klub: Őszi Évadnyitó

PROGRAMAJÁNLÓ
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4. oldal

9. oldal

NÉGYKEREKŰ  
CSILLAGOK

6. oldal

5. oldal

„AZ ÉRTÉK 

A MÉRTÉK!”
SOKSZÍNŰ PROGRAMOKAT 
ÍGÉR A KKK
CSALÁDI HÉTVÉGÉVEL 
INDUL A KULTURÁLIS ŐSZ

Nyilvános vitán 
szerepeltek a jelöltek

Szombattól indul 
a voksolás

2021Város Napja

Oldtimer Mercedesek érkeztek a városba
Kanizsán volt a csillagtúra befutója

Ünnepi közgyűlést tartott az önkormányzat
Átadták a városi kitüntetéseket
Tarnóczky Attila és Soós Ernő posztumusz díszpolgári címet kapott

Előválasztás
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Megújul a karanténépület az „Élettér” Állat- és Ter-
mészetvédő Egyesületnél. Mintegy másfél hét múlva 
ezeket használatba is vehetik a befogadott árva ebek, 
akiket két hétig teljesen elkülönítve figyelnek meg 
ezzel fényt derítve esetleges viselkedési és egészség-
ügyi problémáikra. A beruházást a Velencei Ferenc 
Jótékonysági Alapítvány támogatta mintegy 2 millió 
forinttal.

Csapatépítő programot tartott a napokban a Netta-Pannonia Kft. a munkatársai számára. 
A szolgáltató cég két telephelyen, mintegy 200 főt foglalkoztat. Áfra Barnabásnak, a Net-
ta-Pannonia Kft ügyvezetőjének eltökélt szándéka, hogy a kollégák jobban megismerjék 
egymást. A rendezvényre különböző ügyességet és csapatmunkát igénylő feladatokkal ké-
szültek, így volt buborékfoci és lézerharc, de az íjászati tudásukat is összemérhették a cso-
portok. A rendezvény jól sikerült, melyet talán a jövőben megismételnek.

Kanizsa száma:

VILÁG KÉP – KANIZSA KÉPE
Vandalizmus

154 kilogrammot  
vonszoltak 25 méterrel 

odébb ismeretlenek  
a Sétakertben. Az ön- 
magában jeles sport- 

teljesítmény azonban 
nem ad okot az örömre, 

mert ezzel az egyik  
újonnan telepített  

padban tettek nem kevés 
kárt. A megújuló 

Sétakertért munka- 
csoport számos erő- 

feszítést tesz a park meg-
szépítése érdekében, így 

a hasonló esetek  
elkerülésére a Sétakert 

felújítását követően  
térfigyelő kamerák tele-
pítését kezdeményezik. 

2.000.000
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KULTURÁLIS 
ÖRÖKSÉG NAPJAI
Thúry családi nappal várják 
az érdeklődőket a Kulturális 
Örökség Napjain Nagykani-
zsán. Az országos rendez-
vénysorozathoz idén is 
csatlakozott a Thúry 
György Múzeum. Elsőként 
egy kötetbemutatóra vár-
ták a közönséget 16-án, 
csütörtökön, mikor is Illés 
Péter: Paraszti szőlőhegyek 
a Délnyugat-Dunántúlon 
című könyvét ismerhették 
meg az érdeklődők. A 
szombaton 10 órakor kez-
dődő családi programon 
pedig hagyományos mes-
terségekkel - kiemelten a 
faművességre és a kovácso-
lásra fókuszálva - ismerked-
hetnek az érdeklődők, de a 
Thúry Vitézlő Oskola bemu-
tatója, Lengyák István olló-
vágta foglalkozása és a 
Canischa Cronica együttes 
koncertje is nívós kikapcso-
lódást ígér.  A Kulturális 
Örökség Napjainak prog-
ramjai, valamint szombaton 
és vasárnap a múzeum 
állandó és időszaki kiállítá-
sai ingyenesen, védettségi 
igazolvány nélkül látogat-
hatók. A programhoz a 
Honvéd Kaszinó Hölgyklub-
ja is csatlakozott. Az egye-
sület szombaton délelőtt 11 
órakor a múzeum udvarán 
tartja rendezvényét, amely-
lyel a hajdani kanizsai höl-
gyekre emlékezik.

LEVEGŐT…
Sikeres volt a Csónaká-
zó-tónál telepített oxigén-
dúsító-berendezés tesztü-
zeme. A Magyar Országos 
Horgász Szövetség több 
mint 1 millió forintos beru-
házásának köszönhetően 
meg lehet előzni a felmele-
gedés okozta halpusztu-
lást, amire a nyár folyamán 
már volt példa a kanizsai 
tónál. Két hónappal ezelőtt 
észlelték a kánikula miatt 
bekövetkezett halpusztu-
lást a Csónakázó-tó előtá-
rozójánál. A két tó között 
ugyanis jelentős különbség 
van. A nagy tó jóval 
mélyebb, az előtározó sok-
kal sekélyebb. Ez volt a fő 
probléma, valamint, hogy 
az előtározó gazdagon be 
volt nőve vízi növényzettel. 
A csapadékmentes, forró 
hónapok ideje alatt jelen-
tősen lecsökkent a tó víz-
szintje is, de ezen nehéz-
ségre már nem számítanak 
a halgazdálkodók. Az esz-
köz – amelynek tesztüze-
me sikeres volt – várhatóan 
majd csak jövőre kerül 
bevetésre.

SIKERES  
KORZÓ
Az elmúlt hétköznapok  
a kikapcsolódásról szóltak 
az Ady utcában. Hétfőtől- 
péntekig ugyanis ismét a 
Kultúr Korzó programjai 
szórakoztatták az  
érdeklődőket. Az Eraklin 
Táncklub Egyesület és a 
Honvéd Kaszinó célja a 
korábbi évekhez hasonlóan 
az volt, hogy megtöltésék a 
hétköznapok délutánjait 
élményekkel, közösségi 
lehetőségekkel.  
A kultúrának minden egyes 
ágát megérintették, hiszen 
a képzőművészettől a 
komolyzenéig, a színi  
előadáson át a zenei  
élményekig mindent  
kínáltak a programok.  
A sétálóutca két végében 
felállított színpadi  
előadásokon túl  
kísérőrendezvények is 
kikapcsolódást nyújtottak 
az idei, őszi Kultúr Korzón.

EZÜST AZ 
OLIMPIÁN
Nagykanizsai diák remekelt 
a Közép-Európai  
Informatikai Diákolimpián. 
Németh Márton Tamás, a 
Batthyány Lajos  
Gimnázium tanulója  
ezüstérmet szerzett a  
megmérettetésen. Tavaly a 
BLG adott otthont a  
CEOI-nak, a régió egyik  
legfontosabb informatikai 
tanulmányi versenyének. 
Bár Marci akkor érem nél-
kül zárta a versenyt, de úgy 
nyilatkozott, hogy egy-két 
éven belül komolyabb 
eredményt is szeretne  
elérni. Idén ez sikerült neki: 
11 ország mintegy 50  
versenyzője közül lett ezüs-
térmes. A 2021-es  
diákolimpia szervezője 
Horvátország volt, de  
a járványhelyzet miatt 
online tartották meg a  
versenyt. A magyar csapat 
a gimnázium egyik  
géptermében oldotta meg 
a komplex feladatokat.

FEJLESZTÉSI 
TERVEK
Az Éljen VárosuNk!  
Egyesület két vezető  
politikusa, Fodor Csaba és 
Horváth Jácint a héten  
sajtótájékoztatót tartott, 
ahol ismertették frakciójuk 
legjelentősebb feladatai-
nak jelenlegi helyzetét, így 
– egyebek mellett – a  
19-es udvar bontását, a 
régi piac rendezését és a 
kórház parkolási  
gondjainak megoldását. 
Mint kiderült: a Tulajdonosi 
Bizottság jelentős összeget 
különített el az óvodák, 
bölcsődék  
korszerűsítésére, parkolók 
bővítésére és több  
körforgalom megépítésére. 
A bemutatott fejlesztési 
csomagban szerepel egy 
kulturális központ  
kialakítása is a zsinagóga 
épületének bevonásával, 
és a Zeneiskola  
elköltöztetésének  
segítségével.

HÍRsorok
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A Város Napja Ünnepi Közgyű-
lés küldetése, hogy középpontba 
állítsa közös történetünket, nagy-
jainkat és értékeinket – fogalma-
zott Balogh László polgármester 
ünnepi beszédében. A közgyűlés 
határozatban döntött a kitüntető 
címek odaítéléséről.

Idén a városvezetés a Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Címere 
kitüntető címet Dr. Nagy Rozália 
osztályvezető főorvosnak, a Kani-
zsai Dorottya Kórház Pszichiátriai 
Osztályán végzett kiváló szakma-
iságú és kiemelkedő emberségű 
munkája elismeréseként adomá-
nyozta. Ezt a címet érdemelte ki a 
Nagykanizsai Rendőrkapitányság 
is a hozzáértő, áldozatos és fele-
lősségteljes munkájáért, vala-
mint a Nagykanizsai Civil Kere-
kasztal Egyesület az idősek, a 
betegek, a fogyatékkal élők és a 

társadalom peremére szorultak 
támogatásáért. Budavölgyi Kál-
mán, az egyesület elnöke 
elmondta: A szervezet 2007-ben 
jött létre Nagykanizsán, azóta 
nagy utat jártak be és nagyon 
büszkék az elért eredményeikre. 
Továbbá, a közgyűlés id. Szányi 
Gábornak a sísport Nagykanizsán 
történő népszerűsítése, megsze-
rettetése, a síoktatás városi meg-
honosítása érdekében végzett 
munkáját és Kámánné Szép Teré-
ziának, a VOKE Kodály Zoltán 
Művelődési Ház intézményveze-
tőjének a kultúra területén vég-
zett több évtizedes munkáját is a 
Város Címerével jutalmazta. Az 
igazgató szerint ez egy közös 
munka eredménye, ami a család-
ja, a munkatársai, a rendezvények 
támogatói és a közönségük nél-
kül nem jöhetett volna létre, az 

elismerés egy inspirációt is ad a 
jövőre nézve, hogy hasonló lelke-
sedéssel folytassák a munkájukat.

Az Év Vállalkozása kitüntetést 
2021-ben Nagykanizsa Megyei 
Jogú Város Közgyűlése a P & S 
Pipes Kft-nek, a Gejzír Kanizsa Kft-
nek, valamint a Szabadics Épí-
tőipari Zrt-nek adományozta, 
Nagykanizsa gazdaságát és lakos-
ságát szolgáló kiemelkedő telje-
sítményéért. 

A közgyűlés Járási Ildikó ipar-
művésznek Nagykanizsához 
kötődő kiemelkedő művészeti 
tevékenységéért a „Nagykanizsa 
Városért” kitüntető címet adomá-
nyozta. Ezt a címet vehette át Dr. 
Lipták József osztályvezető főor-
vos a Kanizsai Dorottya Kórház 
Urológiai Osztályán végzett kivá-
ló szakmai munkája, embersége 
elismeréseként, dr. Farsang Bog-
lárka r. alezredes a lakosság és a 
rendőrség közötti párbeszéd 

magasszintű kialakításáért, Jurik 
Gyuláné asztaliteniszező a város 
asztalitenisz sportjáért végzett 
kiemelkedő munkájáért, és Dr. 
Nagy Marietta a gyermekorvoslás 
területén végzett több évtizedes 
szakmai munkája elismeréséért.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Közgyűlése Tarnóczky Attila hely-
történésznek Nagykanizsa városért 
végzett kimagasló városvédő tevé-
kenysége elismeréseként – posztu-
musz – a „Nagykanizsa Megyei Jogú 
Város Díszpolgára” kitüntető címet 
adományozta. Az elismerést az 
elhunyt özvegye, Tarnóczkyné Tajti 
Zsuzsanna vette át. A városvezetők 
Soós Ernő vegyészmérnöknek, kör-
nyezetvédelmi szakmérnöknek és 
fejlesztőmérnöknek, a nagykanizsai 
Víztechnológiai Kutatóközpont 
névadójának ítélt díszpolgári címét, 
az elhunyt fiai, Soós Balázs és Soós 
Csaba vettek át.

KÖRTVÉLYESSY Vivien
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A 27. Város Napja ünnepi közgyűlést szeptem-
ber tizedikén tartották a HSMK színháztermé-
ben. A rendezvényen táncos és zenés műsorok 
kíséretében köszöntötték a vendégeket. A 
kitüntető címeket Balogh László polgármester 
adta át azoknak a személyeknek és szerveze-
teknek, akiket a közgyűlés érdemesnek talált. 
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A rendezvény felépítése hason-
ló volt, mint az első miniszterel-
nök-jelölti vita menete. Rövid 
bemutatkozással indítottak a 
felek, majd jött az első komolyabb 
témakör. Miként fognak együtt-
működni Balogh Lászlóval, Nagy-
kanizsa polgármesterével megvá-
lasztásuk esetén? Ez volt a blokk 
vitaindító tétele, amely a partizá-
nos finomkodáshoz képest már-
már kardcsörgető válaszokat 
hozott.  Horváth Jácint reflektált 
elsőként. Szerinte maga az intéz-
mény, mint Nagykanizsa polgár-
mestere, nem létezik, hiszen a 
posztot betöltő személy már 
második ciklus óta csak az országy-
gyűlési képviselő kinyújtott keze. 
Az elmúlt 10 év politikájának 
köszönhetően szerinte Nagykani-
zsa lemaradt, s nem csak uniós 
szinten, hanem a környező nagy-
városokhoz viszonyítva is. 

Berta Krisztián gyorsan le is 
csapta a magas labdát: szerinte 
2024-től vagy már hamarabb, a 
polgármestert Horváth Jácintnak 
fogják hívni. A másik út az, hogy 
Balogh László valóban megpróbál 
végre minden kanizsai polgár-
mestere lenni. S ha erre nem lesz 
képes, akkor választania kell: 
lemond vagy a városlakók mond-
ják neki, ennyi volt, ne tovább. 
Horváth vette a lapot, emlékezte-
tett: a törvények nem engedik 
meg, hogy egyszerre legyen 

országgyűlési képviselő és pol-
gármester, de nagyon sok jó jelöl-
tet ismer Kanizsán, akik alkalma-
sak erre a pozícióra. E sorok szer-
zője a vita után megkérdezte, sze-
rinte Berta Krisztián is idesorolha-
tó? Horváth határozott igennel 
felelt. 

Arra a felvetésre, hogy az első 
három napjukban a megválasztá-
suk után mit tennének, Berta felelt 
elsőként. Elmondta: itt lesz Kani-
zsán, hogy minél több emberrel 
tudjon beszélgetni, majd telefo-
nálni fog, minimum 50 hívást ejt 
különböző cégek felé, hogy jöjje-
nek Kanizsára, és hozzanak létre 
minőségi munkahelyeket. Majd 
felmegy Budapestre tárgyalni az 
új kormányfővel, hogy Nagykani-
zsán az elsők között induljon el a 
bérlakásépítési program. Horváth 
a jóvátételi programot azonnal 
elindítaná. Ez Nagykanizsa elmúlt 
12 évben tapasztalható szenvedé-
sét hozná helyre. A program rész-
letezésekor kitért az M9-es nyom-
vonal visszahozatalára, az uniós 
pénzek újraosztására, és a gazda-
ság fejlesztésére. Utóbbinál fel-
hozta, hogy a fideszes városok 
mind óriási beruházásokat kap-
tak, míg Nagykanizsára semmi 
sem jutott.

Szintén ismerős etap lehet az 
előválasztási viták követőinek a 
következő: mi lesz, ha az ellenzék 
alakít kormányt, de fideszes lesz 

az országgyűlési képviselő. Berta 
Krisztián szerint, ha nyernek, a 
korrupciónak vége lesz, s így a 
fidesznek is. A viszontválaszban 
Horváth kijelentette: nagyon 
nehéz elképzelni, hogy ez a hely-

zet felmerül, hiszen ezt a körzetet 
hoznia kell az ellenzéknek ahhoz, 
hogy kormányváltás legyen. De, 
ha mégis ez lesz a végkifejlet, van 
8 ÉVE-képviselő, aki szerinte mind 
jobb ember, mint Cseresnyés 
Péter, ez garanciát jelent arra, 
hogy a kormány támogatni fogja a 
várost. A kérdést megfordítva is 
feltette a moderátor, Tar Mihály: 
mi lesz, ha Horváth vagy Berta 
nyernek, de a kormány fideszes 
marad. Horváth röviden felelt: 
mindent meg kell tenni, hogy azo-
kat a célokat, amiket a kampány-
ban megjelöltek, megvalósítsák. 
Berta, Horváth válaszának dicsé-
rete után a letenyei példát hozta 
fel, ez a Partizánban is elhangzott, 
mi is írtunk már róla. A már megje-
lentekhez hozzátette: nem nevez-
heti meg, hogy melyik fideszes 
politikussal egyeztetett, hiszen 
másnap a kormánypárti potentát 
megkapná a felmondását. Azt 
pedig, hogy a vitát ki nyerte vagy 
egyáltalán született-e győztes, 
eldönthetik olvasóink, hiszen a 
Kanizsa Médiaház Youtube-csa-
tornáján teljes egészében visz-
szanézhető a disputa. 

MIKÓ-BARÁTH György
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„A KANIZSAI POLGÁRMESTER INTÉZMÉNYE 
MÁR ÉVEK ÓTA NEM LÉTEZIK…”

A Partizán után a Kanizsa Médiaház is  
megszervezte szerda délután a Kanizsa- 
központú körzet jelöltjeinek előválasztási  
vitáját. Ahogy az várható is volt, a HSMK-ban 
tartott diskurzuson a helyi témák sokkal  
jelentősebb hangsúlyt kaptak, mint a Gulyás 
Márton által moderált beszélgetésen. 

Előválasztási 
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Az érték a mérték – tartják programszervezé-
sük kiindulópontjául a KKK munkatársai, így a 
továbbiakban is az igényes és színvonalas kultú-
raközvetítés a cél. Ahogy az az intézmény minap 
tartott sajtótájékoztatóján kiderült: a következő 
hónapokban számos neves, hazai művész mel-
lett, több kanizsai is bemutatkozik a nagyközön-
ségnek. - Szeretnénk folytatni, majdnem ott, ahol 
abbahagytuk, hiszen valamennyi intézményünk-

ben kiállításokkal, színházi előadásokkal, könnyű 
– és komolyzenei hangversenyekkel, kézműves 
játszóházakkal, ismeretterjesztő előadásokkal 
várjuk a látogatókat – hangsúlyozta Kovácsné 
Mikola Mária a Kanizsai Kulturális Központ igaz-
gatója. Többek között Mikó István, Rudolf Péter, 
Alföldi Róbert és Vándor Éva is a kanizsai színpad-
ra lép az újonnan meghirdetett színházbérletek 
jóvoltából. A felnőttek mellett pedig gyermek és 
ifjúsági színházba várják a fiatalabbakat is. Az iro-
dalmat szeretőknek a Medgyaszay Házban újra-
indított irodalmi estek sorozat nyújt programle-
hetőséget, ahol Hegedűs D. Géza és Hámori Gab-

riella számít a nagyérdeműre. A komolyzene 
iránt érdeklődőknek a Filharmónia bérlet ígér 
kellemes kikapcsolódást, továbbá a Retro Kávé-
házi Estek kapcsán Kanizsára érkezik Bereczki 
Zoltán, Gregor Bernadett és Csengeri Attila is. A 
klubkoncerteken és a jazzen kívül pedig a Móricz 
Zsigmond Művelődési Házban például a népze-
ne is teret kap. A KKK hamarosan, szeptember 
24-26. között ismét megszervezi Családi Hétvége 
programját is, amely minden korosztálynak kínál 
kikapcsolódási lehetőséget. Az őszi kanizsai kul-
turális élet tehát színesnek ígérkezik, érdemes 
tájékozódni. VUK Anita

6 | KANIZSA ÚJSÁG AKTUÁLIS

Széles repertoárral várják a 
kultúraszerető közönséget az 
elkövetkező időszakban a 
Kanizsai Kulturális Központ 
intézményeiben. A jelenleg 
érvényben lévő járványügyi 
szabályozások lehetővé 
teszik, hogy védettségi iga-
zolvány nélkül a programokon 
mindenki részt vehessen.

a kultúrában is
Színes ősz

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlése a 
2021.08.26-i soros közgyűlésen a településkép védelmé-
ről szóló 28/2017. (IX. 5.) rendeletének (a továbbiakban: 
Rendelet) módosításáról döntött, a felmerült kiegészíté-
sek és jogszabályi harmonizáció szükségessége miatt a 
rendeletben lévő egyes megfogalmazások pontosításá-
ra, valamint a miklósfai Csiky utcai kőkereszt és a sétaker-
ti pavilon védettségének megszüntetése érdekében. A 
Rendelet módosítása a partnerségi egyeztetés szabálya-
inak megfelelően történik.

A partnerségi egyeztetés részeként a város honlapján 
és lakossági fórumon tájékoztatjuk Önöket a Rendelet 
tervezett módosításáról. A partnerségi egyeztetés során 
a tervezett változtatások kerülnek bemutatásra, valamint 
az egyeztetés keretében az Önkormányzat lehetőséget 
biztosít az abban résztvevők számára a tervezett változ-
tatásokkal kapcsolatos állásfoglalásuk kifejtésére.

A tervezett módosításokat tartalmazó rendelet terve-
zete megtalálható a város honlapján https://www.nagy-
kanizsa.hu/varos/telepulesrendezes cím alatt.

Kérem a lakosságot, a gazdálkodó, gazdasági és civil 
szervezetek, valamint a vallási közösségek képviselőit, 
hogy a most meghirdetett lakossági fórumon szívesked-
jenek részt venni és ott észrevételeiket megtenni.

A lakossági fórum helye és ideje: 
Vasember ház tükörterme, 2021. szeptember 27. (hétfő) 

15 óra 00 perc

Nagykanizsa, 2021. szeptember 09. Tisztelettel:
 Balogh László 

polgármester

TÁJÉKOZTATÁS ÉS MEGHÍVÓ

LAKOSSÁGI FÓRUMRA
TISZTELT LAKOSSÁG, ÉRDEKKÉPVISELETI, CIVIL ÉS GAZDÁLKODÓ SZERVEZETEK, 

VALLÁSI KÖZÖSSÉGEK!
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A Kanizsa Médiaház  
büszkélkedhet egy olyan 
operatőrrel, aki nem csu-
pán évtizedek óta kollégá-
ja a televíziónak, hanem 
független filmesként 
dokumentum-ismeretter-
jesztő filmeket készít.  
Czigóth Sándor régészeti 
ásatásokon vesz részt, 
producerként, operatőr-
ként, szerkesztő-riporter-
ként és vágóként adja ki 
kezéből mindazt, ami  
csütörtökön a Medgya-
szay Házban lévő filmvetí-
tés nézői elé is került. 

Barát-dűlőben
Barátok a

MEDGYASZAY HÁZ
Szeptember 21. (kedd) 17 óra
SÁRDY BOTOND: ÉLET UTAK KÖNYV-
BEMUTATÓ
Közreműködők: Sárdy Botond, Major 
Lajos, a Tüttő János Nótakör tagja - har-
monika és ének, Dombrádi István - ének
A Napfény Rákbetegek és Hozzátartozóik 
Nagykanizsai Egyesülete és a Kanizsai 
Kulturális Központ közös rendezvénye
A részvétel INGYENES!

Szeptember 26. (vasárnap) 16 óra A 
családi hétvége programja 
MAZSOLA ÉS TÁDÉ - zenés bábjáték az 
Ametist Bábszínház előadásában
Jegyár: 2.000 Ft
Jegyek vásárolhatók a helyszínen és a 
tixa.hu oldalon.
Információ: 20/551-3416

MÓRICZ ZSIGMOND 
MŰVELŐDÉSI HÁZ
Szeptember 18. (szombat) 19 óra
Páros hármas - zenés komédia Spirit 
színház előadásában
Belépő: 3.900 Ft   (www.jegy.hu oldalon 
is!)
Páros hármas - az olasz Bridget Jones, slá-
gerekkel

Szeptember 30. (csütörtök) 19 óra
PQR - Pátkai Rozina koncert
Pátkai Rozina - ének, Ávéd János - szaxo-
fon, Ifj. Tóth István - gitár,
Szabó Dániel - dob
Támogató: Köszönjük Magyarország! 
Belépés díjtalan!

HEVESI SÁNDOR
MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
Szeptember 18. (szombat) 19.30 óra
Klubkoncertek II. – TEABAG ÉS AZ A.G.R.
Jegyár: 1.000 Ft

Szeptember 23. (csütörtök) 14 óra
EL CAMINO (SZENT JAKAB ÚTI ZARÁN-
DOKLAT) - SZABÓ GABRIELLA ÚTI 
ÉLMÉNY BESZÁMOLÓJA
A Napraforgó Nyugdíjas Klub nyilvános 
rendezvénye.
A részvétel INGYENES!

Szeptember 24. (péntek) 17 óra A Csa-
ládi hétvége programja
„TOVÁBBÉLŐ MÚLT” – Uzsoki Lászlóné 
csipkéinek bemutatása az „Én hobbim” 
sorozat keretében
Megnyitja: Kardos Ferenc, a Halis István 
Városi Könyvtár igazgatóhelyettese
Közreműködik: Németh Ferenc hegedű
Megtekinthető: október 20-ig, a színházi 
előcsarnokban

Szeptember 25. (szombat) 19 óra A 
Családi hétvége programja
Retro Party Boys koncert
A Kultúrházak éjjel nappal keretében.

Szeptember 29. (szerda) 19 óra 
ELVÁRÁSOK SZORÍTÁSÁBAN – ALMÁSI 
KITTI ELŐADÁSA
Jegyár: 2.400 Ft. 
A jegyek megvásárolhatók online a 
www.nyitottakademia.hu weboldalon

PROGRAMAJÁNLÓ
A balatonszemesi pálos kolostor 

feltárása 2014-ben kezdődött... -  
Hogy mi az indíttatás? Mindig 
érdekelt mi van a földben. Ez egy 
gyermeki kíváncsiság. Nem igaz, 
hogy nem találsz egy kiskanalat, 
amit te találtál meg... Itt természe-
tesen nem egy kiskanálról van szó, 
annak a helynek a régészeti törté-
nete is érdekel. Kamera pedig van 
nálam, első sorból hallok, látok 
mindent, talán meg tudom osztani 
mindezt az érdeklődő közönség-
gel – ennyit mondott bevezető-
ként Sanyi.

A kutatások iránya is felvet egy-
két kérdést. Aki ismeri Czigóth Sán-
dor munkásságát az alapítványa 
révén, az tudja, nem első alkalom-
mal állt neki a múlt emlékeit kutat-
ni, rögzíteni. A magyarság korakö-
zépkori történetének kutatása 
ugyanúgy érdekli operatőrünket, 
mint a pálos rend történetének 
kutatása... - Balatonszemestől nem 
messze van a helyszín. Szinte csak 
téglákat találtunk. Aztán jöttek 
támogatók, amikor meghallották a 
hírét a történetnek. Én ott ismer-
tem meg Türk Attilát és Végh And-
rást is, akikkel azóta is tart a mun-
kakapcsolat – hangsúlyozta a fil-
mes, akinek legutóbbi filmjét a 
héten mutatták be Nagykanizsán. - 
Egy pálos kolostor 5 éves ásatása 
során a régész szakembereket is 
meglepő leletek kerültek a felszín-

re. A leletgazdagságnak köszönhe-
tően, keresztény építészetet kuta-
tók számára az ásatási terület 
Közép-Európa egyik kiemelkedő 
helyszíne lett. Ezt a folyamatot 
mutatja be a film, valamint a pálo-
sok életéről is megtudhatóak érde-
kességek. Velük kapcsolatban meg 
tudtam szólaltatni Magyarország 
egyik legjelentősebb egyháztörté-
neti kutatóját, Török Józsefet, ő 
beszélt a pálosok életéről – tudtuk 
meg a filmkészítőtől. Dehát kik is 
voltak a pálosok? A választ meg-
kapják, akik megnézik Czigóth 
Sándor filmjét – vagyis a több éves 
kutatás eredményét. Elöljáróban 
annyit, hogy egy remete szerzetes-
rendről van szó, akik lakott terület-
től távol, magányban, elszigetelt-
ségben éltek. A történelem viharai 
felégették az írásos történelmüket, 
ezért is lehet keveset tudni róluk. A 
török kortól hányattatott sorsú, 
üldözött rendről van szó, de van-
nak, akik kutatnak, és kiderítik, kik 
is voltak ők... Ilyen „kutató” Sanyi is, 
aki a filmkészítés kapcsán még 
kiemelte: „Annak idején sikerült 
sok mindent megtanulni. A ‚90-es 
években működő Kanizsa TV-ben, 
Maros Sándor keze alatt... neki 
köszönhető, annak a televíziós 
iskolának a következménye, - volt 
lehetőség mindent megtanulni és 
a kipróbálni.” 

VINCZE Adél
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Látogass el az oszihacacare.hu-ra, 
és találd meg a hozzád legközelebbit!

Lesz
programod

AH_OsziHacacare_IMAGE_202x270_0902.indd   1 2021. 09. 02.   11:45:00

08-09.indd   8 2021. 09. 14.   15:37:21



2003 óta, már 12. alkalommal 
rendezték meg a túrát a csillagos 
márka kedvelőinek. A hagyomány 
szerint minden évben Budapest-
ről vagy környékéről indul a kétna-
pos kirándulás, ami alatt a sofőrök-
nek különböző feladatokat is telje-
síteniük kell. A rendezvény vég-
pontja idén Nagykanizsán az 
Erzsébet téren volt, ahol köze-
lebbről is megtekinthették a vete-
rán gépeket az érdeklődők.

- Akik a márka tudói, azoknak 
egy márkatörténeti 
verseny színesí-
tette a prog-
ramját, ahol 
egy kvíz for-
mában kellett 
minél nehe-
zebb szakmai 
kérdésekre vála-
szolni. Külön értékel-
ték az 1960 előtt gyártott autókat 
is, mert nekik egyáltalán végig 
menni a túrán is egy kihívás. A leg-
öregebb autó egy 1953-as Merce-
des volt – árulta el Majosházi Péter, 
a Mercedes Benz Classic Csillagtú-
ra versenyigazgatója.

Pannonhalmát, Pápát, Zalaka-
rost és Zalaegerszeget is érintette 
a mezőny, mielőtt az oldtimerek 
célba értek Nagykanizsán. A 
sofőrök amellett, hogy a 

feladatokat sikeresen teljesítették, 
nagyon jó élményeket is 
gyűjtöttek az utazás alatt. A zalai 
vendégszeretetet külön kiemel-
ték, minden olyan település, aho-
vá feladatot hirdettek, frissítőkkel 
és polgármesteri kézfogással vár-
ta az autókat. A versenyzők szerint 
az idei megmérettetés különösen 
hosszú és fárasztó volt, és a közle-
kedés sem volt olyan egyszerű a 
matuzsálemekkel.

- Ami az érdekessége és az egyik 
legnagyobb kihívása a verseny-
nek, szerintem itt mindenkinek, az 
az ügyességi feladatok. Például 

nyolc másodperc alatt meg kell 
tenni hatvan métert, nem töb-
bet, nem kevesebbet. Azért 
ezekkel a hatvan-, hetvenéves 

járművekkel ez nagyon sokszor 
elég nagy kihívás, ugye ezek kézi-
váltósok, van, amelyik kormány-
váltós, szóval ezekkel a gépeze-
tekkel kellett ügyeskedni. A mi 
autónk 1968-as, 2300 köbcentis SL 
Mercedes, a csodajár-
gányunk a kora 
ellenére gyönyö-
rű állapotban 
v a n ,  a m i t 
k i e m e l n é k , 
hogy a forma-
t e r v e z é s é b e n 
egy magyar mér-

nök is részt vett – fogalmazott 
Havas Kornélia navigátor. Legkö-
zelebb két év múlva lesz csillagtú-

ra, akkor valószínűleg Kecskemét-
ről indítják útnak az autókat. 

KÖRTVÉLYESSY Vivien 
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85 VETERÁN ÉRKEZETT 
KANIZSÁRA

A 12. Mercedes Benz Classic csillagtúra  
résztvevői több mint 600 kilométert autóztak  
a régi járművekkel a kétnapos kirándulás 
során. A befutó szeptember 11-én délután, 
Nagykanizsa központjában volt.

Csillagtúra
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 Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata a 35. életévüket be nem töltött fiatal háza-
sok, illetve legalább egy évet meghaladó élettársi közösségben élők részére Nagykanizsa 
Megyei Jogú Város Közgyűlésének a Garzonházakról szóló 32/2001. (VI.27.) önkormányzati 
rendelete alapján pályázatot hirdet az alábbi üres önkormányzati bérlakás bérleti jogának 
elnyerésére:

1. NAGYKANIZSA, DÓZSA GY. U. 142/A. FSZ. 2.
A lakás alapterülete:  38 m²  
szobaszám:  1 szoba
komfortfokozata: összkomfortos
A lakás településen belüli fekvése:  városi terület
Szálláshasználati díj összege:  20.444,-Ft
A lakás állapota:  helyreállított
A szálláshasználati szerződés időtartama:  maximum 60 hónap
A lakás megtekintésének időpontja:  2021.09.09. 14.00-15.00-ig 

2. NAGYKANIZSA, DÓZSA GY. U. 142/B. I. EM. 7.
A lakás alapterülete:  40 m²  
szobaszám: 1 szoba
komfortfokozata: összkomfortos
A lakás településen belüli fekvése: városi terület
Szálláshasználati díj összege:  22.600,-Ft
A lakás állapota:  helyreállított
A szálláshasználati szerződés időtartama:  maximum 60 hónap
A lakás megtekintésének időpontja:  2021.09.09. 14.00-15.00-ig

3. NAGYKANIZSA, DÓZSA GY. U. 142/B. II. EM. 9.
A lakás alapterülete:  40 m²  
szobaszám:  1+1 fél szoba
komfortfokozata: összkomfortos
A lakás településen belüli fekvése:  városi terület
Szálláshasználati díj összege:  22.600,-Ft
A lakás állapota:  helyreállított
A szálláshasználati szerződés időtartama:  maximum 60 hónap
A lakás megtekintésének időpontja:  2021.09.09. 14.00-15.00-ig

4. NAGYKANIZSA, DÓZSA GY. U. 142/C. II. EM. 10.
A lakás alapterülete:  40 m²  
szobaszám:  1 szoba
komfortfokozata: összkomfortos
A lakás településen belüli fekvése: városi terület
Szálláshasználati díj összege:  22.600,-Ft
A lakás állapota:  helyreállított
A szálláshasználati szerződés időtartama:  maximum 60 hónap
A lakás megtekintésének időpontja:  2021.09.09. 14.00-15.00-ig

5. NAGYKANIZSA, DÓZSA GY. U. 142/C. II. EM. 11.
A lakás alapterülete: 40 m²  
szobaszám:  1 + 1 fél szoba
komfortfokozata: összkomfortos
A lakás településen belüli fekvése: városi terület
Szálláshasználati díj összege:  22.600,-Ft
A lakás állapota:  helyreállított
A szálláshasználati szerződés időtartama:  maximum 60 hónap
A lakás megtekintésének időpontja:  2021.09.09. 14.00-15.00-ig

6. NAGYKANIZSA, DÓZSA GY. U. 142/C. FSZ. 3.
A lakás alapterülete:  38 m²  
szobaszám:  1 szoba
komfortfokozata: összkomfortos
A lakás településen belüli fekvése:  városi terület
Szálláshasználati díj összege:  20.444,-Ft
A lakás állapota:  helyreállított
A szálláshasználati szerződés időtartama:  maximum 60 hónap
A lakás megtekintésének időpontja:  2021.09.09. 14.00-15.00-ig

7. NAGYKANIZSA, DÓZSA GY. U. 142/C. FSZ. 4.
A lakás alapterülete: 36 m²  
szobaszám: 1 szoba
 komfortfokozata: összkomfortos
A lakás településen belüli fekvése:  városi terület
Szálláshasználati díj összege:  19.368,-Ft
A lakás állapota:  helyreállított
A szálláshasználati szerződés időtartama:  maximum 60 hónap
A lakás megtekintésének időpontja:  2021.09.09. 14.00-15.00-ig

8. NAGYKANIZSA, DÓZSA GY. U. 142/D. FSZ. 2.
A lakás alapterülete:  38 m²  
szobaszám:  1 szoba
komfortfokozata: összkomfortos
A lakás településen belüli fekvése:  városi terület
Szálláshasználati díj összege:  20.444,-Ft
A lakás állapota: helyreállított
A szálláshasználati szerződés időtartama:  maximum 60 hónap
A lakás megtekintésének időpontja:  2021.09.09. 14.00-15.00-ig

A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Cso-
portjánál ügyfélfogadási időben (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. alagsor ügyfélfogadó) lehet 
benyújtani.  Pályázati nyomtatványok ugyanitt kaphatók, illetve a www.nagykanizsa.hu hon-
lapról letölthetők.
Pályázatok benyújtásának határideje: 2021. szeptember 30.

Nagykanizsa, 2021. augusztus Balogh László

PÁLYÁZATI HIRDETMÉNY

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata pályázatot hirdet a Nagykanizsa, Kodály Z. 
u. 10. számú Nyugdíjasházban lévő üres önkormányzati bérlakás bérleti jogának elnyerésére 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlésének a nyugdíjasok elhelyezésére épült bérlaká-
sok bérletéről szóló 36/1997. (XI.4.) önkormányzati rendelete alapján.

Pályázatra kiírt lakások:  Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/B. fsz. 5.
 Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/B. 1/12.
    
A pályázat benyújtásának határideje: 2021. szeptember 30.
Helye: Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Csoport Nagyka-
nizsa, Erzsébet tér 7. alagsori ügyfélfogadó

A licitálás időpontja: 2021. október 7. (csütörtök) de. 09.00 óra
Helye: Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály 
Humánigazgatási Csoport Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. I. em. tárgyaló

A BÉRLEMÉNYEK LEÍRÁSA:
NAGYKANIZSA, KODÁLY Z. U. 10/B. FSZ. 5.
- elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész
- alapterülete: 37 m²
- szobaszáma: 1 +1 félszoba
- komfortfokozata: összkomfortos 
- állapota: helyreállított
- bérleti díja: - bérlakást leadó pályázó esetén 19.906,-Ft + igénybevett
  szolgáltatásokért fizetendő díj + rezsiköltség 
- adományt felajánló pályázó bérleti díjat nem fizet, rezsit és az igénybevett szolgáltatásokért 
díjat köteles fizetni

NAGYKANIZSA, KODÁLY Z. U. 10/B. 1/12.
- elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész
- alapterülete: 54 m²
- szobaszáma: 1 +1 félszoba
- komfortfokozata: összkomfortos 
- állapota: helyreállított
- bérleti díja: - bérlakást leadó pályázó esetén 30.510,-Ft + igénybevett 
 szolgáltatásokért fizetendő díj + rezsiköltség 
- adományt felajánló pályázó bérleti díjat nem fizet, rezsit és az igénybevett szolgáltatásokért 
díjat köteles fizetni

A lakások megtekinthetők: 2021. 09.09. 09.00-10.00-ig 

A PÁLYÁZATON VALÓ RÉSZVÉTEL FELTÉTELEI:
1./ Személyi feltételek
Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyű nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ 
Nagykanizsán állandó lakos/ok/

öregségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/
önmaga, vagy legalább egyikük önmaga ellátására képes
a lakással kapcsolatos fizetési kötelezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni
a pályázó a pályázati feltételeket, a pályázati tárgyaláson történő licitálást elfogadja
2./ Egyéb feltételek
Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett személy/ek/, aki/k/ 
a rendeletben meghatározott összegű pénzadományt ajánl fel,
legalább komfortos önkormányzati tulajdonú lakás bérleti jogával rendelkezik, és
amennyiben lakásbérleti joga határozatlan időre szól, a lakást tisztán, kiürített állapotban, 
térítésmentesen,
amennyiben lakásbérleti joga határozott időre szól, a lakást a lakások és helyiségek bérletére, 
valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. LXXVIII. törvény 7. § 
(2) bekezdésében meghatározott rendeltetésszerű használatra alkalma állapotban
a bérbeadó rendelkezésére bocsátja. 
városrendezési célból kiürítendő, illetve életveszély miatt lebontásra kerülő önkormányzati 
lakás bérlője, és a felajánlott lakást cserelakásként elfogadja.

Pályázni a Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Csoportján 
(Nk, Erzsébet tér 7. alagsori ügyfélfogadó) átvehető, illetve a www.nagykanizsa.hu honlapról 
letölthető PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni:
a pályázó/k/ személyi adatait
a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az utolsó havi nyugdíjszelvény és törzslap fény-
másolatát
a felajánlásra kerülő önkormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, 
havi bérleti díját, csatolva a bérleti szerződés fénymásolatát
saját tulajdonú lakás esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfo-
kozatát, helyiségeit, minden tulajdonos adatát.

A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Csoport 
ügyfélszolgálatán (Nk, Erzsébet tér 7. alagsor ügyfélfogadó) kell benyújtani. A licitálásra a 
pályázóknak külön értesítést nem küldünk. 

A licitálás szabályai: A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát határidőben, a 
kiírásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbízással meghatalmazottja is kép-
viselheti.
A licitálás induló összege:  Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/B. fsz. 5.  2.200.000.-Ft
 Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/B. 1/12 2.500.000.-Ft
A licitálás során a licitösszeg 50.000.-Ft-onként emelkedik. 

A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó bérleti szerződést a Nagykanizsa Vagyongazdálko-
dási és Szolgáltató Zrt. köti meg az adomány befizetését, illetve önkormányzati bérlakás 
leadása esetén a kijelölést követő 15 napon belül. A felajánlott adományt a kijelölést követő 6 
hónapon belül kell az önkormányzat számlájára megfizetni.  A nyugdíjasok bérlakása másik 
lakásra nem cserélhető, tartási szerződés nem köthető.
Nagykanizsa, 2021. augusztus Balogh László

PÁLYÁZATI HIRDETMÉNY
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Tarnóczky Attila felkérésére 1989-
ben beléptem a Magyar Demokrata 
Fórumba, majd az MDF színeiben lis-
táról indultam az első szabad válasz-
tásokon és be is kerültem a közgyű-
lésbe – idézte fel közéleti tevékeny-
ségének kezdetét Csordásné Láng 
Éva. 

Akkor még térítésmentesen, tár-
sadalmi munkában végezte min-
denki a képviselői tevékenységét a 
munkája mellett, mert mindenki 
aktív dolgozó volt. Aki felvállalta a 
közéleti tevékenységet, azt azért 
tette, mert szívvel-lélekkel tenni 
akart a városért. Megyei jogú város-
ként 1990-ben Kanizsa lakosságának 
a száma az 53 ezerhez közelített, és 
talán 2000-rel előzte meg Zalaeger-
szeg. 

A ’80-as évek végén megindult 
spontán privatizáció számtalan ipari 
vállalatot, vállalati központot elvitt a 
városból. Ezek megszűnésével 
nagyon sok ember elvesztette a 
munkahelyét. Csak a szolgáltatás 
maradt Nagykanizsán, melyek közül 
a kórház volt a legjelentősebb. Azt 
gondoltuk, talán vissza lehet ezek-
ből hozni valamit, de nem sikerült. 

Én a pénzügyi bizottság tagja vol-
tam. A közgyűlések rövidek voltak, 
viszont a bizottsági ülések annál 
hosszabbak, tartalmasabbak. Az 
érdemi munka igazából a bizottsá-
gokban folyt. A képviselők megfele-
lő szakértelemmel komolyan vették 
a munkájukat, és a külső bizottsági 
tagok nem „pártkatonák”, hanem 
szakemberek voltak. Ha 2-3 bizott-

ságon „átment” az előterjesztés, azt 
a közgyűlés megszavazta. 

Egy év után azonban visszaadtam 
a mandátumomat. A Thúry György 
Szakközépiskola vezetőjeként úgy 
döntöttem, hogy nem hanyagolom 
el az iskolai munkámat olyan ügyek 
miatt, aminek nem láttam a kimene-
telét. Akkor kapta meg az iskola a 
pártbizottság, a munkásőrség szék-
házát, közben épült a tanétterem, 
melynek teljes egészében az intéz-
mény igazgatója volt a beruházója. 
Ez irgalmatlan mennyiségű munkát 
adott az iskolának, és nem tudtam 
aktívan részt venni a közügyekben. 
Egyébként hihetetlenül jó hangulat-
ban zajlottak le a testületi ülések. Ha 
a szívemre teszem a kezemet, nem 
tudom megmondani, hogy akkor ki, 
milyen frakció tagja volt, ennyire 
nem foglalkoztunk ezzel. 

A 2002-es választások előtt Gön-
dör István azzal a kéréssel keresett 
meg, hogy függetlenként, MSZP-s 
támogatással indulnék-e a 2002-es 
választásokon. Az esélytelenek nyu-
galmával megpróbáltam, örültem a 
megkeresésnek, mert úgy éreztem, 
hogy innentől kezdve már Kiskani-
zsáért is lehet konkrét dolgokat ten-
ni, mert a településrész úgy műkö-
dött addig a városban, mint egy zár-
vány. A város a költségvetéséből alig 
juttatott vissza, nem tudott fejlődni.  

Köztudott volt, hogy „baloldali” 
képviselő szóba se jöhet Kiskani-
zsán. Hát így lettem itt egyéni képvi-
selő – jegyzi meg mosolyogva az 
egykori politikus. Az 1990-es köz-

gyűléshez viszonyítva nem láttam 
különbséget a két testület működé-
sében. A másik kiskanizsai körzet-
ben Polai Józsefet választották meg 
képviselőnek, akivel folyamatosan 
együtt dolgoztunk, átjártunk egy-
más körzetébe és anyagilag is kisegí-
tettük egymást. Jó döntésnek tar-
tottam a képviselői keret bevezeté-
sét, mert ezáltal az egyéni képvi-
selők eleinte 1, majd 2 millió forintos 
keretet használhattak fel tetszés sze-
rint a saját területükre úgy, hogy 
nem szólt bele senki. Ebből a képvi-
selői keretből csináltattam meg pél-
dául a Vár utcai járda akadálymente-
sítését. Akkor indult a belváros, az 
Erzsébet tér rekonstrukciója, ami a 
déli elkerülő megépítésére várva, 
nem fejeződött be. Annak az önkor-
mányzati ciklusnak jelentős esemé-
nye volt 2004. május 1-jén az uniós 
csatlakozás. Kiskanizsán abban az 
időben működött részönkormány-
zat is, és amit el lehetett érni, azt 
megvalósítottuk. A Sáskajárás elne-
vezésű rétes és árvácskafesztiválra 
rengeteg embert sikerült Kiskani-
zsára vonzani az ország minden tájá-
ról. Mindemellett hasznos volt az 
országgyűlési képviselőnk jelenléte 
a város életében. 

A mostani közgyűlési munkáról 
Csordásné Láng Éva kifejtette: Ez a 
fajta stílus nem az én gyomromnak 
való. Nem is tudnám csinálni ebben 
a formában. A lélekszámát nézve 
1990-ben gyakorlatilag nem volt 
különbség a két város között, viszont 
Zalaegerszeg úgy ment el mellet-
tünk, mint a gyorsvonat. Azt látom, 
amíg a megyeszékhelynek van kép-
viselete, jól lobbiznak, Nagykani-
zsán nincs semmi, ami itt tartaná az 
embereket. 

BAKONYI Erzsébet

 2021. 09. 17. | 11ÖNKORMÁNYZAT

Csordásné Láng Éva az első önkormány-
zati ciklusban egy évig, 1990-től  
1991-ig volt önkormányzati képviselő az 
MDF támogatásával. 2002-2006 között 
pedig független jelöltként az MSZP 
támogatásával jutott be a testületbe. 

AKKOR MÉG TÁRSADALMI 
MUNKÁBAN VÉGEZTE MINDENKI 
A KÉPVISELŐI TEVÉKENYSÉGÉT…

Magyarországon 27. rész
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30 éves az önkormányzatiság

KÉPVISELŐI 
FOGADÓ- 
ÓRÁK
GÁBRIS JÁCINT, a nagy-
kanizsai 1. sz. választó-
körzet (Palin, Korpavár, 
Förhénc, Tungsram és 
Dózsa u. környéke, 
Magyar u.) önkormány-
zati képviselője, az Okta-
tási, Kulturális, Ifjúsági és 
Sport Bizottság elnöke 
lakossági fórumot és 
képviselői fogadóórát 
tart 2021. szeptember 
23-án (csütörtök) 17 óra-
kor a Vásárcsarnok I. 
emelet 147. számú helyi-
ségében.
 (Megközelítés: a Vásár-
csarnok déli bejáratánál, 
a Vásár utca felől.)

TÉMA:
- képviselői beszámoló
- lakossági problémák 
meghallgatása, 
válaszadás az illetéke-
sek részéről

Meghívott vendégek: 
VIA Kanizsa ZRt., Netta 
Pannonia Kft, Vagyon-
gazdálkodási és Szolgál-
tató Zrt., Közterület Fel-
ügyelet, és a Nagykani-
zsai Rendőrkapitányság 
által delegált személyek.

Védőmaszk viselése aján-
lott, a vonatkozó kor-
mányzati rendeletek 
betartása kötelező.

DÉNES SÁNDOR, a 10. 
számú egyéni választóke-
rület önkormányzati kép-
viselője fogadóórát tart 
2021. szeptember 23-án 
(csütörtök) 18 órától a 
Móricz Zsigmond Műve-
lődési Házban.
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A városért végzett kimagasló 
városvédő tevékenysége elismeré-
seként – posztumusz – a „Nagykani-
zsa Megyei Jogú Város Díszpolgára” 
kitüntető címet adományozott a 
közgyűlés Tarnóczky Attilának, 
melyet az elhunyt özvegye, Tarnócz-
kyné Tajti Zsuzsanna vett át a Város 
Napja Ünnepi Közgyűlésén. Tarnó-
czky Attila tanár, Nagykanizsa első 
szabadon választott országgyűlési 
képviselője, Nagykanizsa alpolgár-
mestere, Podmaniczky-díjas hely-
történész 2020. október 9-én, 75 
éves korában hunyt el. Sokoldalú 
tevékenységével beírta magát váro-
sunk történelmébe. A kitüntetése 
kapcsán két barátja, Czupi Gyula és 
Farkas Tibor idézte fel emlékét. - A 
rendszerváltás környékén ő is, és én 
is kerestem a kapcsolatokat az akko-
ri forrongó világ csoportjaival – 
jegyezte meg elöljáróban Czupi 
Gyula, a Halis István Városi Könyvtár 
igazgatója. – Mi a Magyar Demokra-
ta Fórum helyi szervezetében talál-
koztunk egymással, és már akkor 
elkezdődött közöttünk a hivatalos 
kapcsolaton túli társasági lét. Volt 
egy kis csoport, ahová bármilyen 
gondolkodású, a fiatal és az idősebb 
generáció tagjai is csatlakozhattak, 
itt szabadon beszélgettünk, és 
kíváncsiak voltunk a másik vélemé-
nyére is. Egy idő után egyre kevésbé 
lett politikai jellege az összejövete-
leinknek. Egy ideje nem vettünk 
részt aktívan a politizálásban, 
inkább a város közéletével, az ország 
sorsával foglalkoztunk. Ez a csoport 
ma is működik, Attila halála után, 
most már Tarnóczky Attila Asztaltár-
saságként zajlanak az összejövetele-
ink – kezdte gondolatait Czupi Gyu-
la, majd így folytatta a visszaemléke-
zést: - Ahogy ment az idő Attila tevé-
kenysége is megváltozott. 1990 és 
1994 között Nagykanizsa és körzete 
egyéni parlamenti képviselőjeként 
az országgyűlés önkormányzati 
bizottságának alelnöke volt. 1998-
tól városunk alpolgármesteri poszt-

ját töltötte be, és több cikluson át 
tevékenykedett a megyei és a városi 
közgyűlésben. Aktívan töltötte el a 
nyugdíjas éveit is. Egy tisztafejű, 
szélsőségektől mentes, meggon-
dolt embernek ismertük meg. A 
politikailag más meggyőződésű 
emberek is figyeltek rá, mert figye-
lemre méltó volt a véleménye. A tisz-
telői vagyunk máig is – hangsúlyoz-
ta. 

Tarnóczky Attila 2003-ban kezde-
ményezte a kisméretű, lényegi 
információkat tartalmazó várostör-
téneti táblák elhelyezését a nagyka-
nizsai, helytörténeti szempontból 
fontos épületeken. Kutatómunkája 
során több, mint ötszáz kanizsai 
épületet, a hozzájuk tartozó törté-
neteket, hajdani személyeket, szer-
vezeteket örökített meg, és tett 
elérhetővé a Hol, mi? Kanizsai házak 

és lakói című internetes adatgyűjte-
ményben, mely a Halis István Váro-
si Könyvtár honlapján érhető el.

Legutolsóként, a Tarnóczky-ház 
falán elhelyezett emléktábla fel-
irata azt jelzi, hogy „Ebben a ház-
ban élt és alkotott az a férfiú, aki 
nevet adott Kanizsa házainak és 
udvarainak. Töretlen alkotókedv-
vel formálta meg újra mindazokat 
a tárgyakat, melyeket eldobott, 

12 | KANIZSA ÚJSÁG

KEDVES OLVASÓNK! Ha úgy 
gondolja, hogy ismerősei 
között van olyan, akiről szíve-
sen olvasna ezen sorozat kere-
tében, akkor jelezze felénk a 
kapcsolat@kanizsamediahaz.hu 
e-mail címen.

ÉRDEKES EMBEREK, 
ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 12. 

volt...”

ÉRDEKES

Halála után egy évvel 
díszpolgári címet kapott
Tarnóczky Attila

„Világító 
lámpaoszlop
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megsemmisített, múzeumba rej-
tett a korábbi generációk sora.”

A táblát azok a barátai állították, 
akikkel régebb óta találkozott 
hetenként, mint ahogy ebbe a ház-
ba költözött. Tarnóczky Attila a város 
történetét 1945-ig dolgozta fel. 

Barátai, ismerősei a neve napján, 
január 7-én tisztelegtek Tarnóczky 
Attila emléke és munkássága előtt. 
Ez alkalomból a Tarnóczky Attila 
Asztaltársaság tagjai egy patkók-
ból álló motívumot is felszegeztek 
a Múzeum téren arra a falra, amely-
nek létrehozása szintén a névadó-
jukhoz köthető. - Folyamatosan 
láttuk a terveit, beszélgettünk 
róluk, elmentünk a táblaavatások-
ra, ő pedig fáradhatatlanul hozta a 
híreket a város történetéből. Az 
utóbbi időben azon gondolkod-
tunk – vette vissza a szót Czupi 
Gyula, hogy miként ismertethet-
nénk meg a város közönségével 
Attila tevékenységét, hisz egyik 
emléktáblán sem jelölte meg, 
hogy az ő szervezésében, az ő 
munkája révén valósult meg. Per-
sze igencsak fontos az is, hogy 
megőrizzük az utókornak ezeket. 

Az épületeken látható táblák, 
jelek, domborművek, a kiskanizsai 
asszonyság a Vásárcsarnoknál, a 
gólyalábas figura a Fő utcán, ezek 
mind-mind olyan figyelemremél-
tó jelek, amelyektől úgy érezheti 
egy kanizsai, hogy otthon van. 

S hogy folytatódik-e a történe-
teket mesélő táblák sora, arra a 
kérdésre Czupi Gyula így válaszolt: 
- Még van néhány tábla, amit ő 
megtervezett, Czupi kiadóként ki 
is adtam ezeket a táblaterveket. 
Közöttük még található néhány, 
amik nem készültek el. Lehetne 
folytatni, hogyha lenne rá vállalko-
zó. Ez egy izgalmas kérdés, és része 
lehetne az ő emléke megőrzésé-
nek. Egy-egy tábla elkészítéséhez 

mindig talált valakit, aki állta a 
költségeket, melyhez természete-
sen szükség volt az épület tulajdo-
nosának engedélyére is. Sajnálom, 
hogy az útburkolatok felújítása 
során a belvárosi házak udvaraira 
mutató, nyílszerű jelek eltűntek. Jó 
lenne, ha visszakerülnének. 
Nagyon sok épületnek éppen 
azért tudjuk a nevét, mert Tarnó-
czky Attila elnevezte a házakat a 
történetük alapján, és ha valamit 
megnevezünk, azt lelkileg egy 
kicsit birtokba is vesszük – fogal-
mazott a könyvtárigazgató. 

Tőle tudjuk – a www.holmi.
nagykar.hu-ról – azt is, ki, mikor és 
hol lakott városunkban. Tulajdon-
képpen a Hol, mi? a maga módján 
egy világszenzáció – jegyezte meg 
Czupi Gyula. – Attilának abból a 
hajdani képzettségéből is fakadt, 
hogy térképészetet is tanult. Úgy 
gondolta, hogy a táblák révén is el 
lehet mesélni egy épület, egy 
város történetét. Egy épület építé-
szetileg is érdekes, de még fonto-
sabb az ott élőkre való emlékezés. 
Hisz ez által egy város ismert alak-
járól olvashatunk, megtudjuk róla, 
hogy hol lakott, hol játszódott az 
élete, esetleg hova költözött át, 
vagy kik építették a házat. Egy 
város krónikája így is kibontakoz-
hat. Épületekhez, utcákhoz kötötte 
Attila a történeteket, így a kötet 
különleges abból a szempontból 
is, hogy a létrejöttétől kezdve leírja 
magának az utcának is a históriáját. 

MINDIG SZEM ELŐTT TARTOT-
TA, HOGY MI A JÓ A VÁROSNAK 

- Mindannyian az MDF megala-
kulásakor, 1988-ban ismertük 
meg Tarnóczky Attilát – 
emlékezett a másik barát, 
Farkas Tibor. – Én viszont 
abban a helyzetben vol-
tam, hogy helyettesítő 

tanárként egy ideig tanított engem 
kémia tantárgyból a gimnázium-
ban. Én, aki addig nem voltam a 
kémia professzora – no akkor sem 
lettem –, de érdekes módon abban 
az időszakban stabilizálódott a 
kémia jegyem. Talán én is másképp 
álltam hozzá, és érthetőbb volt a 
magyarázata is. A barátaim hívásá-
ra részt vettem az MDF megyei ülé-
sén és meghallgatva Csengey 
Dénest, már ott eldöntöttem, hogy 
belépek a Magyar Demokrata 
Fórumba. A helyi szervezet meg-
alakulásakor ismertem meg valójá-
ban Attilát. Nekem mindig is egy 
„világító lámpaoszlop” volt, az ő 
értékrendjét tartottam a legtisz-
tábbnak, és a leginkább közelálló-
nak hozzám. Amellett, hogy szá-
munkra is fontosak voltak a nem-
zeti értékek, a magyarság tuda-
tunk, úgy vélekedtünk ugyanak-
kor, hogy ez csakis európai keretek 
között működhet. A megalakult 
asztaltársaság találkozóin kívül a 
heti MDF fórumokon társadalmi 
ügyeket vitattunk át, vagy hoztunk 
döntéseket. Ilyenkor sok minden-
ről beszélgettünk. Diákként eleinte 
én is azt hittem, hogy Attila egy 
mogorva ember, aztán kiderült 
róla, hogy szórakoztató humora 
van, jól tud játszani a nyelvvel, 
nagyon érzékeny a kultúrára, fogé-
kony a humánumra. Egészen más 
embert fedezhetett fel az, aki közel 
állt hozzá, vagy többször találko-
zott vele, mint aki politikusként 
ismerhette meg – mondta Tibor, 
majd kiemelte: Sokat zenéltünk 
nála a Szentgyörgyvári-hegyi bir-
tokán. Nagyon szerette a népze-

nét, és gyakran torkolltak az 
estéink emlékezetes 

közös népdaléneklés-
be. Aztán megmutat-
ta a népdalgyűjtemé-
nyét is nekünk, ked-

velte a Muzsikás Együttest, és 
később az is kiderült róla, hogy a 
rock és a pop zenét is kedveli. A Kis-
pál és a Borz Zenekar, valamint 
Oláh Ibolya énekesnő volt a ked-
vence. Sokáig ódzkodott a számí-
tógép-használattól, de az Oláh 
Ibolya iránti rajongása idején 
elkezdte használni az internetet. - 
A sziklakertje kialakítása szem-
pontjából is egy csodabogárnak 
tűnt – folytatta az emlékezést Far-
kas Tibor –, amilyen alapossággal 
és körültekintően ápolta, gondoz-
ta, és darabonként gyűjtötte össze 
az ország minden tájáról a köveket, 
a növényeket. Véleményem szerint 
nagy űrt hagyott maga után, mert 
kevés az olyan ember, aki olyan 
kereknek látta a világot, mint aho-
gyan ő. Ezt pedig tudta egyenes 
gerinccel képviselni még akkor is, 
amikor a közgyűlésben támadták. 
Én magam sem értettem minden-
ben egyet vele, de ezt meg szoktuk 
vitatni. Azzal azonban tisztában 
voltam, hogy mindig jót akar, raci-
onálisan gondolkodik, valamint 
azt is tudta, hogy meddig lehet 
nyújtózkodni, mit lehet megtenni 
és mit nem felelős vezetőként. 
Mindig szem előtt tartotta, hogy 
mi a jó a városnak. Kanizsa ebből 
sokat is profitált, hisz olyan javasla-
tai voltak a parlamentben, melyek 
azóta is meghatározó bevételeket 
jelentenek a városnak. Politikus-
ként azért is becsültem, mert őt 
nem lehetett – mint ahogy manap-
ság történik –, feltétel nélkül lelán-
colni egy párthoz. Egyrészt a nem-
zeti liberális vonalat tartotta 
helyesnek, másrészt pedig soha 
nem lehetett rávenni olyan dolog-
ra, ami az ő ízlésének, vagy az 
erkölcsének nem volt megfelelő. 
Ezt most is tudnám ajánlani a poli-
tikusoknak... 

BAKONYI Erzsébet
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heti horoszkóp
KOS: 03.21 - 04.20. 
Ne hordozza magával a családtag-
jai között kialakult nézeteltéréseit. 
Különösen a párja esetében fon-
tos, hogy minél előbb dűlőre jus-
sanak egymással. 

BIKA: 04.21-05.21. 
Kiegyensúlyozott kapcsolatára 
nem vethet árnyékot senkinek az 
ármánykodása sem. Értékelje ezt a 
helyzetet, és ha teheti, járjon min-
dig az élet napfényes oldalán.

IKREK: 05.22-06.21.
Ne idegeskedjen, és nyugodjon 
bele abba, hogy vannak olyan 
napjai, amikor nem sikerül semmi 
sem. Ez nem az ön hibája, talán a 
csillagok tehetnek erről is.

RÁK: 06.22-07.22. 
Családja legnagyobb meglepetésé-
re olyan ötletekkel áll elő a vasárnapi 
ebédnél, hogy nem tudnak megszó-
lalni. Ne mondjon le róla akkor sem, 
ha keresztülvihetetlennek tűnnek. 

OROSZLÁN: 07.23 - 08.23. 
Ha gályarabságnak érzékeli a mun-
káját, és már nem bírja tovább, ak-
kor váltson. Meglátja, előbb-utóbb 
meg lesz az eredménye, és nem 
károsodik az idegrendszere. 

SZŰZ: 08.24-09.23. 
Pénzügyi helyzetére nem árt, ha 
az eddigieknél jobban odafigyel. 
A végén nehogy füstbe ment terv-
vé váljon a lakásfelújítás, amit már 
régen betervezett. 

MÉRLEG: 09.24 -10.23. 
Ha nem muszáj, ne gyűjtsön ma-
gának úton-útfélen ellensége-
ket. A véleményét úgy is el lehet 
mondani, hogy nem sért meg 
vele senkit. 

SKORPIÓ: 10.24 -11.22. 
Ne csüggedjen el még akkor sem, 
ha nem tudja megvalósítani az el-
képzelését. Csak rója tovább az ut-
cákat, előbb-utóbb találkozhat egy 
szórakoztató ismerőssel. 

NYILAS: 11.23-12.21. 
Ha több gondoskodásra, szeretetre 
vágyik, akkor tegyen érte, és tegye 
meg ön az első lépéseket. Figyelje 
meg a cicák mozdulatait, és fino-
man utánozza őket. 

BAK: 12.22 - 01.20. 
Higgyen az ismerőseinek, ha azt 
mondják önnek, hogy még az ar-
cán is látszik, hogy megváltozott az 
életszemlélete. Ezek szerint jó úton 
halad a változásban. 

VÍZÖNTŐ: 01.21-02.19. 
Fordítson több időt magára, és ne 
engedje, hogy az életenergiáját 
mások elszívják. Azt se engedje 
meg senkinek, hogy korlátozzák az 
elképzelései megvalósításában. 

HALAK: 02.20-03.20. 
Nem kell ahhoz jövőkutatónak len-
nie, hogy előre kiszámítsa a jövőjét. 
Átgondoltan jegyezze le a terveit, 
és meglátja, menni fog minden, 
mint a karikacsapás. 
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Farkas Róbertné – nyugdíjba 
vonult óvónő – becsehelyi szárma-
zású. Több kertművelőhöz hason-
lóan a gyökereinél kell keresni a 
miértet. Miért is gondoz egy pár 
négyzetméteres földterületet bel-
városi házuk kertjében? - A szüle-
imnek nagy kertje volt, a hegyen 
szőlőt is műveltek. Rengeteget 
dolgoztak, a konyhára valót min-
dig saját maguk termelték meg. 
Előttem ez a példa van, mert mind-
járt kevesebbet kell a piacon elköl-
teni. 30 évvel ezelőtt költöztünk be 
Nagykanizsára, az első 10 évben a 
keleti városrészben laktunk, eme-
letes házban. Valahogy mindig 
éreztem, szükségem lenne egy kis 
kertre, egy kis udvarra, ahol az én 
kis birodalmam van. Idővel sikerült 
megvenni ezt a házat, a kicsi udvar-
ral. Akkor volt benne két tőke szőlő, 
egy kis málnás, és szabad földterü-

let. Ahogy teltek az évek, próbál-
koztam ezzel-azzal. Paprika, para-
dicsom, káposzta, sóska, uborka, 
néhány fűszernövény... nem nagy 
mennyiségben, de a nyáron ellát 
minket mindig. És sokkal jobb a 
saját termelés, mint amit az ember 
megvesz – mesélte az apró kert 
történetét Farkasné Ibolya.

A kedves nyugdíjas óvónő min-
denkit arra buzdít, ha csak pár 
lépésnyi szabad földje van, ültes-
sen egy-két palántát, fűszernö-
vényt – így nem utolsó sorban 
permetezés-mentes, saját zöldsé-
ge, gyümölcse lehet. - Ezek jó dol-
gok. Elég csak megmosni akár a 
szőlőt, akár a paprikát. És a mai 
világban, amikor minden kemiká-
liával kezelve van, nem mindegy, 
hogy az ember saját fogyasztásra 
mit termel, mit eszik – hangsú-
lyozta Ibolya.

A palántákat nem maga veti, a 
helyi, kanizsai piacon szerzi be 
Farkasné. Mint fogalmazott: szá-
mára sokszor még mindig zsák-
bamacska ez. A paprikája például 
nem lett olyan szép, mint tavaly, 
még nincs meg az a kör, ahol vásá-
rol. De kísérletezik. Persze az idő-
járás sem egy utolsó tényező, 
hiszen idén a nagy meleg és kevés 
csapadék meghatározta a vete-
ményesekbe elültetett növények 
fejlődését. És ha már növények – 
nézzük Ibolya málnását. Ugyanis 
olyan hírek terjengenek manap-
ság, hogy ez a gyümölcs el fog 
tűnni a kertekből hazánkban. - 
Szerintem ez is részint az időjárás 
miatt van. De kártevők is megje-
lentek. Szerencsére átvészeltük, a 
következő feladat az lesz, hogy a 
száraz ágakat levágjuk, a fiatal 
töveket meghagyjuk. Legyen 

jövőre is málnánk. Süteményben, 
tortában, vagy csak úgy magá-
ban, nagyon szeretjük, és ez a pár 
tő eleget terem ahhoz, hogy ször-
pünk is legyen. Munkaigényes 
igen. Lehet, hogy ezért tűnnek el 
az ültetvények. Kötözni kell, met-
szeni, kissé bökősek az ágak, 
aztán a szedés. De mi szeretjük – 
mondta mosolyogva a nyugdíjas 
óvónő. 

A pár négyzetméteres kiskert-
ben többféle fűszernövény bur-
jánzik még most is. A snidling 
tavasztól szedhető, vágható – 
vajas vagy zsíros kenyérre tökéle-
tes, esetleg salátákhoz. Egészsé-
ges, vitamindús. Farkasék nagyon 
szeretik még a mentát, ami a ször-
pöknek ad egy pikáns ízt. A cit-
romfűből pedig teát készítenek. 
Mindezt pár négyzetméteren.

VINCZE Adél
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Valóban egy pár 
négyzetméternyi 
kert szerepel soro-
zatunk aktuális 
részében. Kicsiny 
udvar, kicsiny vete-
ményessel – de a 
gazdája, Farkas 
Róbertné a példa 
arra, valóban sokat 
számít akár egy 
talpalatnyi föld 
hasznosítása.
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ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 
52. RÉSZ

udvarban
Kiskert a Farkas
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Következő 
véradások
2021.09.28. 12:00:-16:00 

Nagykanizsa Bazár udvar 
 (Nk. Zrínyi út 35.)) 

A megjelenítést ezúton is 
köszönjük!   

Véradásaink időpontját  
megtalálják a Kanizsa TV 

Lapozójában is!
A véradás mindenki  

számára nyitott.

06-30/600-6466
2021. július 1-től 

Nagykanizsa Megyei 
Jogú Város területén 
az állategészségügyi 
szolgáltatás szomba-
ton (pihenőnap) és 

vasárnap 9-12 óráig,
illetve 16-18 óráig; 
ünnepnapokon, 
munkaszüneti 

napokon a  
hétvégéhez  
hasonlóan,  

9-12 óráig, illetve 
16-18 óráig vehető 

igénybe.

Az állatorvosi 

készenlét 
telefonszáma:

A Gyógyszertári 
Ügyeletről
részletes 

információt talál 
lapunk internetes 

változatában, 
a kanizsaujsag.hu 

oldalon!

VOKSH 
AUTÓSISKOLA 
- Nagykanizsa, Ady u. 39 
Ny.sz.: E-000883/2014

Kedvezményes* személygépkocsi-vezető 
KRESZ tanfolyamunkra jelentkezés

SZEPTEMBER 29. SZERDA 16.00 óra

Ha nincs ideje bejárni tanfolyamra e-learning is 
elvégezheti a KRESZ-t otthoni tanulással! 
Folyamatos jelentkezéseket fogadunk e-learning
képzésre „C” tehergépkocsi, „B+E”, „C+E” 
nehézpótkocsi, „D” autóbusz-vezető kategóriákra.

RÉSZLETFIZETÉSI KEDVEZMÉNY!
Részletekről érdeklődjön irodánkban.
Telefonszám: 06-30-491-7051
31 éve képezzük a vezetőket!

(Stat.2021 1 né. VSM: „B” E: 72,73 % F: 66,04% - „C” 
E:80,07%  F:90% -- ÁKO: «B» Gy: 164,85%, „C” Gy: 
100,31%  KK- B: 237.000.Ft/fő-  C: 211.000.-Ft/fő)

Kiadó üzletek/irodák
Ady u. 2. - Erzsébet tér 1. 157 m² üzlet 

Ady utca 30-32. 93 m2 iroda/rendelő 

Csengery u. 1-3. 61 m2 üzlet  

Csengery u. 4. 30 m2 
 25 m2 üzlet 
 28 m2

 
Erzsébet tér 1. 28 m2 üzlet
 

Erzsébet tér 1. 117 m2 üzlet 

Erzsébet tér 10. 76 m2 üzlet 

Csengery u. 5. 55 m2 üzlet 

Csengery u. 2. 79 m2 üzlet 

Fő út 8. 129 m2 üzlet 

Fő út 8. 117 m2

 119 m2 üzlet 

Munkás utca 17 m2 garázs

A helyiségek előre egyeztetett időpontban 
megtekinthetők. 
Érdeklődjön az alábbi számok egyikén!

    • 06 30/799 4989 
    • 93/313 362

kiadó

22-44 nm-es
igény szerint bővíthető
emeleti üzletek a
Vásárcsarnokban

Az üzletek megtekinthetők előre
egyeztetett időpontban. 
Keressen minket a +36 30 799 4989-es
számon!

16-17.indd   16 2021. 09. 16.   8:54:50



 2021. 09. 17. | 17REJTVÉNY

Kanizsa TV 
minden nap!
MŰSORUNKBÓL:
Minden nap 18 és 19 órakor 
Híradó, a nap legfontosabb 
történéseivel.

Saját készítésű és más televízióktól 
kapott magazin műsorok, 
természetfilmek, dokumentum-
filmek minden este. 

Youtube csatornánkon élő, 
míg a televízió adásában 
felvételről közvetítjük 
a városi csapatok mérkőzéseit. 
Keressen minket a Youtube-on is!

Kanizsa TV minden nap 18 órától!

Műsorunkat megismételjük 
éjfélkor és másnap reggel 6.30-kor!

Részletes műsorunkat megtalálják a 
Lapozóban, valamint a kanizsatv.hu 
oldalon az interneten!

Ha tehetik, tartsanak 
velünk továbbra is!

A LEGUTÓBBI MEGFEJTÉS: Néha új 
nézőpontokra van szükséged, hogy az 
élet érdekes maradjon.



18 | KANIZSA ÚJSÁG KAMARA

Elnökségi Ülés

Kamaránk 2021.08.23-án tar-
totta soron következő elnökségi 
ülését. Az ülésen dr. Polay József 
elnök beszámolt az előző elnöksé-
gi ülés óta eltelt időszak legfonto-
sabb eseményeiről, és elfogadásra 
kerültek a küldöttgyűlés napirendi 
pontjai.  

NAKKIK Küldött-
gyűlése

A Nagykanizsai Kereskedelmi és 
Iparkamara szeptember 03-án a 
Honvéd Kaszinó tükörtermében tar-
totta Küldöttgyűlését. A kamarai 
küldöttgyűlésen a megjelenteket dr. 
Polay József NAKKIK elnök köszön-
tette, majd beszámolt az elmúlt év 

eseményeiről és a napirendi pontok-
nak megfelelően a 2020. év gazdál-
kodásáról, a 2021. év költségvetési 
tervéről döntöttek a küldöttek. 

A küldöttgyűlést követő Gazda-
sági Fórumot dr. Polay József a 
kamara elnöke nyitotta meg, előa-
dásában a kamara újkori történel-
mének 20 éves megalakulásáról 
emlékezett meg, felelevenítve 
annak legfontosabb eseményeit, 
kiemelve a kamara legfontosabb 
célkitűzéseit és jövőbeni terveit. 

Az Elnök elmondta, hogy a ter-
vek szerint a Pannon Egyetem 
nagykanizsai Campusa is bekap-
csolódik a jövő iparágai mérnökei-
nek képzésébe / angol nyelvű kép-
zéssel/, ezzel a körkörös gazdaság 
mintavárosává téve Nagykanizsát, 
kitért továbbá az M9-s autópálya, 
valamint a Mura-híd és az ehhez 
kapcsolódó utak megépítésének 
fontosságára. 

A kamara elnöke kiemelte - a Sci-
ence Parkra alapozva, Nagykanizsa 
vezetésével a horvát és szlovén 
határmenti térség megyéivel 
együtt egy EU-s mini régió jöhetne 
létre és városunk a körkörös gazda-
ság minta projektjévé válhatna. A 
Science Park és a körkörös gazda-
ság jelentőségével kapcsolatban 
az Elnök így fogalmazott: „Ha elin-
dulunk ezen az úton ma még be 
sem látható előnyöket érhetünk el 

és egy új, a mai és a jövő kor köve-
telményeinek megfelelő ipart épít-
hetünk. Olyan innovációs helyze-
tet teremthetünk, olyan iparágakat 
vonhatunk a térségbe, mely 25-30 
évre az élre repít bennünket. A jövő 
kutatók azt mondják, egy jó Scien-
ce Park még 100 km-s körzetben is 
képes jelentős pozitív hatást kifej-
teni. Mi ennél közelebb vagyunk, 
használjuk ezt ki.”

Ezt követően dr. Parragh Lász-
ló, a Magyar Kereskedelmi és Ipar-
kamara elnöke méltatatta a kani-
zsai kamara munkáját, és a Magyar 
Kereskedelmi és Iparkamra Kor-
mánnyal való együttműködésének 
hatékonyságát.

Cseresnyés Péter miniszterel-
nöki megbízott Nagykanizsa és a 
térség fejlesztési céljairól szólt.

Aláírásra került a már régóta ter-
vezett és a pandémia miatt tavaly 
elhalasztott együttműködési meg-
állapodás a Nagykanizsai Kereske-
delmi és Iparkamara valamint a 
Kapronca-Körös Megyei Kereske-
delmi Kamara között. A két kamara, 
a már eddig is jól működő kapcso-
latát erősítette meg a megállapo-
dás aláírásával. Dr. Polay József a 
kamara elnöke kiemelte, hogy a 
körkörös gazdaság előnyeit kihasz-
nálva a kis és közévállalkozók közö-
sen együttműködve nagyobb 

haladást érhetnének el. A találko-
zón Kapronca-Körös Megyei Keres-
kedelmi Kamarát Irena Kovačić 
elnök asszony és Božo Barač a 
kamara titkára képviselte. 

Az egyezmény a térség gazdasá-
gi érdekeit szem előtt tartva, a kör-
körös gazdaság lehetőségeit, külö-
nösen a Nagykanizsán megépítés-
re kerülő Science Park és a Pannon 
Egyetem által nyújtott lehetősége-
ket használná ki.

A rendezvényen Magyar József 
Zoltán a Külgazdasági és Külügymi-
nisztérium helyettes államtitkára, 
elmondta, hogy a horvát és a 
magyar kormány együttesen kíván-
ja támogatni a Mura és a Rába térsé-
gét. Kihangsúlyozta a határon 
átnyúló gazdasági együttműködé-
sek létrejöttének fontosságát, a 
határátkelőhelyek fejlesztésének 
jelentőségét, felmérve az új határát-
kelők megvalósításának igényével. 

Balogh László, Nagykanizsa 
Megyei Jogú Város polgármestere, 
Nagykanizsáról, mint a körforgá-
sos gazdaság mintavárosáról és 
egy nemzetközi szintű felsőoktatá-
si és tudományos háttérrel rendel-
kező városról beszélt. Az előbb 
említettek pedig együttesen szük-
ségesek ahhoz, hogy a jövőben 
innovatív iparágak jöhessenek lét-
re Nagykanizsán- mondta Balogh 
László polgármester. 

A rendezvény beszédet mon-
dott továbbá Őexc. Dr. Mladen 
Andrlić, a Horvát Köztársaság 
rendkívüli és meghatalmazott 
nagykövete és Őexc. dr. Marjan 
Cencen, a Szlovén Köztársaság 
rendkívüli és meghatalmazott 
nagykövete. Felszólalásaikban 
üdvözölték a kamarák között létre-
jövő együttműködési szerződést, 
mely már nem csak kulturális és 
oktatási területeket érintő megál-
lapodás, de a konkrétabb gazdasá-
gi együttműködést is lehetővé 
teszi. 

Ratimir Ljubić, Kapronca-Körös 
megye alispánja a Zágrábot Kap-
roncával, Nagykanizsával és ezen 
keresztül Budapesttel összekötő 
autópálya építésének támogatásá-
ról biztosította a jelenlévőket, vala-
mint kihangsúlyozta, hogy ez az 
autópályaszakasz Nagykanizsát, 
Murakeresztúrt és Kotoribát egya-
ránt bevonná a két ország fővárosa 
közötti gazdasági vérkeringésbe, 
ezért ennek a projectnek kiemel-

Nagykanizsai Kereskedelmi és 
Iparkamara
8800 Nagykanizsa, Ady u. 1.
Telefon: 93/516-670,  
93/516-671
Mobil: 0630/754-3616
E-mail: nakkik@nakkik.hu,
Honlap: www.nakkik.hu
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Pályaorientációs 
hírek:
Pályaorientálás nyáron is!

A nyári szünet beköszöntével 
elindultak a táborok is. A nagyka-
nizsai Hevesi Sándor Általános 
Iskola valamint a szepetneki Kirá-
lyi Pál Általános Iskola Csodaszar-
vas táborában is jelen voltak 
tanácsadóink, ahol csoportos fel-
adatok segítségével próbáltak 
betekintést adni a szakmák világá-
ba. A gyerekek mindkét iskolában 

felszabadultan, de fegyelmezett 
módon élvezték a játékos vetélke-
dőt. 

Munkatársaink Nagykanizsán a 
Zöld tábort is felkeresték, ahol 
elsősorban alsó tagozatos diákok 
töltik a szünidőt. A gyerekekkel 
foglalkozó pedagógusok játékkal 
és különféle programok szervezé-
sével teszik tartalmassá a gyere-
kek táborban töltött idejét. Kol-
légáink a korosztálynak megfele-
lő, különböző szakmákhoz kap-
csolódó feladatokkal érkeztek. A 

gyerekek nagyon lelkesek voltak. 
Pályaorientációs tanácsadóink, 

a korábbi évekhez hasonlóan, a 
Polgármesteri Hivatal Humán osz-
tályának támogatásával lehetősé-
get kapott, hogy felkeresse a nyári 
hónapokban a város Balatonmári-
ai Ifjúsági Táborában táborozó 
gyerekeket.

 A Zrínyi Miklós – Bolyai János 
Általános Iskola, a Palini Inkey Bol-
dizsár Általános Iskola, a Kiskani-
zsai Általános Iskola tábori heté-
ben tartottak tanácsadóink játé-
kos szakmavetélkedőt a táboro-
zóknak. A balatonberényi Ifjúsági 

Tábor részéről is megkerestek 
bennünket. A táborban hátrányos 
helyzetű gyerekek töltöttek egy 
hetet a nyári szünidőből. A tábo-
rok lakói többségében felső tago-
zatos diákok voltak. A délelőtti 

program keretén belül önismeret-
tel, a szakmatanulás lehetőségei-
vel, iskolarendszerrel foglalkoz-
tunk. A témákhoz kapcsolódó fel-
adatokkal próbáltuk a megszer-
zett ismereteket elmélyíteni. Az 
együtt töltött idő jó hangulatban 
és közös munkával telt.

A támogatást az NFA KA terhére 
az Innovációs és Technológiai 
Miniszter biztosítja az NFA-KA-
ITM-9/2020/TK/13 számú támoga-
tási szerződés alapján.

G. Wilheim Kft. 
RK Tűz- Őr Kft.
Möbel Holz Bt.
IMRO-DDKK Nonprofit Kft.
A rendezvényen dr. Polay József 

átvette a Pénzügyminisztérium 
által tavaly adományozott „Magyar 
Gazdaságért Díjat”. A magas rangú 
állami elismerést dr. Parragh Lász-
ló az MKIK elnöke adta át a nagyka-
nizsai kamara elnökének. 
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ten fontos szerepe van. A rendez-
vény meghívott vendégei között 
szerepelt továbbá Mladen Krizaić, 
a Csáktornya Megyei Kamara elnö-
ke, Ljerka Cividini, Csáktornya 
polgármestere, és Magyar János, 
Lendva polgármestere.

A Gazdasági Fórum program-
jának részeként átadásra kerül-
tek a nagykanizsai kamara 
hagyományos elismerései.

„Év Vállalkozása” Díjat kapott: 
Hidrofilt Kft. , Sberbank Magyarország Zrt. Nagykanizsai Fiók, LOG OILTOOLS Kft.

„Év Vállalkozója” Díjat vehetett át
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„A „Szentföld”, Jeruzsálem és a 
szent városok szakrális topográfi-
ája mellett/helyén idővel kiala-
kultak a diaszpóra szent helyei: 
jelentős rabbik vagy az 
ősök sírjának zarán-
dokhelyei, hajdani 
tanházak, zsina-
gógák emlékei, 
esetleg zsidóel-
lenes megmoz-
dulások helyszí-
nei. Ezek mellett 
az „organikus 
emlékezethelyek” 
mellett ma már a 
befogadó országba való 
beilleszkedés szimbólumaként is 
megjelenhetnek közösségek. 
Ezek szimbolikus térré válása 
nem nélkülözi az organikus ele-
meket, de sok múlik a kommuni-
káción: történészek, publicisták 
és persze a kellő vizuális erősítés-
sel a múzeum(ok) tevékenysége 
erősíti a folyamatot. 

Ezek egyike a nagykanizsai 
közösség, mely gyakori csomó-
pont a neológ zsidó történeti és 
vallási hagyományban fontos sze-
mélyek, események, jelenségek 
hálójában. A neológ identitásban 
kulcsszerepet játszó tényezők 
szinte mindegyike szorosabb-la-
zább kapcsolatba hozható a nyu-
gat-dunántúli városka zsidó 
közösségével, s jóllehet a nagyka-
nizsai közösség nem különöseb-
ben híres vagy jelképértékű 
közösség, ennek a kapcsolati 
hálónak köszönhetően mégis a 
zsidó történeti emlékezet egyik 
kulcsforrásává vált. 

KANIZSA A MÚZEUMI 
EMLÉKEZETBEN 

„Nagykanizsa „jól pozicionált” 
hitközség a modernizálódó zsidó 
közösségek között, történetében 

sok olyan 
j e l e n s é g 

f i g y e l h e t ő 
meg, amelyek 

ugyan kevésbé 
radikálisak, mint a 

korabeli reformzsidóság 
törekvései, de a korszakban úttö-
rőnek számítottak. 

1829-től a zsinagógában Solo-
mon Sulzer dallamait játszották, 
melyet férfikórus kísért. Sulzer a 
bécsi Seitenstettengasse-i zsina-
góga kántora és hitszónoka volt, 
aki a modernizálódó közösségek 
igényeinek megfelelően újrafor-
málta az istentiszteletek zenei 
liturgiáját. Az éleződő orto-
dox-neológ ellentétek korszaká-
ban 1862-től a Sulzer-tanítvány 
Goldmann Samu volt a hitközség 
kántora, s itt alkalmaztak magyar-
országi zsinagógában először 
orgonát Löw Lipót rövid nagyka-
nizsai rabbiskodása idején, 1845. 
Smini aceret ünnepén, mely szin-
tén szimbóluma volt a vallási 
megújulási mozgalomnak. A 
kanizsai zsidó közösségben a 19. 
században már jelentős önrepre-
zentációs igény mutatkozott, 
ennek jele, hogy mindkét olyan 
történeti kiállításon, ahol judai-
kákat is bemutattak, a nagykani-
zsai hitközség a kiállított tárgyak 
jelentős hányadát biztosította. 
Az 1884-ben rendezett Történeti 
Ötvösmű-kiállításon és az 1896-

ban megrendezett Ezredéves 
Kiállításon voltak láthatóak elő-
ször múzeumi közegben a nagy-
kanizsai tárgyak. A bemutatko-
záshoz, az országos megjelenés-
hez szükség volt olyan szemé-
lyekre, akik felismerték a lehető-
séget, és megfelelő kapcsolatok-
kal rendelkeztek a megvalósítás-
hoz. A hitközség vezetője gelsei 
Guttmann Henrik volt, aki az 
elsők között kapott magyar 
nemességet 1869-ben úgy, hogy 
nem változtatta meg vallását. 

A közösség rabbija Dr. Neu-
mann Ede, az Országos Rabbikép-
ző Intézetben elsőként diplomát 
szerzett rabbi. Neumann kiváló 
kapcsolatokat ápolt a formálódó 
neológ rabbikarral, s ő alapította 
az Országos Rabbiegyesületet, 
mely folyóiratán, a Magyar Izra-
elen keresztül jelentős befolyás-
sal volt a neológ magyar rabbikar 
szemléletére. 

Felesége Kayserling Mayernek, 
a Dohány utcai zsinagóga törté-
netíróként is jeles hitszónokának 
lánya, Ludwig Philippson magde-
burgi rabbinak, Moses Mendels-
sohn egyik első követőjének az 
unokája. Neumann fia Naményi 
Ernő, a zsidó művészettörténet 
úttörő magyar tudósa, aki szá-
mos egyéb társadalmi tevékeny-
sége mellett a Magyar Zsidó 
Múzeum egyik vezetője, 1945 és 
1949 között igazgatója is volt. 

Kapcsolata Nagykanizsával édes-
apja halála után is élénk maradt, 
több nagykanizsai tárgy múze-
umba kerülését segítette elő. 

Nagykanizsa és a múzeum köz-
ti „családi” kapcsolatot erősítette, 
hogy a Neumann Ede halála után 
nagykanizsai rabbivá megválasz-
tott Winkler Ernő felesége Mun-
kácsi Noémi, Munkácsi Bernát 
lánya, a múzeum ügyvezető igaz-
gatójának, Munkácsi Ernőnek a 
húga lett. A múzeum tervezett 
genealógiai sorozatának egyet-
len megjelent kötete a Munkácsi 
Ernő által 1939-ben megjelente-
tett, saját családját, a Munk család 
történetét bemutató könyve, 
melynek szintén vannak – Noé-
mit megelőző –, nagykanizsai 
vonatkozásai is.” 

20 | KANIZSA ÚJSÁG MAGAZIN

A templomjáró sorozat mostani 
része a 200 éves fennállását 
ünneplő kanizsai zsinagógáról 
szól. Az évforduló alkalmából a 
Magyar Zsidó Múzeum és Levéltár 
közölt összeállítást hírlevelében, 
melyből A neológia szimbóluma: 
Nagykanizsa című írást  
osztjuk meg olvasóinkkal. 

Nagykanizsa

A neológia 
szimbóluma: 
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A Plastex Kanizsa Kajak-Kenu Klub váloga-
tott növendékei, vagyis Decsi Dorina, Kiskó 
Réka és Kurucz Levente közül az utánpótlás 
kajak-kenu vb első döntős napján férfi ifjúsági 
K-1 1000 méteren Kurucz volt érdekelt, aki a 
legalsó, tehát a kilences pályáról indult. A 
futam elején egyik spanyol ellenlábasa hatal-
mas tempóval kezdett, száz méter után már 
egy hajóval volt mindenki előtt, a kanizsai az 
üldöző hármas csoportban haladt. Az Euró-
pa-bajnok Kurucz a táv végén is az éremért volt 
csatában, emellett közeledtek is az élen álló 
ibériaihoz. A dél-zalai kajakos végül remek haj-
rájával a második helyen csapott a célba.

- Nagyon nehéz pálya volt, mindent kiadtam 
magamból - nyilatkozta a szövetség honlapjá-
nak a vb-második Kurucz Levente. - Elégedett 
vagyok ezzel a második hellyel, hiszen min-
dent megtettem, ennyi volt ebben most. Már a 
középfutam kemény volt, a legjobbakat rakták 
össze benne és utána még mentem egy két-
száz előfutamot is, de szerintem ezt azért ki 
tudtam pihenni. Kicsit megzavart, hogy a spa-
nyol ilyen erősen kezdett, de utána ugyanúgy 
tudtam a saját pályámat csinálni.

A második döntős napon női ifjúsági K-2 200 
méteren a kanizsai Kiskó Réka-Decsi Dorina 
páros lett a világbajnok úgy, hogy a duó 
rajt-cél-győzelmet aratott. Az egység szinte 
kirobbant a rajtból, az ellenfelek végig a hátu-
kat nézték, nagyjából félhajónyi előnnyel nyer-
tek a dánok előtt.

- Az előfutamban volt egy billenésünk, azt 
próbáltuk kijavítani és magunkra koncentrálni, 
mindez úgy vélem, teljes mértékben össze is jött 
– mondta el Kiskó Réka, aki éppen a 200-as szám 
fináléjának napján ünnepelte 17. születésnapját.

- Ilyenkor én nehezen alszom, mert bennem 
van az, hogy másnap döntő, de nyolc órát azért 
tudtam aludni, igaz, korábban is keltünk az eddi-
gieknél - fűzte mindehhez Decsi, akiben az elő-
futam után azért dolgozott a versenydrukk, a 
világbajnoki címe után pedig már koncentrálha-
tott a mix-futamaira.

Férfi K-1 200 méteren Kurucz Levente nem 
sokkal később bronzérmes lett.

- Igazából már annak is örültem, hogy döntőz-
tem, mivel nagyon fáradt voltam az ezres ezüst 
után – összegzett második döntő futama, egy-
ben újabb vb-érme után Kurucz. - Erre tényleg 
nem számítottam, mert már a döntőbe is nehéz 
volt bejutni. Kieveztem magam, s persze nagyon 
örülök, hogy így sikerült.

Következhettek aztán az 500 méteres döntők, 
melyek keretében a női ifjúsági K-4-ben nem 
lehetett megállítani a magyar egységet, tehát a 
Kiskó Réka, Máró Anna, Dráviczki Dóra, Tóth Diá-
na összeállítású négyest, mely annak ellenére is 
simán győzött, hogy elsőre visszafújták a rajtot.

- Nagyon jó pályát tudtunk jönni, a megismé-
telt rajt sem okozott gondot, nagyon jó össz-
hangban jöttünk végig a pályán – kapta meg 
ismét a szót Kiskó, aki így két arannyal zárta a 
portugáliai világbajnokságot.

A férfi ifjúsági K-1 500 méteren Kurucz Leven-
te ezüstéremig kajakozott, ezzel harmadik ver-
senyszámában is dobogóra állhatott. Utolsó 

futamában érthető módon nagyon szerette vol-
na legyőzni spanyol riválisát.

- Nagyon akartam az első helyet, meg akartam 
verni a spanyolt. Próbáltam is vele menni, de ma 
ő volt a gyorsabb, jövőre igyekszem visszavágni 
neki. Erős rajttal kezdtem és erős utazót mentem, 
az utolsó kétszázon próbáltam a sebességet 
növelni, de nagyon kieveztem magam ezúttal is. 
Szerintem már a három Eb-arany is iszonyatosan 
nagy siker volt, így hogy itt a világbajnokságon is 
három érmet tudtam szerezni, ennek is örülök, 
mert valamennyi számomban dobogóra állni 
nem egyszerű – fogalmazott Kurucz Levente, aki 
két ezüst- és egy bronzérmével a magyar csapat 
legeredményesebb férfi versenyzőjeként zárt 
Portugáliában. Jöhetett aztán a KKKK szempont-
jából a slussz-poén: az ifjúsági korosztály K-2 mix 
500 méterén a Decsi Dorina, Panyik Zsombor 
páros második lett, amivel a kanizsaiak kajakosa, 
Decsi még egy ezüstérmet könyvelhetett el a 
2021-es világbajnokságon.

A Plastex Kanizsa Kajak-Kenu Klub sportolói 
persze nem felejtették el vezetőedzőjüknek, 
Sári Nándornak is megköszönni az elért teljesít-
ménybe fektetett munkát, energiát, s aligha-
nem azzal járunk a legközelebb annak érzékel-
tetéséhez, mit is értek el a sportolók, ha a 
vb-arany- és ezüstérmes Decsi Dorina szavait 
idézzük: „Igazából még nem is tudom kifejezni, 
milyen érzések munkálkodnak bennem, ben-
nünk. Egy biztos, rettenetesen boldog vagyok, 
illetve nyugodtan fogalmazhatok többes szám 
első személyben is, s szerintem nincs titkunk, 
mindössze annyi, hogy mentünk előre...”

P.L.
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világszinten

A női ifjúsági K-2 200 
méter vb-fináléja után: két 

kanizsai kajakos, Decsi 
Dorina és Kiskó Réka 

(középen) a világ tetején

Az idei kajak-kenu ifjúsági és U23 
gyorsasági világbajnokságnak a 
portugáliai Montemor-o-Velho 
adott otthont. Az éremtáblázat 
élén végzett Magyarország tel-
jesítményéből a nagykanizsai 
kajak-kenu egyesület versenyzői 
is jócskán kivették részüket.

Immár

Kurucz Levente (jobbról) a vb-n 
háromszor is dobogós lett 

Fotók: kajakkenusport.hu
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Az egyesület naptári éve 
is mozgalmas eddig, hiszen 
Bagó Gábor edző még a 
tavasz elején távozott a kani-
zsai NB II-es futsalcsapat élé-
ről. A gárda azt követően - a 
járványügyi szabályok végett 
leginkább zárt kapus mecs-
csek keretében - a Nyugati 
csoport alsóházi rájátszásá-
ban azért bejött a legjobb 
helyre, ez „összesítésben” a 
mezőny hetedik pozícióját 
jelentette számukra. Akkor 
már, mint játékos-edző, 
Szőke Ádám ténykedett az 
együttes élén és ő maradt 
is ebben a funkciójában az 
előttünk álló idényre is.

- Nagyjából augusztus első 
harmadában kezdtük felké-
szülésünket a 2021/2022-es 
pontvadászatra, s elég sok 
változás történt a házunk 
táján – fogalmazott a „civil-
ben” a Sáska megye egyes 
legénységében is futballozó 
futsalos, Szőke Ádám. - Időn-
ként foghíjas létszámúra sike-
redett a munka, de ennél is 
érzékenyebb veszteség csa-
patunk életében, hogy Hor-
váth Elemér, valamint Bogyó 
Károly is távozott tőlünk, ő 

visszatért Zalából Borsod-
ba. Utóbbi esetében vegyük 
úgy, hogy évi 30 gól mínusz 
lépett fel nálunk, Szakmeisz-
ter János labdarúgó Magyar 
Kupa-meccsen sérült meg, 
Bagó Bálint is a maródiak lis-
táján van csakúgy, mint a Sás-
ka edzésén megsérült Szőke 
Richárd. Érkezett viszont Ger-
gály Gyula az ELTE-BEAC-tól, 
hozunk fel fiatalokat az után-
pótlásból, aztán megpróbál-
juk például Jagarics Martint 
is a Kiskanizsától, Pesti Attila 
pedig újrakezdené a sportá-
gat. Mivel eddig legtöbbször 
heti egyszeri edzést tudtunk 
csak vállalni, ezért is kellett 
rámennünk az erőnlétre, 
melyben Budai Lajos ad nagy 
segítséget erőnléti edzőként. 
Mindehhez persze tegyük 
hozzá, legtöbbünk játszik 
azért nagy pályán, tehát fut-
ballozik is.

A kérdés adja magát, 
milyen mezőnyre számít-
hatnak a kanizsaiak, s ezzel 
összefüggésben milyen esé-
lyekkel futhatnak neki a sze-
zonnak.

- Az Aramis SE végül nem 
esett le az NB II-be, a másik 

kieső Dunaújváros eseté-
ben már tíz éve beszélhe-
tünk futsalról, a felkerülő 
Sárvári Futsalban rutinos 
játékosok szerepelnek, míg 
a csoportunkban kiemelke-
dő TFSE ellenben felkerült 
az NB I-be. Nagyjából tehát 
azt mondhatjuk, hogy a 
mezőny erőssége ugyan-
olyan maradt, mint volt, 
mi meg úgy vagyunk vele, 
egyértelmű a célunk azzal 
kapcsolatban, hogy a felső-
házba szeretnénk kerülni. 
Csapatunk erőssége alapján 
én úgy vélem, ennek lehe-
tősége mindenképpen meg-
van bennünk, hogy aztán ott 
pedig mi történhetne, azt 
már tudjuk: akkor és ott már 
bármi előfordulhat. Egyelőre 

azonban maradjunk abban, 
hogy a szezonban oda fogjuk 
tenni magunkat.

Hogy ezt élőben, szemé-
lyesen mennyien és hol lát-
hatják Nagykanizsán, egye-
lőre szintén függőben áll.

- Képlékeny még, hogy 
az eddigi csarnokunkban 
fogadhatunk-e meccseinkre 
nézőket, szurkolókat. Aztán 
az elkészülő és átadásra kerü-
lő Aréna is fontos szerepet 
játszhatna klubunk életében, 
az is egy lehetőség, szeret-
nénk is, ha így lenne, de még 
ebben a kérdéskörben is 
számtalan nyitott kérdés van.

Mindenesetre Pécsen, a 
Lauber-spor tcsarnokban 
már bemutatkozott a kani-
zsai legénység.

PEAC – NAGYK ANIZSAI 
FUTSAL CLUB 8-4 (4-1)

NB II Nyugati csoport fut-
sal-mérkőzés, 1. forduló. 
Pécs. Vezette: Kakuk (Minda, 
Aczél). NFC: Szakmeiszter Á. 
- Józsa, Takács D., Schuller, 
Fujsz. Csere: Szőke Á., Csa-
vari, Gergály, Millei B. Játé-
kos-edző: Szőke Ádám.

G.: Vénosz (1., 26.), Kovács A. 
(18.), Bartal (19.), Füzesi (20.), Far-
kas K. (25.), Szaniszló (33.), Kutor 
(39.), illetve Takács D. (15.), Millei 
B. (26.), Gergály (37., 38.)

A Nagykanizsai Futsal Club 
a 2. fordulóban hétfőn a 
BAK-Maximo gárdáját fogad-
ja, a sorsolás szerint a találko-
zó 20 órától kezdődik a Zsig-
mondy-sportcsarnokban.

P.L.
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felsőház

A Délzalai Vízmű SE úszóinál a korábbi járvá-
nyügyi rendelkezések miatt csak a napokban 
tartották meg az egyesületen belüli évértékelőt, 
mely még a 2020-ban elért eredményeket vette górcső alá. Az értékelések alapján ezúttal is jó 

néhány kanizsai úszó érdemelt ki elismerést, 
s mint az kiderült, arany jelvényesnek Andrá-
si Katalint, Andrási Zsófiát, Bukovics Rebekát, 
Kantó Marcellt, Korcsmáros Lucát, valamint Sza-
bó Flóriánt titulálták a szakmai stáb, illetve a 
klubvezetés részéről. A DZVSE ezüst jelvényesei 
2020-as eredményeik alapján Doszpoth Anna, 
Kuzma Zétény, Magyar Borostyán, Mezőfi Bálint 
és Szabó Norbert voltak. A bronzot Doszpoth 
Eszter, Kovács Ákos, Magyar Bodza, Németh 
Dorottya, Orbán Flóra, Szilágyi Barnabás, illet-
ve Varga Dorina érdemelték ki. A Délzalai Vízmű 
SE-nek az országos ranglistás úszóinak létszá-
ma miatt sem volt oka a szégyenkezésre, hiszen 
korosztályában Andrási Katalint, Andrási Zsófi-
át, Bukovics Rebekát, Kantó Marcellt, Korcs-

máros Lucát,  Szabó Flóriánt, Varga Dominikát, 
s korábbi olimpikonjukat, Molnár Flórát is ott 
találhatták a legjobbak között. P.L.

Szakmeiszter János 
(92) és Kollár Péter 
(13) góljai az elején 

nagyon hiányozhatnak
Fotó: kanizsafutsal.hu

Cél a

legjobbjaikat

Népes volt a DZVSE díjazott úszóinak a 
csapata a minapi évértékelőn

 
 A  MÚZEUM TÉREN

gépjármű beállására is alkalmas
zárt, kizárólagos használatú

14 NM-ES  
 
 

nkvg@nagykanizsa.hu

A részletekért hívja a 30 799 4989-es
számot!

54 000 Ft+ÁFA/1 év áron.

TERÜLET KIADÓ

Köszöntötték múlt évi 

Negyedik idényét kezdhette meg hétfőn, 
Pécsett a futsal NB II Nyugati csoportjá-
ban a Nagykanizsai Futsal Club gárdája.
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A kanizsaiak a legmagasabb női liga elmúlt szezonjá-
ban ötödik helyen végzett együtteséből a román Arina 
Singeorzan távozott, ugyanakkor érkezett helyére a 
szerb-magyar állampolgárságú Ivana Vejnovics. A köte-
lező U21-es játékos szerepeltetéséhez szükséges „kvó-
tát” az Orbán Flóra és Kovács Melánia kettőse közül min-
dig az egyikük adhatja majd a szezon során. A női Extra-
liga első négy fordulóját az előző pontvadászathoz 
hasonlóan tornarendszerben rendezték meg egy hely-
színen, s az első körnek a budapesti Ormai-csarnokban 
adott otthont. A bajnokság a 2020/2021-es mezőny 
nyolc együttese helyett ezúttal 12 résztvevővel rajtolt, a 
KSSE pedig elsőként a Szekszárd AC, a Budapesti Erdért, 
a Békési Team, valamint az Ajkai Asztalitenisz SE négye-
se közül mérkőzött meg ellenfeleivel.
NŐI ASZTALITENISZ EXTRALIGA:
1. FORDULÓ: SZEKSZÁRD AC - KANIZSA SÖRGYÁR 
SPORTEGYESÜLET 6:4

Kanizsai győztesek: Ivana Vejnovic 2, Radmila Tominjak 2.
- Vejnovics és Tominjak mellett mindkét kanizsai fiatal, 
Orbán és Kovács is lehetőséget kapott – mondta el 
Jakabfi Imre kanizsai csapatvezető. - A mérkőzés «dön-
tetlen-szagú» volt, a szekszárdiak egyik játékosa azon-
ban mindhárom egyénijét és a párost is hozta.
2. FORDULÓ: KSSE - BUDAPESTI ERDÉRT SE 1:6
Kanizsai győztes: Vejnovics.
- Az Erdért a bajnokság esélyese, minden játékosa 
magyar válogatott, ráadásul egy ukrán klasszist, Mar-
garita Pesotskát is leigazolták – folytatta Jakabfi. - 
Ennek megfelelően zajlott a mérkőzés, az Orbán-To-
minjak párosunk és Mátrai Alexandra csak megszoríta-
ni tudták ellenfeleiket, viszont Vejnovics a mérkőzés 
meglepetését szolgáltatva győzte le Madarász Dórát, a 
külföldről hazatérő legjobb magyar játékost.
3. FORDULÓ: KANIZSA SÖRGYÁR SPORTEGYESÜLET 
– BÉKÉSI TEAM 5:5

Kanizsai győztesek: Tominjak 2, Vejnovic 2, illetve a 
Tominjak-Végh Zsuzsanna páros.
- A Békés tűnt az első négy mérkőzésből a legyőzhető 
ellenfélnek. Az, hogy nem sikerült a meccset megnyer-
nünk, ellenlábasunknál Balogh Kíra érdeme volt, hiszen 
mindkét fontos meccsét nyerte ellenünk.
4. FORDULÓ: AJKAI ASZTALITENISZ SE - KSSE 6:4
Kanizsai győztesek: Tominjak 2, Vejnovics 2.
- Az Ajka elleni pontszerzés azon múlt, hogy tudunk-e 
párost nyerni, illetve valaki meg tudja-e verni Peterman 
Varga Tímeát. Sajnos mind a páros, mind pedig Vejno-
vics meccse Peterman Varga ellen 3:2-re elment, ezért 
nem lett pont a negyedik találkozónkon. Összességé-
ben tudtuk, hogy az Erdért ellen nincs sanszunk, a 
másik három mérkőzésen viszont több pontot lehetett 
volna szerezni, ehhez kis szerencse kellett volna.
Folytatás a női Extraligában október 8-10. között követ-
kezik. P.L.

A Kanizsa Tenisz Klub először ren-
dezhette úgy meg soron következő 
teniszversenyét, hogy - immár szin-
tet lépve - a Magyar Tenisz Szövet-
ség tagja. Ráadásul ez a sportprog-
ram a kanizsai sorozat 110. állomása 
lett.

Végül 48 teniszező indult 12 tele-
pülésről a II. Plappa Fashion Open 
keretein belül, ebből tizenheten 
Nagykanizsáról, harmincegyen 
pedig az ország különböző részeiről 
érkeztek - ilyen létszámú verseny 

egyébként még nem volt az utóbbi 
években nagykanizsai helyszínen.

- A teniszverseny két napon át 
tartott, összesen 69 mérkőzést ren-
deztünk, amit csak úgy tudtunk 
megoldani, hogy tizenhat meccset 
az Energia Szabadidősport Klub 
pályáin kellett lebonyolítani – fogal-
mazott Baranyás Zoltán főszervező. 
- Ezért is kell köszönetet monda-
nunk Csinger Gábor klubelnöki 
segítségéért. A Plappa Fashion 
Openen nyílt párosban tíz, 60+ 

párosban kilenc, míg vegyes páros-
ban tíz pár indult. Kellemes 
teniszidőben, a remek szintet képvi-
selő és sportszerű indulók színvo-
nalas mérkőzéseket vívtak. Dr. Sza-
lai Attila és Wetzel Zoltán személyé-
ben a nevezések száma terén is 
mérföldkövekhez érkeztünk, de 
mindenkinek köszönet, akik eljöt-
tek a pénzdíjas teniszcsatározá-
sunkra.

II. Plappa Fashion Open-eredmé-
nyek. Nyílt verseny: 1. Turczer Lász-
ló-Nagy Csaba (Budapest-Energia 
Szabadidősport Klub), 2. Theisz 
József-Walter Péter (Pécs-Energia), 
3. Kelemen Tamás-Papp Jenő 
(Kaposvár-Pécs) és dr. Rosta Lász-
ló-Tóth Benett (Újudvar-Energia). 
65+: 1. Mészáros László-Csalló János 
(Helikon TC-Kanizsa TC), 2. Horváth 
Zoltán-Orvos Tamás (Röpte TC-Ka-
nizsa TC), 3. Horváth Zoltán And-
rás-dr. Csordás Endre (Kaposvár) és 
Hajdú Győző-Szabados István (Zala-
egerszeg). Vegyes páros: 1. Turczer 

László-dr. Filadelfi Szilvia (Buda-
pest), 2. Nagy Csaba-Benedek 
Réka (Energia-Budapest), 3. 

Walter Péter-Tarné Oláh Renáta 
(Energia-Zalaszentgrót) és Tar 
Dávid-Mádé Beáta (Zalaszent-
grót-Kanizsa TC). Vigaszág: 1. Papp 
Tamás-Wetzel Zoltán (Kanizsa 
TC-Budapest), 2. Varga Béla-Sallay 
Zsolt (Székesfehérvár-Kincsesbá-
nya), 3. dr. Szalai Attila-dr. Váradi 
Iván (Budapest).

P.L.
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Elrajtolt a női aszta-
li-tenisz Extraliga 
2021/2022-es bajnoki 
idénye, melynek mező-
nyében ismét ott  
találhatjuk a Kanizsa 
Sörgyár SE csapatát.

tenyeresek

A jó hangulat végig adott volt a II. Plappa Fashion Open 
teniszversenyen

Lényegében erre számítottak

Fonákok, röpték, 

A KSSE női egyes számú csapata a 2021/22-es szezont is az Extraligában kezdte

Műszer 
Automatika Kft. 
nagykanizsai telephelyére az alábbi 
munkakörökre keres munkavállalót: 

CNC megmunkáló központra 
gépkezelőt 

CNC esztergagépre gépkezelőt 

Hagyományos forgácsoló gépre 
esztergályost 

Jelentkezni helyszínen:  
Nagykanizsa, Platán Sor 10/C 

vagy telefonon: Varga Attila 
+36/20/771-3721 számon lehet.
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Tokorcsi Mária gyakran 
főz hús nélküli étele-
ket, ráadásul a 
hegyi birtokukon 
termelt növé-
nyekből. Mivel 
idén csak muta-
tóba lehetett 
néhány szem szil-
vát leszedni a 
fájukról, pár alap-
anyagot a piacon szer-
zett be. Ezúttal a póréhagyma 
krémleves és a szilvásgombóc 
receptjét osztja meg olvasóinkkal.

SZILVÁSGOMBÓC 4 SZEMÉLYRE: 
Hozzávalók: 40 dkg liszt, 40 dkg 
főtt, áttört burgonya, 2 csipet só, 1 
tojássárgája, 5 ek olaj, 10 dkg 
zsemlemorzsa, 20 db szép nagy 
szilva, 5 dkg cukor, 1 tk fahéj.
Elkészítése: A burgonyát meghá-
mozzuk és kockára vágva feltesz-
szük főni. Ha megpuhult, áttörjük, 
és még langyosan a liszthez adjuk. 

Hozzátesszük a tojássár-
gáját, a 2 csipet sót, a 4 

ek olajat, és szép 
sima, félkemény 
tésztává gyúrjuk. 
Amíg pihen a 
tészta, a zsemle-
morzsát, 1 ek ola-

jon szép aranybar-
nára pirítjuk, majd 

gyúródeszkán 5 mm 
vékonyra kinyújtjuk, és 10 

cm-es átmérőjű szaggatóval 20 
db karikát kiszúrunk belőle. A 
maradék tésztából nudlit készít-
hetünk. A szilvát kimagozzuk, a 
mag helyére, 1 kk fahéjas cukrot 
teszünk, és a nyílással lefelé a 
tésztára helyezzük, a széleket szé-
pen összenyomkodjuk, és gom-
bóccá formáljuk. A gombócokat 
forrásban lévő vízbe rakjuk, és ha 
ismét forrni kezd a víz, még 5 per-
cig főzzük. Pirított morzsába for-
gatjuk, és tálaláskor meghintjük 
fahéjas porcukorral.

PÓRÉHAGYMA 
KRÉMLEVES 
4 SZEMÉLYRE:
Hozzávalók: 
2 szál póréhagyma, 2 burgonya, 1 
l víz, 5 dkg vaj, 2 dl tejszín, vagy tej-
föl, 1 db húsleveskocka, 1-2 gerezd 
fokhagyma, só, bors, 2 szál szár-
zeller. 
Elkészítése: 
A póréhagymát felkarikázzuk, 
majd a megolvadt vajra szórjuk. A 
felkockázott burgonyával, zúzott 
fokhagymával 5 percig tovább 
dinszteljük, majd sózzuk, borsoz-
zuk, és felengedjük vízzel. Utána 
beletesszük a leveskockát, és fél 
óráig főzzük. Ha puhára főtt min-
den, botmixerrel simára turmixol-
juk, hozzáöntjük a tejszínt vagy a 
tejfölt és pár percig még forraljuk. 
Tálalásnál díszíthetjük hagymaka-
rikával, és megszórhatjuk reszelt 
füstölt sajttal, pirított zsemlekoc-
kával.
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